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Назад Нахалство

Съпротива Профилактика Успех

Няма да има електронна
здравна карта

Стр. 5

Рашкови съдят хората
от Катуница за расизъм

Стр. 5

Стр. 3

Млади социалисти се обявиха
против Луков марш

Стр. 7

За сметка на общините ще
унищожават мъртви животни

Стр. 30

Александра Жекова е втора
на сноуборд в Канада

Стр. 9

Посланик Исаков за целите
на руската дипломация у нас
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Бедствието сега е ужасно,
но големият потоп иде през
март-април, когато започне то-
пенето на снеговете. Това пре-
дупредиха вчера от Българска-
та асоциация по мелиорации
(БАМ). От “Напоителни системи”
ЕАД към земеделското минис-
терство масово режат на скрап,
вместо да ремонтират, остатъ-
ците от хидросистеми, напоител-
ни и отводнителни канали, кои-
то не са разграбени, алармира-
ха специалистите. По думите им

Появиха се съмнения за нова „Калинка”
в „Напоителни системи”

Големият потоп
иде през март

Заличена плажна ивица, разрушени заведения и щети за милиони левове
е резултатът от морската стихия, сполетяла варненското крайбрежие в сряда

Няколко
ÄÓÌÈ

Александър
СИМОВ

Абсолютното
нищо

Философската дълбо-
чина на мисленето на
представителите на ка-
бинета никак не е за под-
ценяване. “Оценката в до-
клада на Европейската
комисия не е за прави-
телството”, изтърси
вчера правосъдната ми-
нистърка Диана Коваче-
ва (стр. 3). Ако преодоле-
ем първоначалния при-
стъп на кикот, нека да се
замислим върху нейните
думи и да видим какво
точно могат да означа-
ват те.

Значи Европейската
комисия не оценявала ка-
бинета. А кого ли може да
оценява? Може би изводи-
те в доклада са предназна-
чени за опозицията - тази
коварна опозиция, която
толерира полицейското
насилие, извърши хиляди
фалшификации на избори-
те, че чак попаднаха в до-
клада, постоянно говори,
че съдиите са корумпира-
ни и всеки от тях има по
шест апартамента, даре-
ни от тъстовете? Или
пък изводите се отнасят
за някакви гадни неправи-
телствени организации,
които не оставят благо-
родното правителство да
си свърши работата и да
докара светлото бъдеще
на мига?

Имаме прецедент - спо-
ред българския кабинет
Брюксел не оценява тях, а
някой съвършено различен.
Някаква тъмна, тайна
власт, за която се отна-
сят всички шамари в до-
клада.

Пред нас се разкрива
една политика на постоян-
ното оправдаване. В нейно
име министърката е го-
това да отрече дори реал-
ността, но да не признае
поне за момент, че ша-
марът е толкова оглуши-
телен, че в друга страна
оставките щяха да се
разхвърчат като снежна
вихрушка над магистрала
“Струма”.

Но това се отнася за
свят, в който има държа-
ва. Защото в този, от
думите на Ковачева се
разбира, държава просто
няма.

И Брюксел говори на
абсолютното нищо.

ГОДИШНИЯТ БЮДЖЕТ НА ВИЕНА
ЗА КУЛТУРА Е 229 МИЛИОНА ЕВРО

Стр. 25

Стр. 2

Стр. 2
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около 2000 малки и микроязо-
вири са изобщо без всякакъв
надзор и никой не контролира
какво е състоянието им.

Според хидроинженерите
по Наредба 5 на МРРБ до 31
декември 2011 г. всички строи-
телни съоръжения, включител-
но язовирите, е трябвало да
бъдат картотекирани и да полу-
чат паспорт с всички техни ха-
рактеристики. Това изобщо не е
направено, поради което сега
не се знае къде какви мерки

трябва да се вземат срещу сне-
га и водата. При онези 51 голе-
ми язовира, които стопанисва
предприятието “Язовири и кас-
кади”, няма никакви проблеми.
Не е така обаче със 170-те язо-
вира на “Напоителни системи”,
където дори не са наясно с броя
им, казват от БАМ.

Междувременно в публично-
то пространство се появиха
съмнения за нова “Калинка” в
земеделското министерство за-
ради образованието на шефа

на “Напоителни системи” Геор-
ги Харизанов. От автобиографи-
ята му, изпратена на бланка на
Министерството на земеделие-
то и храните, става ясно, че е
завършил Датския колеж през
1997 г. Попитан, самият Хариза-
нов отговори, че има висше об-
разование, след което замаза
положението с приказки около
подранилото му начално обра-
зование от шестгодишна
възраст.

Снимка БГНЕС
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България

никакъв надзор поне от 10
години насам, алармира-
ха вчера от Българската
асоциация по мелиора-
ции. До 31 декември 2011
г. според Наредба 5 и по
ЗУТ е трябвало да завър-
ши паспортизирането на
всички строителни обекти,
каквито са и язовирите,
което дава пълна картина
за всеки обект и всъщност
подсказва конкретните
мерки. Това не е направе-
но, съобщи инж. Маргари-
та Стефанова. Според

брифинг в парламента народни-
ят представител от левицата
Петър Курумбашев. Той припом-
ни декларацията на ГЕРБ от 8
юни 2007 г. със заглавие
“Престъпното бездействие на
министър Емел Етем удави цели
райони”.

 Курумбашев прочете текста
на декларацията, в която се каз-
ва: Няма да позволим практика-
та на министър Етем постоянно
да се оправдава, да “оглушава”,
когато й е удобно, и да се изявя-

2000 малки язовири
са без всякакъв надзор
Режат на скрап остатъците от напоителните съоръжения, вместо да ги ремонтират

проф. Христо Етрополски
страшното обаче тепърва
предстои, когато започнат
да се топят снеговете. Ог-
ромна част от съоръжени-
ята и отводнителните сис-
теми са в окаяно състоя-
ние и това е бомба със
закъснител, неизбежно
ще се стигне до тежки ава-
рии.

Преди 5 години, след
потопа в с. Цар Калоян, го-
ворихме същото, никакви
мерки не са взети, катего-
ричен е инж. Иван Тре-
ченлиев. Ако в момента
времето се затопли или
духне фьон над Софийско-
то поле, бедствието ще е
неизбежно. Ако язовири-
те в Софийско не успеят

да поемат водата, тя ще
се стече към Искърското
дефиле, което не може да
я вмести. Опасно място в
столицата е Южният парк
с реката там, има опасност
водите да стигнат до НДК,
а там сега е и метрото.
Нявсякъде, където в циган-
ски квартали са струпани
боклуци, рискът също  е
огромен. Когато започне
топенето, е неизбежно да
се вдигнат водите на Ду-
нава, понеже и Европа
сега е затънала в снего-
ве, а това вещае, че ще се
наводнят крайбрежните
селища, понеже дигите са
в плачевно състояние.

Опасност от големите
национални язовири няма

- те са 51 и се стопанис-
ват перфектно от “Язови-
ри и каскади”. Не е така
обаче със 170-те водоеми
и съоръжения с дължина
над 3000 км, които са под
ведомството на агенция
“Напоителни системи”. По
думите на хората от асо-
циацията, от 2000 служи-
тели в агенцията едва 10-
11 са хидроинженери, в
ръководното тяло няма
нито един. А по принцип
всеки малък язовир тряб-
ва да бъде обхождан поне
веднаж седмично от спе-
циалист, което отдавна не
се прави, заяви инж. Геор-
ги Георгиев. А и отпусна-
тите средства за агенция-
та са едва 5 млн. лв. В

цялата страна помпените
станции и хидросъоръже-
нията в момента масово се
режат на скрап, вместо да
бъдат ремонтирани, възму-
щават се експертите. За-
щото за нови съоръжения
ЕС пари не дава, дава
обаче за ремонти. Нито
едно евро по САПАРД не
е било дадено за хидро-
мелиорации.

Асоциацията препо-
ръчва първо спешно да се
обходят всички обекти и
съоръжения и да започне
незабавно картотекиране-
то и паспортизацията им.
Ако е нужно, да се преус-
тройват, не може да се
разрушават, защото всеки
от тях е проектиран с оп-

ределени функции - напри-
мер да поема висока вода
и да не позволява тя да
тече през селищата. Ин-
формацията да се даде
веднага на кметовете, за
да знаят какво да правят,
препоръчват хидроинже-
нерите. Да се види какво е
останало от хидромелио-
ративния фонд и да се из-
ползва. В София трябва да
бъдат почистени шахтите
от хвърления пясък, защо-
то през града при топене-
то на снега ще текат бур-
ни реки. Най-категорична-
та препоръка е управлени-
ето на водите като цяло да
бъде централизирано в
една институция, за да се
управлява като система.

Велиана ХРИСТОВА

О
коло 2000 малки и
микроязовири в
страната са без-
призорни и са без

Съмнения за нова “Калин-
ка” в земеделското министер-
ство породи образованието на
шефа на “Напоителни системи”
Георги Харизанов. От автобио-
графията му, изпратена на
бланка на Министерството на
земеделието и храните, става
ясно, че е завършил Датския
колеж през 1997 г. Попитан,
самият Харизанов отговори, че
има висше образование, след
което замаза положението с
приказки около подранилото
му начално образование от
шестгодишна възраст. Увлека-
телният му разказ продължи с
това как е слял в една година
11 и 12 клас, което се наложи-
ло заради интензивно образо-
вание по журналистика.

те вчера столичният кмет Йор-
данка Фандъкова. Основната
част от 8,2 млн. лв. е изхарчена
през януари, а останалата -
през декември. Това обаче е в
границите на план-сметката,
увери Фандъкова. Удържаните
средства от почистващите фир-

На 10 февруари т.г. в 12.00 ч. по случай руския
професионален празник Ден на дипломата извънред-
ният и пълномощен посланик на Русия в България,
сътрудници на посолството и Руския културно-ин-
формационен център ще положат венци и цветя на
паметника на граф Игнатиев в София.

Паметникът на граф Игнатиев (Докторската гра-

Върховният касационен съд върна делото на председателя
на Съюза на съдиите Мирослава Тодорова, която даде на
съд вътрешния министър Цветан Цветанов за клевета, на
Софийския районен съд. Тодорова заведе делото още в
понеделник в Софийския районен съд. То бе разпределено,
но съставът го изпратил до Върховния касационен съд да
определи кой съд трябва да гледа производството, по което
съдийката от София е страна.

Върховните магистрати разпоредиха обаче, че делото
трябва да бъде върнато на Районния съд. Причината: “Липса-
та на прекратителен диспозитив в съдебния акт по делото”.
По този начин ВКС отказва да установи има ли предпостав-
ки за промяна на подсъдността и разглеждане на делото от
друг съд.

СЪМНЕНИЯ ЗА НОВА „КАЛИНКА”
В „НАПОИТЕЛНИ СИСТЕМИ”

Уменията на Харизанов като
шеф на “Напоителни системи”
бяха коментирани от Асоциаци-
ята по мелиорации, откъдето са
категорични, че той говори
смешни неща, които нямат
нищо общо с професионалните
термини.

Датският колеж, който Хари-
занов твърди, че е завършил, е
създаден като полувисш инсти-
тут. През 1997 г. е преобразуван
в колеж за подготовка на кадри
с висше образование със степен
“бакалавър”. От есента на 1995,
когато започва обучението на
колежа и вероятно Харизанов
постъпва там, до есента на 1997
г., когато е завършил, обаче се
събират две години обучение,
които не са достатъчни за при-

добиване на степен “бакалавър”.
От пресцентъра на земедел-

ското министерство обясниха,
че за поста на 33-годишния
шеф на “Напоителни системи”
не се изисквало висше образо-
вание.

Харизанов блесна в публич-
ното пространство след траге-
дията в село Бисер, когато за-
яви, че проблемите се създават
главно от “безотговорни арен-
датори” на язовири.

Изявите му пред медиите
явно притесниха Харизанов,
който се загрижи за имиджа си
и впрегна ГДБОП да се зани-
мава с негов профил в сайта за
запознанства sladur.com като
поиска да го изтрият и го обяви
за фалшив.

ВКС ВРЪЩА ДЕЛОТО НА
ШЕФКАТА НА СЪДИИТЕ
СРЕЩУ ЦВЕТАНОВ

дина, на ъгъла на ул.”Шипка” и ул.”Сан Стефано”)
беше открит на 18 януари 2008 г. от министрите на
външните работи на Русия и България в рамките на
посещението на президента на Русия Владимир
Путин в България.

 ПРЕССЛУЖБА НА ПОСОЛСТВОТО
на РУСКАТА ФЕДЕРАЦИЯ

СЪОБЩЕНИЕ

ЛЕВИЦАТА ПИТА:

Кой сега е Емел Етем?
ва в медиите, когато й е удобно,
да продължи”. Декларация на
ГЕРБ е от юни 2007 г., когато
при наводненията няма човеш-
ки жертви, подчерта  Курумба-
шев. Тогава партия ГЕРБ е поис-
кала оставката на министър
Емел Етем.

“Очевидно в България прави-
телствата се сменят, задават се
едни и същи въпроси през 2005
и 2007 г., но когато тези същите
хора станат управляващи, оче-
видно тези същите въпроси отно-
во могат да бъдат зададени със
същата сила и очевидно отново
нямат отговори. Ако ме попитате:
“Докога така?”, ще ви кажа - до
следващото наводнение”, комен-
тира още левият депутат.

Веселка ВЕНКОВА

П итаме кой е на мястото на
Емел Етем в момента и
трябва ли да си подаде
оставката? Това заяви на
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Опечалените близки на за-
гиналите при водната стихия в
село Бисер, Хасковско, бяха
принудени да чакат в студа,
докато премиерът Бойко Бори-
сов пристигне за опелото.
Предварително обявеното за
10 ч. оплакване на починали-
те бе измествено заради висо-
чайшето посещение. Борисов
се забави, въпреки че избегна
заледените пътища, тъй като
летя със самолет.

Въпреки изказванията си за
скъпо струващата летателна
техника вчера премиерът се
възползва максимално от ле-
тателните машини. Той използ-
ва правителствения самолет,

за да отиде до гражданското
летище в Пловдив, откъдето се
прехвърли на вертолет “Кугър”,
за да се отправи към бедства-
щото село Бисер. Правителст-
веният “Фалкон” бе пренасо-
чен за Бургас, където да изча-
ка премиера.

По същия начин премиерът
се придвижи и в понеделник,
деня на трагедията. Тогава той
пак използва самолета и верто-
летите, въпреки оплакванията си,
че нямали системи срещу лед.

Въпреки че опелото бе съо-
бразено с програмата на пре-
миера, за да може той да присъ-
ства, Борисов така и не влезе в
църквата, където предварител-

но бе пратил 4 венеца с цветя.
Борисов предпочете да отиде в
училище “Христо Ботев”, където
вътрешният министър Цветан
Цветанов и социалният Тотю
Младенов му дадоха отчет за
доставените помощи.

ми са 1,3 млн. лв., а глобите са
за 400 000 лв. От нощта срещу
сряда е започнало извозване-
то на сняг от спирките в София,
а през деня вече се събира на-
трупаното по площадите. Чис-
тят се шахти и оттоци за пред-
стоящото снеготопене. От Сто-
личната община съобщиха
още, че наблюдават 9 язовира
и 4 реки. Следи се и нивото на
язовирите “Огняново” и “Бели
Искър”, въпреки че те не са в
границите на общината.

Деси ВЕЛЕВА

З а последните два месе-
ца за снегопочистване в
София са изразходвани
почти 10,5 млн. лв., отче-

Погребенията в Бисер
закъсняха заради премиера
Погребенията в Бисер
закъсняха заради премиера
Погребенията в Бисер
закъсняха заради премиера
Погребенията в Бисер
закъсняха заради премиера
Погребенията в Бисер
закъсняха заради премиера

Снимка БГНЕС
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За Фандъкова всеки сняг е направо митологичен

Евродокладът не се отнасял
за правителството

Оценката на Брюксел била за България и институциите, анализира правосъдната министърка

равомощията на националния обществен защитник ще се уве-
личат след допълненията в Закона за омбудсмана, минал на
първо четене през правната комисия. Измененията са наложе-
ни от Факултативния протокол към конвенцията на ООН против

ъс специална декларация
Младежкото обединение в
БСП-София осъди провеж-
дането на плануваното за
18 февруари факелно шест-
вие, организирано от
Български национален
съюз, Кръв и чест, Нацио-
нална съпротива в памет на
ген. Христо Луков.

“Ние нямаме претенции
да бъдем съдници на дейст-
вията на един или друг
български висш офицер в
исторически план, но в ин-
терес на истината трябва да
припомним, че въпросният
генерал Христо Луков далеч
не е само защитник на Кюс-
тендил по време на Първата
световна война. Преди и по

Омбудсманът ще следи
бият ли в затворите
Веселка СПИРОВА

Млади социалисти се обявиха
против Луков марш

П
изтезанията и други форми на жестоко, нечовешко или унизително
отнасяне или наказание и трябва да влязат в сила най-късно на 1 юли
2012 г. Национален превантивен механизъм се нарича органът към
институцията омбудсман, който ще следи за спазването на човешките
права на 490 места, където се намират лица, лишени от свобода, или
където са задържани или настанени  вследствие на акт или със
съгласието на държавен орган, и тези места лицата не могат да
напуснат по своя воля. Това са домове за сираци, болни, затвори,
общежития за временно настаняване на чужденци и пр. Омбудсманът
ще може по всяко време и без предизвестие да има достъп до въпрос-
ните заведения, до цялата информация за броя на задържаните, да
провежда лични разговори без свидетели с лицата и персонала,
който се грижи за тях, да организира медицински прегледи с цел
установяване на известни обстоятелства. Депутатите смятат, че ако
НПМ заработи, ще намалеят делата срещу България в Европейския
съд по правата на човека в Страсбург.

ССССССС
време на Втората световна
война Луков е лидер на Съю-
за на българските национал-
ни легиони - фашистка орга-
низация и дясна опозиция на
царския режим, настояваща
за още по-тясно сближава-
не с нацистка Германия. Точ-
но това е и причината па-
метта му да бъде почетена с
крайно дясна проява, каква-
то е факелното шествие. Ако
организаторите смятат себе
си за патриоти, биха могли
да почитат паметта на да-
леч по-достойни български
офицери, които обаче не са
поставяли себе си в услуга
на една или друга идеоло-
гия”, заявяват социалистите.

Те отбелязват, че маршът

обикновено става поле за
изява на расистки и ксено-
фобски прояви от наши и
чужди организации. Младе-
жите алармират, че чрез
честването се дава възмож-
ност антагонизмът на идео-
логическа основа да се
възроди. Младежката орга-
низация на БСП в София
призовава институциите да
се противопоставят на про-
веждането на Луков марш.
Социалистите настояват
Столична община да се
възползва от чл. 12 ал. 2 т.
на Закона за събранията,
митингите и манифестации-
те и да забрани тазгодиш-
ния неонацистки марш в
центъра на София.

Не може опозицията
или евродепутатите
да се сочат за
виновници за
негативния доклад,
категоричен е Румен
Петков

Снимка Мариета ТОМОВА

ВСС се оправда само
с един скандал
Само един скандал е причината за негативните оценки към
висшите магистрати, смята шефката на Висшия съдебен съвет
Анелия Мингова. Тя обясни, че критиките дошли само заради
скандалното избиране на съдийката, оправдавала убийците на
Мартин Борилски - Нели Батанова, за шеф на Окръжния съд в
Шумен. Иначе критиките били стари и с повече диалог можели да
се решат проблемите. Острите критики на Европейската комисия
за работата на ВСС и искането на тотална реформа заради недо-
верието и непрозрачността, при която взема ключови решения,
бяха разчетени по-меко от Мингова.

Трябва да се направи анализ на причините за негативния
доклад на Европейската комисия, но да се сочат евродепу-
татите и опозицията като основни виновници е несериозно,
категоричен бе депутатът от Коалиция за България Румен
Петков. Той подчерта, че последният евродоклад е строго
негативен. “За пръв път през тези 5 години в доклада има
ясна формулировка, че изборите в България са манипулира-
ни, че има купуване на гласове. Това във всички случаи е
текст, който е залегнал в резултат на това, че в България
имаше европейски наблюдатели на провеждането на тези
избори”, подчерта Петков. Той допълни и че за първи път се
говори по този начин за слабостите и пропуските в разслед-
ването. Според Петков има много сериозни съмнения за
това дали в ЕК ще си обърнат мнението в юлския доклад.

Несериозно е опозицията
да е виновна, смята
Румен Петков

Борисов към Танов: “Ало, Ваньо, Мишо Бирата пак ми се оба-
ди!”; Брюксел към Борисов: “Ало, София, пак се изпортихте!” - след
междинния доклад българският премиер веднага намери винов-
ните за “изпортването”, пише германският вестник “Ди Цайт”, ци-
тиран от Дойче веле. Година и половина след това обаче все още
не е ясно дали прихванатият разговор на Борисов с шефа на
митниците Ваньо Танов е автентичен, както и дали Борисов е
извършил престъпление, предотвратявайки митническа провер-
ка, пише вестникът. В материала се казва, че този случай не е
намерил място в предишния доклад на ЕК и тогава “българският
премиер се радваше като примерен ученик, когото току-що са
похвалили, че правителството му демонстрира политическа воля
в тази борба”. “В сегашния междинен доклад от Брюксел обаче
няма и думичка на признание, а точно обратното - документът е
издържан в силно критичен тон”, пише “Ди Цайт”. Вестникът на-
бляга на това, че оценката на България в този доклад е значи-
телно по-лоша от тази на Румъния. Българският премиер Бойко
Борисов търси у другите вината за лошата оценка на комисията.
Този път той я открива у евродепутатите от опозицията и критич-
ните спрямо властта неправителствени организации, които зле-
поставяли страната, посочва “Ди Цайт”.

„Ди цайт”: Изпортване
по български

орцията негативни оцен-
ки в Междинния доклад
по механизма за сътруд-
ничество и проверка на

през 2009 г. и 2010 г. Иначе за
Ковачева е постижение това, че
България вече има Изборен
кодекс, който, по думите й, е
съобразен с изискванията на
Венецианската комисия. В край-

на сметка обаче Ковачева при-
зна, че на изборите е имало
много сериозни организацион-
ни нарушения, но вината се
дължала на неподготвеността на
изборната администрация.

Ковачева се ожали, че нега-
тивното политическо говорене за
България се отразявало на
съдържанието на доклада, как-
то и на имиджа на страната.

След като направи заключе-
нието си за негативните оценки
в евродоклада, министърката на
правосъдието подхвана хвалби-
те, като според нея за Брюксел
било положително започването
на работа на комисията за пре-
дотвратяване на конфликта на
интереси. Като положителна
оценка Ковачева разчела и па-
раграфа за издадените конкрет-
ни присъди по знакови дела и
създаването на специализира-
ните съд и прокуратура. Според
прочита на Ковачева Брюксел

оценявал положително и рабо-
тата на Върховния касационен
съд за уеднаквяване на тълкува-
телната практика.

Има подобряване на съвме-
стните действия между съда,
прокуратурата и разследващи-
те, смята Ковачева. Тя обаче
призна, че все още става въпрос
за “работно ниво”. Иначе за нея
конфликтът между Цветан Цве-
танов и председателя на Съюза
на съдиите Мирослава Тодоро-
ва е “дело от частен характер”.
В заключение Ковачева
изтъкна, че все пак оценките в
доклада са само технически, и
допълни: “Анализът на доклада
на ЕК е сериозен, но тълкуване-
то понякога не е сериозно”.

П
еврокомисията не се отнасяла за
българското правителство. Оцен-
ката била за България и за ин-
ституциите - съда, прокуратура-
та и МВР. Това е анализът и за-
ключението на правосъдната ми-
нистърка Диана Ковачева. За
нея няма шамар за правителст-
вото, защото “между партньори
няма шамари”.

Ковачева заключи, че до-
кладът съвсем не бил най-ло-
шият от всички, публикувани от
2007 г. досега. Тя не се притес-
нила и от критиките относно
провеждането на местните из-
бори и президентския вот, както
и от сигналите за купуване на
гласове, въпреки че в доклада
е отбелязано, че това се раз-
следва от прокуратурата. В под-
крепа на разсъждението си пра-
восъдната министърка даде
пример, че критики за начина,
по който се провеждат избори-
те, имало и в евродокладите
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ГЕРБ си гласува бюджета
на София, не чу опозицията
От БСП определиха финансовия документ
като тюрлюгювеч и отказаха да го подкрепят

Снимка Мариета ТОМОВА

Общинските съветници запазиха минута мълчание в памет на жертвите от с. Бисер

Т
Деси ВЕЛЕВА

ри часа бурни де-
бати и взаимни об-
винения предшест-
ваха приемането
на сборния бюджет

на София за 2012 г. в Столич-
ния общински съвет вчера.
Нито едно от предложенията
на опозицията за промени в
най-важния финансов доку-
мент на Столичната община
не бе чуто и взето предвид от
управляващите. Гербаджиите
застанаха твърдо зад тезата
си, че бюджетът е реалисти-
чен, и обвиниха БСП, че с
предложенията си за увели-
чение на приходната част
всъщност искат вдигане на
размера на местните данъци
и такси за софиянци. Според
общинските съветници от
ГЕРБ така жителите на града
трябвало да плащат още по
63 лв. годишно. ДУМА при-
помня, че от БСП поискаха
приходната и разходната
част да бъдат увеличени с 82
млн. лв., които да отидат за
нови детски градини, здраве-
опазване, социални дейнос-
ти, култура и др.

Бюджетът ви не е реалис-
тичен, а консервативен и не
отговаря на оптимизма на фи-
нансовия министър Симеон
Дянков, коментира Жельо
Бойчев от БСП. Той застъпи
тезата, че реални дебати за
бюджета в общинските коми-
сии не е имало. Не се взеха
предвид и предложенията ни
за подобрение на параметри-
те на бюджета и затова няма
да го подкрепим, заяви още
Бойчев. Според него не е ред-

но да се обсъжда проект за
сборен бюджет при положе-
ние, че няма анализ на касо-
вото изпълнение на минало-
годишния. Той попита и защо
за 2011 г. има неизпълнение
от 65 млн. лв., а инвестицион-
ната програма е изпълнена
само на 78%. Червеният об-
щински съветник Калоян Пар-
гов бе категоричен, че в Со-
фия нито един проблем не е
решен на 100%. Той изрази
недоволството си от факта, че
пет години се представят едни
и същи приоритети, което
води до липса на развитие за

града. Паргов нарече бюдже-
та тюрлюгювеч, а колегата му
Георги Кадиев го определи
като мързелив. Полегнала е
Тодора, тоест администрация-
та няма да прави нищо тази
година, обобщи Кадиев.

От Синята коалиция обяви-
ха, че също няма да подкре-
пят бюджета, и определиха из-
казванията от страна на съвет-
ниците от ГЕРБ като приказки
от 1001 нощ.

Дебатите продължиха със
спорове за неизпълнени обе-
щания, които се поемат всяка
година в областта на транс-

порта, озеленяването, образо-
ванието и усвояването на па-
рите от еврофондовете. От
ГЕРБ отказаха да гласуват на
заседанието на СОС внесени-
те предварително предложе-
ния на БСП за промени във
финансовия документ, но за-
това пък си прокараха увели-
чение с 2 млн. лв. на разходи-
те за снегопочистване. Пари-
те ще дойдат от средствата,
събрани от такса смет. Така
след три часа спорове бюд-
жетът, който е в размер на 1
316 630 042 лв., бе приет с 38
гласа “за” и 20 “против”.

С
награда на името
на проф. Алек-
сандър Фол бе
награден посмърт-

Наградиха посмъртно Георги Китов

но вчера известният ар-
хеолог Георги Китов. От-
личието е учредено от
фондация “Арете-Фол” и
бе връчено по време на
научна конференция в
БАН за опазване и уп-
равление на културното
наследство, която се
прави за втори път от
фондацията, Национал-
ния археологически ин-
ститут с музей-БАН и
Университета по библи-
отекознание и информа-
ционни технологии.

На конференцията
говори и зам.-мини-
стърът на културата арх.
Георги Стоев. Диана Ди-
митрова, партньорка на

Георги Китов, каза, че от-
критите от Китов памет-
ници на културното на-
следство са национални,
а известната златна тра-
кийска маска стана емб-

лема на България. Диа-
на Димитрова предло-
жи, когато един ден ев-
рото влезе в страната
ни, на аверса на българ-
ското евро да бъде изо-
бразна маската. Събра-
ни са всички документи
и разрешения за вдига-
нето на паметник на ар-
хеолога Китов, който ще
бъде разположен до
този на проф. Алек-
сандър Фол срещу сгра-
дата на досегашния
Институт по тракология
- БАН.

Инициативният коми-
тет продължава събира-
нето на средства за па-
метника по сметка:

Банка „ДСК”, клон „Батенберг”
IBAN: BG46STSA93000019051808
BIC: STSABGSF

Служител на Националната агенция по прихо-
дите в Благоевград бе арестуван в Банско вчера.
Чиновникът бе хванат да получава подкуп.

Сигнал за поискан рушвет бил подаден рано
сутринта в полицията на града от собственик на
местен хотел. Бизнесменът се оплакал, че мъж,
легитимирал се като служител на Териториалната
дирекция на НАП в Благоевград, му е поискал
подкуп от 3000 лв. Криминалистите задържали
данъчния, докато вземал поисканите пари. Изнуд-
вачът е 39-годишен мъж от Сапарева баня.

ДУМА припомня, че преди по-малко от месец
47-годишният инспектор от НАП Христо Христев
получи условна присъда от 2 години и 8 месеца,
след като бе заловен да получава подкуп. Той бе
арестуван на пътя за село Скутаре, докато полу-
чаваше рушвет от 500 лв. Данъчният поискал 5000
лв. след проверка в асеновградска дискотека.

Фалшив сигнал за бедствие стана
причина 39-годишен мъж да бъде аре-
стуван. Мъжът бил задържан, след като
се обадил на спешните телефони и
алармирал за наводнение в района на
село Боровица.

Човекът се оплакал, че придошлите
води на местната река са отнесли мос-
та, който свързва селата Боровица и
Русалско. Полицейски патрулен автомо-
бил е пътувал 70 км до мястото и уста-
новил, че сигналът е неверен.

Авторът на умишлено вдигнатата
фалшива тревога е задържан. Образу-
вано е бързо производство за подаден
заблуждаващ сигнал за бедствие. Ра-
ботата по случая продължава.

Университетът за ар-
хитектура, строителство и
геодезия няма да вдига
студентските такси и те
остават 330 лв. на се-
местър в редовната фор-
ма на обучение и 330 лв.
на година за задочното в
специалност геодезия.
Това съобщи вчера нови-
ят ректор проф. Красимир
Петров, който представи
и екипа си пред журнали-
сти. Университетът е най-
старото техническо вис-
ше училище у нас, създа-
ден през 1942 г., и тази
година ще празнува 70-
годишен юбилей. Обуча-
ва около 6000 студенти.

УАСГ няма да прави
предварителен прием и

Георги
Китов

ХВАНАХА ДАНЪЧЕН
С ПОДКУП

УАСГ няма да вдига
студентските такси

обявява кандидатстудент-
ската си кампания за ме-
сец юли. За инженерните
специалности вузът ще
приема оценките от мату-
рите по математика и фи-
зика като балообразува-
щи при приема, но те но-
сят по-малко точки от при-

емния изпит. В геодезиче-
ския факултет ще има две
нови магистърски програ-
ми - Управление на евро-
пейски инфраструктурни
проекти и Кадастър. В
регулираната специал-
ност Архитектура ще
бъдат приети 136 човека,
като в последните години
за едно място в нея се
борят 3,6 души, съобщи
проф. Петров. Според него
субсидията, която УАСГ
получава, покрива около
60 на сто от издръжката
на вуза. От миналата го-
дина досега след новия
закон за академичния
състав в УАСГ има 20 нови
професори и още толкова
нови доценти.

АРЕСТУВАХА МЪЖ,
ИЗЛЪГАЛ ЗА
НАВОДНЕНИЕ

Добричко село въстана
срещу бъдещо депо за смет

900 жители на добричкото село Стожер са се включили в
подписка срещу изграждането на депото за битови отпадъци. То
ще обслужва общините от Добричка област и община Никола
Козлево. Без знанието на местните хора наскоро е взето  реше-
ние, според което с цел икономии от 6 млн. лв. пътят до депото
ще преминава през центъра на селото. Жителите на селото са
притеснени, че не се предвижда изграждането на пречиства-
телна станция за отпадни води.

В декларацията на местните хора се казва, че отнемането на
217 дка общинска земя и промяната на предназначението й ще
постави в опасност вододайната зона, от която черпят вода
селата Крумово, Пясъчник, Ботево, Кап. Раднево. От селото пре-
дупреждават за гражданско неподчинение.

Дана РУСЕВА

Има нужда от работещ закон и
ясни правила, за да може
Националната разузнавател-
на служба да осъществява

Работата на
НРС не се
виждала, но
службата
респектирала

дейността си спокойно, смята
Росен Плевнелиев. Според него
това може да се случи с общите
усилия на президентската админис-
трация и отговорните институции
през тази година. До края на 2012
г. трябва да е готов Устройственият
закон за НРС, заяви Плевнелиев
по време на срещата си с ръковод-
ството и служителите на НРС.
Според Плевнелиев “институциите
имат нужда от превантивна, корект-
на и адекватна информация и с
ясните правила, които ще бъдат
изработени, НРС ще има перспекти-
ва”. Той обеща, че на службата ще
бъдат осигурени необходимите
условия за работа, както и кариер-
но развитие на служителите й. От
службата Плевнелиев заяви, че
разчита на доверие и директна

комуникация.  Плевнелиев анали-
зира и че: “дейността на НРС и
оценките за нея не са видими,
но службата се ползва със силен
респект и авторитет, защото не
обслужва политически партии и
лидери и работи за националните
интереси”. “Икономиката, проспери-
тетът и сигурността на гражданите
зависят от вас”, обърна се Плевне-
лиев към служителите и ръковод-
ството на НРС.
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“Решихме, че не е нуж-
но да има електронна
здравна карта, а с една
карта гражданите да имат
достъп до услуги от всички
сфери на администрация-
та”, заяви здравният ми-
нистър Стефан Константи-
нов.  ДУМА припомня, че
идеята за създаване на
електронна здравна карта
е от над 8 години. С новата
идея обаче за единна кар-
та на практика 8-годишни-
те усилия отиват на вятъра.

Константинов поясни,
че е в ход процедура по
избор на изпълнител за
изграждане на интегрира-
ната електронна здравна

МЗ се отказва от
електронната
здравна карта

амилия Рашкови ще заведе дела за
дискриминация и насаждане на етни-
ческа омраза срещу хората от село
Катуница. Един от адвокатите на
Рашкови, Васил Mарков, ще завежда

36% от ражданията у нас са със
секцио, алармират специалисти

система. Проектът БАЗИС
на стойност 9.7 млн. лева
трябва да приключи през
октомври 2013 г. Тогава ще
са достъпни електронни
рецепти и електронни бол-
нични листове и хората ще
имат достъп до електрон-
ното си здравно досие.

Иначе проектът на МЗ
се изпълнявал паралелно
с проекта за електронна
идентификация на българ-
ските граждани, осъщест-
вяван от Министерството на
транспорта и информаци-
онните технологии, поради
което било преценено да
няма отделно електронна
здравна карта. Според Кон-

стантинов така няма да се
разпиляват и дублират
средства. Това стана ясно
по време на седмата кон-
ференция по електронно
здравеопазване.

Сега например елек-
тронният подпис е вход към
електронното здравно до-
сие, което всеки здравно-
осигурен българин има. От
НЗОК обаче обясниха, че
в момента доразвиват сис-
темата на здравното досие
и достъпът до него ще бъде
улеснен. Гергана Ненчов-
ска, директор на дирекция
“Информационни и комуни-
кационни технологии” в
НЗОК, обясни, че се рабо-

ти по вариант достъпът да
става с код, като едновре-
менно с това досиетата се
интегрират към проекта на
транспортното министерст-
во за идентификацията на
българските граждани.

Зам.-министърът на
информационните техноло-
гии Валери Борисов заяви,
че през март или най-
късно в средата на 2013 г.
ще приключи проектът за
електронна идентификация
на българите. В резултат на
това ще бъде избран физи-
чески носител - карта или
някакъв друг, чрез който
хората ще получават раз-
лични електронни услуги.

Регистърът на раждани-
ята, който заработи в нача-
лото на т.г., засякъл, че
36% от ражданията са с це-
зарово сечение. “Не знам
доколко това може да се
мотивира медицински”, ко-
ментира д-р Константинов.
Той съобщи, че се очаква
всички линейки да бъдат
оборудвани с електрокар-
диографи и още докато
пациентът е на път, да се
прави връзка с центровете
по инвазивна кардиология.

РАШКОВИ СЪДЯТ
ХОРАТА ОТ КАТУНИЦА
ЗА РАСИЗЪМ

ПАЦИЕНТИ:
ПРЕМИНАВАНЕТО
НА ТЕЛК КЪМ НОИ
Е СРЕЩУ ХОРАТА
С УВРЕЖДАНИЯ

работните групи
да се включат
представители на
пациентски орга-

В
Аида ПАНИКЯН

низации. За това насто-
яват от Българското
сдружение на болните
от болестта на Бехтерев
(БСБББ) и Организаци-
ята на пациентите с рев-
матологични заболява-
ния (ОПРЗБ). Станови-
щето на двете организа-
ции е във връзка с пред-
ложение на финансовия
министър за прехвърля-
не на органите на меди-
цинската експертиза
към НОИ. “Не искаме
участие при издаването
на медицинската екс-
пертиза - това е работа
само на лекарите, а в
работните групи”, комен-
тира пред ДУМА Живко
Янков, председател на
БСБББ. В предложение-
то НОИ да осъществява
контрол върху определя-
нето на пенсията за ин-
валидност на лицата с

увреждания съществува
конфликт на интереси,
тъй като един и същ
орган ще отпуска пенси-
ите и ще осъществява
контрол върху тази дей-
ност.  В планираните
промени относно дей-
ността на ТЕЛК-овете не
виждаме никакви други
причини, освен единст-
вено икономически. Аб-
сурдно е зад такива
действия, които засягат
хората с увреждания, да
стоят само цифри и пари,
коментират от пациент-
ските организации.

Двете пациентски ор-
ганизации настояват за
равнопоставен диалог
между заинтересовани-
те държавни институции
и неправителствените
организации на и за
хора с увреждания, с
оглед изработване на
цялостна и адекватна на
потребностите на обще-
ството и на хората с ув-
реждания медико-соци-
ална система за експер-
тиза на вида и на сте-
пента на увреждане.

Ф

Минусовите температури не попречиха
на пловдивските търговци да изкарат сергии,

пълни с мартенички

искове следващата седмица. По думите му
много жители на селото в изказвания пред
медиите са обиждали клиентите му с изрече-
ния от типа “Тези мръсни цигани, няма да
допуснем да се върнат в селото, ще ги
убием” в най-гледаното и слушано ефирно
време. Според адвокат Марков това било
проява на расизъм и той смята да подведе
под отговорност авторите на подобни изявле-
ния. Централната власт реши да ликвидира
семейство Рашкови, но нека да го правят
на базата на закона, казва Марков. Според
него в страната има толкова много расисти,
колкото никъде по света. Адвокатът пред-
ставляваше защитата и на дъщерята на
Кирил Рашков Събка, която бе осъдена
на две години условно и 10 000 лева глоба.
На нея бяха повдигнати обвинения за това,
че е държала в дома си археологически
обекти, неидентифицирани и нерегистрира-
ни по реда на закона.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
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кредити. Това заяви министърът
на финансите Симеон Дянков
пред БНТ вчера.

Преди месец министърът
обяви, че държавата има лос-
тове да въздейства върху бан-
ковите лихви, като уточни, че
това ще е тема на разговори с
Асоциацията на банките в
България на едно от първите
заседания на тристранния
съвет за тази година. Пред БНТ
той обясни, че Министерството
на финансите съвсем скоро ще
представи за обсъждане и за-
конодателно приемане на мер-
ки, които ще спомогнат за на-
маляване на лихвите по креди-

Дянков пак поиска намаляване
на лихвите по кредитите
Може да задължат банките да поделят таксите
с клиентите или да ги поемат изцяло

М
тите за граждани и домакинст-
ва - потребителски кредити и
за закупуване на жилище.

По думите му най-важните
от замислените мерки в тази
посока са три. Първата е
свързана с метода на опреде-
ляне на лихвения процент при
потребителските кредити. До-
сега всяка банка в България
прилага свой метод, без да е
ясно как точно е изчислен, до-
като в Европа тези лихви се
определят на базата на пуб-
личния индекс EURIBOR  плюс
определен процент, каза фи-
нансовият министър. Новото
предложение е у нас лихвите
по кредити за граждани и до-
макинства да се определят на
основата на EURIBOR или
SOFIBOR. Според него така и

гражданите много по-лесно ще
се ориентират за нивото на
лихвите при различните банки.

Втората мярка е свързана с
таксите при отпускане на кре-
дити. Сега тези такси се пла-
щат от гражданите и оскъпяват
кредитите, посочи Дянков. Пре-
движда се въпросната такса да
се поделя между банката и
кредитополучателя или изобщо
да отпадне.

Третата мярка е свързана с
регулациите при отпускане на
малките по размер кредити до
400 лв. Сега тези кредити не
подлежат не регулации и в тази
сфера има “лихварство”, комен-
тира Дянков. Предвижда се
вече всички кредити, “от една
стотинка нагоре”, да се регули-
рат, каза министърът, още по-

вече, че миналата година те са
били около 500 хил. броя.

Идеята за намеса на държа-
вата в банковата политика сре-
ща особено силна съпротива
сред банкерите, а коментарите
от страна на банковия регула-
тор - Българската народна бан-
ка - са сведени почти до нула.
Според публични изявления на
банкерите лихвите у нас се
определят изцяло на търговски
принцип и какъв ще е размерът
им, зависи както от конкурен-
цията на пазара, така и от це-
ната на паричния ресурс, като
се калкулира и пазарният риск.

Относно готвените промени
при функционирането на
Сребърния фонд, или третият
стълб на пенсионната система,
Дянков коментира, че средст-

вата от него се предвижда в
бъдеще да могат да се инвес-
тират не само в чужбина, но и
в български и чужди държавни
ценни книжа, а след време - и
на фондови борси у нас и в
чужбина. Мотивът е, че така
доходността от тях ще бъде
много по-висока. Министърът
поясни, че сега тези средства
могат да се инвестират само в
чужбина и стоят по сметки на
БНБ при много ниски лихви.

инистерството на фи-
нансите готви законо-
дателни промени за
лихвите по банковите

Кредитите за суми от 25 до 50 хил. лв. са били най-търсени
през 2011 г., сочат данни на Българска народна банка (БНБ).
Броят на изтеглените кредити в този диапазон бележи ръст от
7.1% спрямо година по-рано (с 5570 броя), или 183 млн. лв. Ръст
за предходната година се отчита и при търсенето на кредити за
суми между 50 и 100 хил. лв. (с 2%, или общо 57 млн. лв.), както
и за заеми между 500 хил. лв. и 1 млн. лв., където повишението
е от 1.6% в броя на отпуснатите заеми и 2.3%, или 6.7 млн. лв.,
в изтеглените средства.

В края на 2011 г. общо 110 са кредитите на домакинства и
нефинасовите предприятия за суми над 1 млн. лв. Т. нар. кредитни
милионери дължат на банките 225 млн. лв., или средно по 2.05
млн. лв. Общата дължима сума от гражданите към банките в края
на периода е 18.9 млрд. лв. по общо 2.529 млн. кредита, или
средно всеки заем е за 7472 лв., спрямо 7320 лв. за тримесечие
по-рано и 7197 лв. за година по-рано, по изчисления на рrofit.bg

В края на изминалата година лошите кредити на домакинст-
вата намаляват до 19.97%, спрямо рекордните 20.13 на сто за
ноември и 20.03 на сто за октомври. За сравнение, година по-
рано лошите и преструктурирани кредити бяха 16.40%. Пониже-
нието е първо след отчетените 11-месечни поредни повишения.

Спад в края на изминалата година е отчетен при потреби-
телските и другите кредити, намалели до 19.82 и 25.97 на сто,
спрямо 20.16 и 26.56 на сто за месец по-рано. Минимален ръст
от 0.03% е отчетен при жилищните кредити, които вече са на
рекордните 19.46 на сто. Повишението се отчита за 33-ти поред
месец, като само година по-рано те бяха на ниво от 15.58%.

точки. Другият кандидат - Първа инвестиционна
банка, е получила 120.63 точки, съобщиха от
Министерството на регионалното развитие.
Фондът, от който ще се отпускат заемите, е с
капитал от 13 млн. лв. Корпоративна банка ще
осигури още един милион лв., като годишната
такса за управление възлиза на 2.8 млн. лв.

Лихвата на кредитите ще е основен лихвен
процент на БНБ плюс 6.5% надбавка, което оз-
начава 6.68% без останалите такси и разходи за
управление на кредита. За популяризиране на
програмата Корпоративна банка е планирала
един млн. лв. Други 200 хил. лв. пък ще отидат за
конференции и семинари.

Разчетите на Министерството на регионал-
ното развитие показват, че средно около 5000
лв. ще трябва да осигурят собствениците на
жилища, ако искат да се включат в програмата
за саниране. Това са половината от необходи-
мите средства, като останалата половина е
безвъзмездна помощ от програмата. За целта са
предвидени 50 млн. лв. Преди да кандидатства
една сграда по програмата, всеки собственик
трябва да е дал аванс от 500 лв., който ще служи

Срокът, в който физиче-
ските лица могат да платят
дължимия данък за довна-
сяне по годишната си дек-
ларация с отстъпка от 5%,
изтича днес. От тази година
плащането на данъка може
да стане и в последния ден,
стига сумата да постъпи по
сметката на НАП на следва-
щия работен ден, съобщиха
от агенцията.

От приходната агенция
напомнят, че отстъпката от
данъка за довнасяне може
да се ползва само при усло-
вие, че авансовият данък е
внесен през 2011 г. Най-
често задължение да внасят

посолството на САЩ вчера.
Снощи дипломатът се срещна с президента Ро-

сен Плевнелиев, външнополитическия му секретар
Тихомир Стойчев и съветника му по икономически-
те въпроси Евгени Ангелов. Очаква се Морнингстар
да разговаря днес с премиера Бойко Борисов и с
министъра на икономиката, енергетиката и туризма
Трайчо Трайков.

Смята се, че пратеникът на Клинтън за поре-
ден път ще се опита да убеди българските власти,
че проучванията за шистов газ са безопасни. От-
делно Морнингстар редовно говори и за проекта
за паневропейски газопровод “Набуко”, който все
повече се бави и отстъпва на конкурентния проект
“Южен поток”.

КТБ ще отпуска заемите
за саниране на жилища

като гаранция, че няма да се откаже безпричин-
но от проекта.

По програмата могат да кандидатстват всич-
ки панелни и ЕПК блокове. От саниране се нуж-
даят около 18 700 многофамилни сгради, в които
живеят 2.7 млн. българи, или общо около 720
000 апартамента, сочи анализ на регионалното
министерство.

Енергийният пратеник
на Хилари Клинтън
пристигна

авансово подоходен данък
имат наемодателите, които
по закон са длъжни да пра-
вят тримесечни вноски.

Освен по интернет плаща-
нето на данъци и осигурител-
ните вноски може да стане
по пощата, с пощенски за-
пис за плащане към бюдже-
та или по банков път. За улес-
нение на клиентите на НАП
в повечето офиси на агенци-
ята са разкрити банкови ги-
шета, които обслужват граж-
даните и фирмите. За плаща-
не на данък върху доходите
от физическо лице при пре-
вод от банково гише в офис
на НАП не се събират такси.

С
пециалният пратеник на държавния секре-
тар Хилaри Клинтън по енергийните въпро-
си в Европа и Азия Ричард Морнингстар вече
е в България, съобщиха от пресцентъра на

К
орпоративна търговска банка ще от-
пуска кредитите за обновяване на жи-
лищата по оперативна програма “Ре-
гионално развитие”. Банката е спече-
лила обществената поръчка със 158

Плащаме данък с
отстъпка до днес
Плащаме данък с
отстъпка до днес
Плащаме данък с
отстъпка до днес
Плащаме данък с
отстъпка до днес
Плащаме данък с
отстъпка до днес Заради продължаващата теж-

ка зимна обстановка в България
от 1 часа днес спира износът на
електрическа енергия.

Заповед за това е подписал
министърът на икономиката,
енергетиката и туризма Трайчо
Трайков, съобщи Блиц. Решение-
то се налага поради недостига на
около 400 MW електроенергия

Спираме износа на ток
средно на час. В момента елект-
ропреносната система на страна-
та работи без резерви и са акти-
вирани всички налични мощнос-
ти, включително и във ВЕЦ. До
вчера са изразходвани 55% от
разрешените за месец февруари
от МОСВ водни количества за
производство на електрическа
енергия.

Недостигът на електроенер-
гия за вътрешния пазар е
свързан и с авария в ТЕЦ “Ей И
Ес Гълъбово”. Износът на елект-
роенергия ще бъде възобновен
при възстановяване на необхо-
димите резерви, които да гаран-
тират сигурност и непрекъсна-
тост на електроснабдяването в
страната.

Най-често искаме
от 25 до 50 хил. лв.
Най-често искаме
от 25 до 50 хил. лв.
Най-често искаме
от 25 до 50 хил. лв.
Най-често искаме
от 25 до 50 хил. лв.
Най-често искаме
от 25 до 50 хил. лв.
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Фермерите ще плащат
ваксинирането
на животните

Р
азходите за имуно-
профилактика и иден-
тифициране на живот-
ните вече ще са за
сметка на собствени-

Товарят финансово кметовете с унищожаването на
умрели добичета, отглеждани за лична консумация

ците, а кметовете на общините
ще заплащат за предаването и
обезвреждането на умрели жи-
вотни, отглеждани за лична
консумация, и на безстопанст-
вени животни. Това предвиждат
промени в Закона за ветеринар-
номедицинската дейност, при-
ети на първо четене от парла-
мента. Измененията са внесени
от Министерския съвет. Предви-
дена е възможност след поста-
новяване на положително ста-
новище на ЕК за съвместимост
с правилата в областта на

държавните помощи, ДФ “Земе-
делие” да компенсира изрядни-
те собственици за направените
разходи. За сметка на държав-
ния бюджет остават разходите
за животни, умрели от болести
или умъртвени в резултат на
изпълнение на профилактични-
те програми, с изключение на
случаите, когато собствениците
на животни не са ги предоста-
вили за идентификация или за
изпълнение на мерките за про-
филактика. Законопроектът пре-
движда Българският ветерина-
рен съюз да се преобразува във
Федерация на ветеринарните
лекари в България и се отменя
ограничението един лекар да
практикува професията си на

територията на един ветерина-
рен участък. Изпълнителният
директор на Българската аген-
ция за безопасност на храните
Йордан Войнов посочи, че теку-
щата издръжка на БАБХ за ми-
налата година е била 20 млн.
лева, а са платени 12 млн. лева
на ветеринарните лекари по
изпълнение на имунопрофилак-
тична програма, 7,5 млн. за ека-
рисажите и 1,5 млн. за ушни
марки. По думите му, разходите
надвишават издръжката на
агенцията и така се блокира
работата й. Не може органът,
който контролира, да плаща
този вид дейности, коментира
той. Целта на този закон е фер-
мерът да е ангажиран, той да

избере ветеринаря и да упраж-
нява контрол върху дейността
му, коментира Войнов.

Депутатът Пенко Атанасов
от Коалиция за България каза,
че откакто съществува ветери-
нарното обслужване в страна-
та, държавата винаги е била
активен участник в имунопро-
филактиката. С този законопро-
ект ще изчезнат малките сто-
панства, коментира той. Ваньо
Шарков от Синята коалиция до-
бави, че със законопроекта се
разтоварва бюджетът на БАБХ,
като се натоварват общините, в
чиито бюджети не са заложени
средства за такива дейности.
Според Ремзи Осман от ДПС,
на кметовете на населените

места се възлагат нови дейно-
сти, а парите за тях остават в
БАБХ. Председателят на земе-
делската комисия Десислава
Танева посочи, че с НСОРБ
могат да се постигнат вариан-
ти, по които да има обществен
консенсус. В ДФ “Земеделие”
са заделени средства за обез-
щетяване на собствениците за
имунопрофилактика на живот-
ните, но за да започне проце-
дурата по нотифициране на
държавната помощ, трябва да
бъде приет законопроектът,
отбеляза още Танева. Тя доба-
ви, че има съгласие от вносите-
ля да отпадне предложението
за преобразуване на Българ-
ския ветеринарен съюз.

Вкараха и ракията
от гулия в закон

E au de vie de bie‘re,
дестилатна спиртна
напитка от йеруса-
лимски артишок (то-

райната цена на
електроенергията
за потребителите
няма да се повиши

пинамбур, земна ябълка
или още гулия), Pastis, де-
стилиран anis. Това са
част от категориите, раз-
писани в Закона за вино-
то и спиртните напитки,
приет на първо четене от
парламента вчера.

Винени лозя, засаде-
ни без право на засажда-
не след 31 август 1998 г.,
подлежат на принудител-
но изкореняване за смет-
ка на производителя по
реда на този закон, ре-
шиха още депутатите. В
досега действащия закон
е записано, че подлежат
на изкореняване лозя,
засадени в нарушение на
разпоредбите на закона
и нормативните актове по
неговото прилагане. Спо-
ред новия законопроект,
внесен от Министерския
съвет, на изкореняване
подлежат и лозя от некла-
сифицираните сортове.

Министърът на земе-
делието и храните осъще-

ствява държавната поли-
тика в лозаро-винарския
сектор, а министърът на
икономиката - в производ-
ството на етилов алкохол
и дестилати от земедел-
ски произход и на спирт-
ните напитки.

Изпълнителната аген-
ция по лозата и виното
(ИАЛВ) ще поддържа пуб-
личен лозарски регистър,
в който ще вписва гроз-

допроизводителите,
като създава досие-
та за тях, и ще реги-
стрира винопроиз-
водителите, като им
създава производст-
вени досиета. Лоза-
ро-винарските про-
дукти ще се превоз-
ват и допускат за об-
ращение единствено
с официално одобрен
придружителен доку-
мент. Въвежда се за-
брана за купажиране
на вина с произход от
трета държава както
помежду им, така и с
вино, произведено на
територията на Евро-

пейския съюз, както и за-
брана за произвеждане
на вино от някои видове
гроздова мъст, гроздов
сок и прясно грозде с
произход от трети държа-
ви.

Установяват се и спе-
цифични определения и
изисквания за ракия, ма-
стика, дестилатите за тях-
ното производство и др.,
съобразно наложените
традиционни практики.

Токът щял да поскъпне до 5 процента
заради „зелената енергия”

рез последните години, макар и
бавно, се увеличават площите с
биологично грозде в България,
сочи справка на Фермер.БГ в

К
с повече от 3 до 5 про-
цента заради фактора
“зелена енергия”. Това за-
явиха експерти от Българ-
ския енергиен форум
(БЕФ) вчера, съобщи БТА.

Антон Иванов, консул-
тант на проекти за енер-
гия от ВЕИ, заяви, че при
положение, че произведе-
ната енергия от възобно-
вяеми източници не
надхвърля 5%, няма как
повишението на цената на
електроенергията заради
изкупуването на “зелена
енергия” по преференци-
ални цени да е с 10%,
както се твърди. Повише-
нието може да е между 3
и 5 процента, и то ако
заработят всички плани-
рани нови мощности до 1
юли 2012 г.

Председателят на БЕФ
Иван Хиновски посочи, че
от вятърни мощности и
фотоволтаици предстои да
заработят около 500 ме-
гавата към средата на го-
дината. За останалите

проекти, които имат склю-
чени предварителни до-
говори за присъединява-
не, с промените в ЗЕВИ
ще бъдат определени
срокове за присъединява-
не чак към 2017-2020 г.,
защото в момента енер-

гийната мрежа
не разполага с
капацитет за
присъединяване
на повече мощ-
ности.

Според екс-
пертите Бълга-
рия може и да
не изпълни ин-
дикативната цел
за 16% енергия
от ВЕИ към 2020
г., ако не бъде
намерен изго-
ден финансов
ресурс за разви-
тие на електро-
преносната и
разпределител-
ната мрежа в
страната. Зато-
ва от БЕФ пред-
лагат да се
създадат с текс-
тове в Закона за
е н е р г е т и к а т а

две нови структури - ин-
вестиционен фонд, който
да отпуска евтини креди-
ти за развитие на мрежа-
та, и корпоративна струк-
тура за управление на
мощностите от ВЕИ, коя-
то да бъде към ЕСО.

Изпълнителната агенция по
рибарство и аквакултури одоб-
ри списъка на риболовните
кораби, които ще участват в
усвояването на квотата за кал-
кан през 2012 г.

Списъкът е публикуван на
интернет страницата на ИАРА
www.iara.government.bg в раз-
дел „Уведомления” заедно със
Заповедта на министъра на
земеделието и храните Миро-
слав Найденов за издаване на
специално разрешително за
улов на калкан, както и Мето-
диката за разпределяне квота-
та за калкан за 2012 г.

От вчера на всички одобре-
ни може да им бъде издадено
специалното разрешително за
улов на калкан в териториал-
ните сектори на ИАРА Добрич,
Варна и Бургас.

ПРОГНОЗИРАТ
ПИК НА
ПОТРЕБЛЕНИЕТО
НА ГАЗ ПРЕЗ
ГОДИНАТА
Потреблението на газ ще се
увеличи и през 2012 година
ще има пик. Това прогнозира
заместник-изпълнителният
директор на Овергаз Светослав
Иванов, цитиран от news.bg.
Според него газификацията
ще намали консумацията на
суровината за производството
на единица брутен вътрешен
продукт. Българската икономи-
ка е една от енергоемките в
Европа, което намалява конку-
рентоспособността на българ-
ските стоки. Освен газовите
връзки, според Иванов трябва
да се увеличи капацитетът
на хранилището в Чирен до
8 хиляди кубически метра
на ден, което ще струва
45 милиона долара.

УВЕЛИЧАВАТ
СЕ ПЛОЩИТЕ
С БИОЛОГИЧНО
ГРОЗДЕ

П
официалните данни на Европейската
комисия.

Макар България да е почти в дъното
на списъка с европейски страни, отглеж-
дащи биологично грозде, то площите у
нас са нараснали от 1540 декара през
2008-а година до 4600 декара към края
на 2010-а година. Това на практика
представлява малко над 0,55% от общи-
те площи, на които се отглежда грозде
в България, съставляващи 82 675 хекта-
ра към края на 2010-а година.

Италия, Франция и Испания са
първенците по производство на био-
логично грозде в Европа със съответ-
но 303 410 дка, 214 030 дка и 176 650
дка. На последните места освен Бълга-
рия са и Норвегия, Словакия, Полша и
Великобритания.

Одобриха списъка с корабите
за улова на калкан
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На първата общонационална 24-часова стачка за тази година недоволните гърци
протестираха отново срещу икономиите и съкращенията. Гърците се готвят за

още стачни действия - в събота и неделя

Европейската централна банка и МВФ
във връзка с новия заем, който страната
очаква, за да избегне фалит, заявиха
правителствени представители. Гръцки-
те медии съобщиха, че подобна инфор-
мация е била разпространена като извъ-
нредна новина и от британския в. “Фай-
неншъл таймс”. Да, има споразумение,
заявиха пред Ройтерс двама правител-
ствени източника, пожелали анонимност.

По-рано бе съобщено, че преговори-
те между тройката и Атина ще продължат
в следващите две седмици. Целта е да
се намери златната среда по отношение
на исканото от инспекторите намалява-
не на допълнителните пенсии и да се
финализира споразумението за новия
заем за Гърция. В този период правител-
ството ще трябва да намери 300 млн.
евро, за да се избегне орязването на
пенсиите. Преди това лидерите на трите
партии, които подкрепят правителство-
то, не успяха да се договорят по отноше-
ние на пенсиите на състояла се среща с
премиера Лукас Пападимос.

Финансовият министър Евангелос
Венизелос замина за Брюксел, за засе-
дание на еврогрупата, обнадежден, че
ще се вземат положителни решения за
новия план за спасяване на Гърция. За-
седанието на министрите на финансите
от еврозоната снощи се състоя независи-
мо от готовността на гръцката страна да
изпълни условията по кредитното спора-
зумение с ЕС и МВФ. Заседанието на
eврогрупата трябваше да се състои ми-
налия понеделник, за да бъде утвърден
вторият спасителен пакет за Гърция на
стойност 130 милиарда евро и да се оп-
редели формата на участие на ЕЦБ при
преструктурирането на гръцкия дълг. За-
ради неспособността на гръцкото прави-
телство и трите поддържащи го партии
да съгласуват всички задължения на Ати-
на обаче срещата беше отменена.

Освен спасителния план министрите
на финансите от еврозоната обсъдиха и

споразумението с гръцките кредитори за
отписване на около 100 милиарда евро
от дълга на страната. Комитетът на част-
ните кредитори на Гърция се събра в
Париж, за да обсъди последните резул-
тати от преговорите по отписване на
гръцкия дълг, както и следващите етапи
на диалога. Комитетът под егидата на
Международния институт за финанси обе-
динява 12 банкови институции. Засега
приетият сценарий за преструктуриране
на гръцкия дълг предвижда загуба на ча-
стните кредитори от около 70 процента.

Междувременно стана ясно, че през
ноември броят на безработните хора в
Гърция е надвишил 1 милион души. Така
нивото на безработицата в страната

Гърция се споразумя
с тройката

Атина отстъпи на условията на ЕС, ЕЦБ и
МВФ, броят на безработните надхвърли 1 млн.Л

идерите на трите политически
партии, подкрепящи управля-
ващата коалиция в Гърция, са
постигнали споразумение с
тройката инспектори от ЕС,

Чешкият парламент одобри предложението прези-
дентът да бъде избиран пряко от народа. Досега прези-
дентът в Чехия се избираше от парламента. Следващият
вече ще бъде избран пряко от народа. Иновацията обаче
не се нрави на настоящия президент Вацлав Клаус, чий-
то мандат изтича през март 2013 г. Според Клаус промя-
ната е “фатална грешка”. Държавният глава има право на
вето върху всяка промяна в конституцията, каквато се
явява прякото избиране на президента на републиката.

Шведският министър-предсе-
дател Фредрик Рейнфелд каза
на международна среща в Сток-
холм, че е нужно европейците
да преосмислят възгледите си
за пенсионната възраст.

Според Рейнфелд европей-
ските страни трябва да увеличат
възрастта за пенсиониране, ако
искат да запазят щедрите си
пенсионни системи. По думите

(1,02 млн. души) е достигнало рекорд-
ните 20,9 на сто. Според гръцката ста-
тистическа служба това е годишен ръст
от 48,7% и месечно повишение в раз-
мер на 14 на сто. Бумът на безработи-
цата в Гърция, чието ниво е най-високо-
то от влизането на страната в еврозо-
ната през 2000 г., започна през 2010 г.
с финансовия срив на Атина и рестрик-
тивните мерки, които й бяха наложени.
Социалният мир е най-голямото предиз-
викателство, пред което се изправя
Гърция в настоящата криза. Това заяви
гръцкият министър на икономиката Ми-
халис Хрисохоидис. Той допълни, че
гръцкото общество е по-зряло от поли-
тическата класа.

ОТНОВО НИ ПРИЗОВАХА
ДА СЕ ТРУДИМ ДО 75 Г.

Народът ще избира
президент в Чехияму пенсионните и здравните си-

стеми в Европа не са съобразе-
ни с нарастването на продължи-
телността на живота.

Според него хората трябва да
имат възможност да работят до
75-годишна възраст. Като пример
Рейнфелд посочи Исландия,
където половината от населени-
ето на възраст между 65 и 69
години продължава да работи.

В резултат на постоянно
топящите се ледове в Грен-
ландия и Антарктида, както
и вследствие на засилено-
то топене на снежните по-
кривки на планинските
върхове и ледници по це-
лия свят в периода от 2003
г. до 2010 г. морското рав-
нище се е повишило с око-
ло 12 мм. Това съобщи аме-
риканският институт по на-

лязват, че предвид разрушенията на сградите е истин-
ско чудо, че никой не е пострадал при атаката.
Ситуацията в Южен Судан остава тревожна, след
като принудително изселените хора достигнаха вече
310 000, а повече от 1,2 милиона души бяха засегна-
ти от военните действия.

Морското равнище се
повиши с 12 милиметра

Взривиха християнско
училище в Судан

ционална аеронавтика и
космическа администрация
(НАСА).

Общата загуба на лед-
ната маса през последните
8 години се изчислява на
около 4,3 трилиона тона.
“Това би било достатъчно за
покриване на цялата тери-
тория на САЩ с лед с дебе-
лина от 46 см”, уточняват
специалистите от НАСА.

Поне един човек загина, а
други 13 бяха ранени при взрив на кола

бомба в южната част на Тайланд, на
границата с Малайзия. Експлозията е

станала пред входа на лечебно
заведение, като убитият е учител

„Сините каски”
с по-малко пари

ООН планира през 2012 г. да
съкрати финансовите разходи за
мироопазващи мисии от осем на
седем милиарда. Общо 16 миро-
опазващи мисии се провеждат
от ООН, към които влизат около
120 000 войници от 114 страни.

Япония се стресна
от руски самолети

Пет руски военни самолета
прелетяха близо до японското
въздушно пространство над ос-
тровите Хокайдо и Хонсю. Нару-
шаване на въздушното прост-
ранство не е имало, но поведе-
нието на руските военни е оп-
ределено от японски източници
като безпрецедентно и японски-
те ВВС са били вдигнати на
тревога.

Обвиниха бивш
френски министър

Френски съд обвини бившия
министър Ерик Вьорт, съюзник
на президента Никола Саркози, в
пасивна търговия с влияние.
Решението идва в резултат на
неколкочасов разпит на Вьорт
за предполагаемо незаконно фи-
нансиране от собственичката
на “Лореал” Лилиан Бетенкур.

Убиха лидера
на „Ал Кайда”
в Пакистан

Американски ракетен обстрел
причини смъртта на ръководи-
теля на пакистанския клон на
“Ал Кайда”. Бадр Мансор бе из-
дирван за атаки, при които през
годините са загинали десетки
хора.

Снимки ПРЕСФОТО/БТА

В планините Нуба бе бомбардирано и разрушено
християнско училище. Над сградата били хвърле-
ни 8 бомби, които разрушили и двете здания на
образователната институция. Наблюдатели отбе-
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На 10 февруари руската дипломация чества
професионалния си празник. Отбелязването на празника

в Русия е признание за заслугите на руската
дипломация като една от ключовите области,

съставляващи руската държавност. Днес Русия има
дипломатически отношения с почти 200 държави. За

руските интереси се грижат дипломати на Москва в
над 150 посолства, 14 мисии в международни

организации и 74 генерални консулства по света

 На 10 февруари е про-
фесионалният празник на
руските дипломати. Извест-
но е, че целта на дипломаци-
ята е защита на интереси-
те на собствената страна в
чужбина. Какви са вашите
цели в България?

- Във всяка страна посла-
никът трябва да решава двой-
на задача - да защитава инте-
ресите на своята държава,
създавайки тесни и взаимно-
изгодни отношения в страна-
та, в която работи. Затова мо-
ите усилия в София, както и
всекидневната работа на дип-
ломатите в нашето посолство
тук, са свързани със засилва-

Целта ни е да увеличим
общото ни богатство
Посланикът на Руската федерация в България
Юрий Исаков пред ДУМА

не на взаимноизгодно-
то сътрудничество и ук-
репване на традицион-
но тесните връзки меж-
ду Русия и България във
всички сфери и на-
правления.

В светлината на
особеното внимание в
българските медии към
нашите съвместни стра-

тегически енергийни проекти
искам да подчертая, че енер-
гийното сътрудничество заема
изключително важно място в
двустранния дневен ред, но с
него далеч не се изчерпва
доста широката гама на наши-
те партньорски връзки. До-
статъчно е да се споменат
динамично развиващото се
икономическо и търговско вза-
имодействие, културните и
научните връзки, туризмът и
много други. И, разбира се, ние
се стремим по всякакъв начин
да опазваме и да увеличава-
ме общото ни богатство - фор-
миралите се през вековете
дълбоки духовни връзки меж-
ду руския и българския народ.
Всичко това определя приори-
тетите на моята и на работата
на колегите ми в България.

 Какви според вас са
перспективите в двустран-

ните ни отношения?
- Ще започна с това, че в

целия обширен комплекс на
отношенията ни с България
виждаме приоритетна значи-
мост за двете страни в реали-
зирането на съвместните стра-
тегически енергийни проекти.
Надяваме се, че пълноценни-
ят диалог с българските парт-
ньори в тази област ще позво-
ли да намерим конкретни вза-
имноизгодни решения.

Има добри възможности за
увеличаване ва двустранния
стокооборот както за сметка
на разширяване на номенкла-
турата на вноса/износа, така и
за решаване на такива зада-
чи като развитието на фери-
ботната връзка Варна-приста-
нище Кавказ. Позитивна роля,
убеден съм, ще изиграе вли-
зането на Русия в Световната
търговска организация, което
трябва да стане още през ав-
густ тази година.

Голям потенциал виждаме
в увеличаването на преките
връзки между регионите в на-
шите страни, за което, освен
всичко останало, ще спомог-
нат планираните през есента
т.г. Българска национална из-
ложба и бизнес-форум в Моск-
ва. Отделна перспективна

тема е организирането на ба-
зата на един от павилионите
във ВВЦ (Общоруски изложбен
център - бел. ред.) в Москва на
постоянно действащо българ-
ско изложение на селскосто-
пански и други стоки.

Специално бих искал да
подчертая динамично разви-
ващото се инвестиционно
сътрудничество. Флагман тук е
руската компания “Лукойл”,
която вече е инвестирала в
“Лукойл Нефтохим Бургас” над
1 милиард долара и планира
през следващите две години
да вложи още близо 1,5 мили-
арда за изграждането на ком-
плекс за преработка на тежки
остатъци. Заедно с това успеш-
но се реализира голям проект
на правителството на Москва
за изграждането на санатори-
ален комплекс “Камчия” на
черноморското крайбрежие.
Не отслабва интересът на ру-
ските частни инвеститори към
българските недвижими имо-
ти. На този пазар, доколкото
ми е известно, през последни-
те години ние заемаме лидер-
ски позиции.

 Темата Сирия днес тре-
вожи целия свят, надеждата
е дипломатите да успеят.
Какви са резултатите от

визитата в Дамаск на рус-
кия външен министър Сергей
Лавров и на директора на
службата за външно разузна-
ване Михаил Фрадков?

- По време на посещение-
то в Дамаск Сергей Лавров и
Михаил Фрадков са разгова-
ряли със сирийския президент
Башар Асад. Както знаете,
ръководителят на сирийската
държава е подчертал, че за-
дачата му е да спре насилие-
то, и е потвърдил готовността
си за диалог с всички полити-
чески сили в страната. Освен
това Башар Асад е уверил, че
в най-скоро време ще бъде
обявена дата на референдума
за нова конституция на държа-
вата, на базата на която в
Сирия ще бъдат проведени
общи избори. При това днес
управляващата партия “Баас”
ще участва в тях без каквито и
да било преференции.

Русия има основания да
смята, че отправеният към
Башар Асад сериозен сигнал
за необходимост активно да се
върви към урегулиране на
вътрешносирийската криза е
бил възприет. Руската страна
ще продължи да търси мирен
изход от ситуацията, в това
число в рамките на контакти с
официален Дамаск, с опозици-
ята, а също така със съседите
на Сирия и страните от Лигата
на арабските държави.

Интервю на
Галина МЛАДЕНОВА

Международните отношения в
зоната на турбулентността

Къде са опорните точки?

тор на промените стана
глобалната финансово-ико-
номическа криза, която
убедително, дори за оне-
зи, които все още имаха
съмнения - продемонстри-
ра, че става въпрос за края
на 500-годишния период
на доминирането на Запа-
да и създаването на нова
полицентрична система, от-
говаряща на реалностите
на ХХI век и ръководеща
се от общите за всички
“правила на играта”.

През миналата година
международните отноше-
ния навлязоха в зоната на
турбулентността. Сложна
ситуация се получи на меж-
дународните финансови
пазари - икономиките на
редица страни, в това чис-
ло държавите от еврозона-
та, се сблъскаха с после-
диците от кризата, сред
които - натрупване на
държавни дългове в непо-
носими размери. Обновява-
нето на политическите и
социално-икономическите
системи в различни регио-

Сергей ЛАВРОВ,
министър на външните
работи на Русия

ни на света, преди всичко
в Близкия изток и в Север-
на Африка, се съпровожда-
ше от изблици на въоръ-
жено противопоставяне и
насилие.

Ставащите глобални
промени спомагат за фор-
мирането на по-гъвкави,
неблокови механизми за
многостранно взаимодей-
ствие, за многовекторна
дипломация, основани на
равноправието и взаимно-
то зачитане на интересите.
По този начин се отваря
нов “прозорец на възмож-
ностите” за развитието на
международните отноше-
ния на базата на изчисте-
ните от интелектуалната
инерция в духа на стерео-
типите от “студената война”
прагматични усилия на
всички, на деидеологизи-
раното, творческо търсене
на солидарни отговори на
общите за всички предиз-
викателства.

Днес е широко призна-
то, че една от отличител-
ните черти на международ-
ните отношения е засилва-
нето на регионалното ниво
на глобалното управление.
И в този контекст е
напълно естествено, че
основният приоритет на
руската външна политика е
било и остава пространст-
вото на ОНД. Засилването
тук на интеграционните

структури е нашият общ
принос за осигуряването
на устойчивостта на зараж-
дащия се нов световен ред.

Световната общност
днес особено се нуждае от
ясни насоки в усилията за
укрепване на механизмите
на глобалното управление.
Убедени сме, че такива
ориентири трябва да бъдат,
преди всичко, уважението
към основополагащите
норми и принципи на меж-
дународното право, ясното,
строго и отговорно отноше-
ние към положенията в
Устава на ООН, укрепване-
то на ролята на световната
организация като безал-
тернативен форум.

Именно това е под-
ходът, който използваме
при контактите си с наши-
те западни партньори. В
отношенията си с НАТО се
ръководим от това, че Се-
верноатлантическият али-
анс е реален фактор, който
определя до голяма степен
сигурността на Евроатлан-
тическия регион и край
нашите граници. В интерес
на Русия е сътрудничест-
вото с НАТО да е стабилно,
предсказуемо.

През миналата година
успяхме да направим не-
малко. Но това е недо-
статъчно за преминаване-
то към ново качество на
отношенията. На 23 ноем-
ври президентът Медведев
изчерпателно изложи под-
хода ни към проблема за
ПРО. Ние сме готови за
диалог при взаимно зачи-
тане на законните интере-
си на всички страни. Но на
нас са ни необходими ясни
гаранции, че разгръщани-

те противоракетни средст-
ва няма да работят срещу
руския стратегически по-
тенциал. Не трябва да има
илюзии - ако руските тре-
воги не бъдат взети под
внимание, Русия ще пред-
приеме адекватни мерки.

Формирането на отго-
варяща на съвременните
реалности архитектура на
европейската сигурност,
основана на колективни,
демократични принципи, е
приоритет за Русия. Воен-
но-политическите реално-
сти в Евроатлантика силно
са изостанали от съвремен-
ните икономически, техно-
логични, търговско-инвес-
тиционни и други процеси
на укрепването на взаим-
ната зависимост. На всич-
ки нас е необходима ста-
билност и доверие във во-

енната сфера, които в
пълна степен запазват зна-
чението си като основа на
сигурността.

Сред традиционните
приоритети на външнопо-
литическия курс на Русия е
по-нататъшното задълбо-
чаване на стратегическото
партньорство с Евросъюза.
Целта ни е да се придви-
жим напред в отношения-
та, доколкото е възможно,
да ги извадим на качестве-
но ново равнище, да обхва-
нем максимално широк
спектър от въпроси.

Русия е готова да по-
еме своя дял от отговор-
ност за положението в све-
та. Запазването на огнища-
та на конфликти и кризис-
ни ситуации в никаква сте-
пен не отговаря на нашите
интереси, отклонява ресур-

си, които са необходими за
създаването на най-благо-
приятни външни условия за
осъществяването на ком-
плексна модернизация на
страната, за осигуряването
на пълноценното развитие
на динамично, радикално
подобряване на конкурен-
тоспособността на Русия в
световната политика и ико-
номика.

Като цяло Русия про-
вежда последователен
курс към развитие на рав-
ноправно взаимноизгодно
сътрудничество с всички
държави, които изразяват
насрещна готовност за
това. И занапред ще се
ръководим от такива фун-
даментални принципи на
нашата външнополитичес-
ка дейност като прагма-
тизъм, откритост, многовек-
торност, последователно,
но без да изпадаме в кон-
фронтация, придвижване
на разбираемите нацио-
нални интереси. Те не про-
сто запазват своята актуал-
ност, но и на практика ста-
ват универсални в между-
народните отношения.

Русия остава отворена
за контакти с партньорите
си, ние не крием своите
мисли и намерения. Убеде-
ни сме, че при резкия за-
вой на историческия про-
цес трябва максимално да
се използват възможности-
те за засилване на сътруд-
ничеството по целия ком-
плекс от въпроси в търсе-
нето на оптимални отгово-
ри на глобалните предиз-
викателства на ХХI век.
Залог за успеха са добра-
та воля и обединяването на
усилията.

(Статията се публи-
кува със съкращения)

Д нес светът стреми-
телно се променя.
Този процес върви
не лесно, не ли-
нейно. Катализа-
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Свят

Татяна ЗИКОВА

Виктор Христенко (доскоро-
шен министър на промишле-
ността и търговията) в качество-
то си на председател на посто-
янната колегия на Евразийската
икономическа комисия ЕИК, ко-
ято вече наричат наднационал-
но правителство на Единното
икономическо пространство Ру-
сия, Беларус и Казахстан, про-
веде първото й заседание.

Комисията, като постоянно
действащ регулиращ орган, бе
утвърдена през декември 2011 г.
с решение на президентите на
трите страни-членки на Митни-
ческия съюз. Тя не се подчинява
на което и да било правителст-
во, но решенията на комисията
са задължителни за изпълнение
на територията на трите страни.
Най-близката аналогия за това
е Европейският съюз и управля-
ващият му орган Еврокомисията
начело с Барозу, щаб квартира-

Проведе се първото заседание на
Евразийската икономическа комисия

та в Брюксел и еврокомисарите.
През декември държавните гла-
ви на Русия, Беларус и Казах-
стан взеха решение за назнача-
ване на Виктор Христенко за
ръководител на комисия с ман-
дат от 4 години.

Както уточни пред “Россий-
ская газета” Виктор Христенко,
“през следващите няколко годи-
ни ние искаме да създадем ново
по качество интеграционно ико-
номическо обединение”. А за
това е необходимо да зарабо-
тят на практика всички същест-
вуващи споразумения между
страните в макроикономиката и
финансите, транспорта и енер-
гетиката, търговията и инвести-
циите, промишлените и аграр-
но-промишлените комплекси. “В
крайна сметка в пълен обем
трябва да заработи единен (да
не се бърка с общ) пазар на
стоки, капитали, услуги и работ-
на ръка. Предстои ни да из-
вървим този път три пъти по-

бързо, отколкото са го извърве-
ли колегите ни от Евросъюза”,
подчерта Христенко.

Евразийската икономическа
комисия ще има две нива за
приемане на решения: Съвет на
комисията и Колегия на комиси-
ята. Съветът в състав на вице-
премиерите на националните
правителства на трите страни
ще осъществява общото регули-
ране на интеграционните про-
цеси. Колегията, където всички-
те три държави вече делегира-
ха по трима свои представите-
ли, ще стане изпълнителен ор-
ган на комисията, осъществяващ
изработването на предложения
в сферата на по-нататъшната
интеграция в рамките на Митни-
ческия съюз и Единното иконо-
мическо пространство.

Кръгът от въпроси, с които
ще се занимае Евразийската
икономическа комисия, е широк.
Тя има правото да взима реше-
ния за промяна на митата, нор-

мите на санитарния, ветеринар-
ния контрол, трудовата имигра-
ция, да контролира селскосто-
панските и промишлените суб-
сидии, да координира енергий-
ната, валутната политика, есте-
ствените монополи, транспорта
и превозите, а също така и фи-
нансовите пазари.

Виктор Христенко ще се за-
еме с координацията на кадро-
вата, финансовата, юридическа-
та дейност на комисията. В не-
говите задължения също така е
контролът на основните направ-
ления на интеграционното вза-
имодействие, подготовката и
провеждането на заседанията
на Висшия евразийски икономи-
чески съвет, бюджета на коми-
сията. Във всички тези сфери той
има богат управленски опит.
Както припомниха на “Россий-
ская газета” неговите помощни-
ци, по време на дългогодишна-
та си работа в правителството
Христенко се е занимавал с

финансова политика като зам.-
министър на финансите, с енер-
гийния блок и инфраструктурни
проекти, когато беше вицепре-
миер, с индустриалното разви-
тие на страната в качеството си
на ръководител на министерст-
вото на промишлеността и
търговията, с антикризисната
подкрепа за промишлеността, с
развитието на системата за тех-
ническо регулиране. А от нача-
лото на 2000  година той е при-
знат и за най-компетентен спе-
циалист по процесите на иконо-
мическата интеграция в ОНД
(Общността на независимите
държави - бел. ред.).

Тъй като пълномощията на
ЕИК се разширяват чувстител-
но, в частност, предвижда се съз-
даването на департаменти, кои-
то ще подготвят решения и ще
се занимават с мониторинг, бро-
ят на апарата ще е до 1,2 хиляди
души. Всичките “комисари” на
ЕИП ще бъдат независими меж-
дународни служители, отговаря-
щи за различни отрасли. Те оба-
че ще работят за интеграцията,
а не за своите държави.

Петър БОЧУКОВ

“Малвините принадле-
жат на Аржентина!” - хи-
ляди билбордове по пъ-
тищата на втората по го-
лемина южноамерикан-
ска държава с този над-
пис и днес напомнят за
кървавия конфликт за
Фолклендските острови
(Малвинските - на испан-
ски, б.а.). Преди трийсет
години, през април 1982
г., днешната баронеса
Тачър - тогава премиер
на Великобритания, полу-
чи прозвището “желязна-
та лейди” именно заради
войната в Южния Атлан-
тик. Тя набързо уволни
военния си министър, кой-
то беше против силовото
решаване на териториал-
ния спор на 8 хиляди ки-
лометра от бреговете на
Албиона. Форин офис -
британското външно ми-
нистерство, също не беше
готово за военно реше-
ние на проблема за суве-
ренитета над архипелага.

Тачър обаче беше не
само готова, но и
изпълнена с дълбока убе-
деност и ентусиазъм да
защити “историческата
правда”. Тя изпрати цяла
“армада на възмездието”,
която воюва с Аржентина
в продължение на 74 дни
и в крайна сметка заби
британското знаме в Порт
Стенли - главния град на
архипелага. Загинаха
общо 258 англичани и
649 аржентинци.

Предисторията на
сблъсъка между Велико-
британия и Аржентина е
добре известна. След
като получава независи-
мост в началото на XIX
век, Аржентина решава,
че Малвинските острови,
които са в непосредстве-
на близост до нейните
брегове, й принадлежат.
През 1833 г. обаче вла-

детелката на моретата,
над която по онова време
слънцето не залязваше,
обявява архипелага - за-
селен с овчари, които са
предимно с шотландски
произход и са заселени
там преди Аржентина да
стане независима -  за
част от империята. Отто-
гава суверенитета над
архипелага е предмет на
дипломатически “прест-
релки”. Проблемът остава
нерешен до април 1982
г., когато военната хунта
в Буенос Айрес, оглавява-
на от генерал Леополдо
Галтиери, организира
операция “Росарио” и
извършва десант на ост-
ровите. Галтиери не се
съмнява, че Вашингтон
ще запази неутралитет,
както му е обещано от
американски дипломати.
Той обаче остава излъ-

ган. Прези-
дентът Рей-
гън застава
на страната
на своя стра-
т е г и ч е с к и
съюзник и
дори му оси-
гурява логис-
тична под-
крепа. Пора-
жението във
Ф о л к л е н д -
ската война
води до па-
дането на
хунтата от
власт и уста-
новяване на
демократи-
чен режим.
Проблемът
изглеждаше
решен, поне
доскоро. Но
Аржентина
така и не се
отказа от

претенциите си за Малви-
ните, които са един от
стълбовете на нейния на-
ционализъм.

Близо две десетилетия
по-късно дипломатически-
те отношения между две-
те страни са възстанове-
ни. Но въпреки това те не
могат да се разберат по
въпроса за съвместното
проучване и разработка
на нефтените и газовите
находища в шелфа на
архипелага. Британска
компания Rockhopper
Exploration, която търси
нефт край Фолклендските
острови от 2010 г., мина-
лия септември обяви, че е
открила значителни коли-
чества от черното злато.
Компанията уточни, че
очаква да започне да до-
бива нефт преди 2016 г.
Според предварителните
й изчисления през 2018 г.
производството ще до-
стигне 120 хил. барела
дневно. Разходите по раз-
работването на находи-
щето ще са около 2 млрд.
долара.

Търсенето на нефт във
водите около Фолкленди-
те разгневи Аржентина,
която отказа да подпише
с Великобритания спора-
зумение за съвместни
проучвания и добив. Тя
предприе и активни дип-
ломатически действия за
отпор на “колониалните
стремежи на Англия”. И
подготвя исторически ре-
ванш. Засега битката се
води главно чрез медии-
те. Аржентина обяви, че
ще се обърне към Съвета
за сигурност на ООН, за
да потърси защита срещу
новото британско военно
нашествие. Президентът
Кристина Фернандес де
Кирхнер заяви, че мили-

забраната за всички бри-
тански кораби да акости-
рат в пристанищата им.
През февруари 2010 г.
аржентинският парламент
прие закон, според който
чуждестранни кораби,
които влизат в 500-кило-
метровата морска зона на
страната, трябва да имат
специално разрешение
от аржентинските власти
за транзит. Фолклендите,
които са на 480 километ-
ра от бреговете на конти-
нента, попадат в сферата
на действие на този за-
кон. Досега обаче той не
носи дивиденти за Кирх-
нер, която води неравни
битки на вътрешния фронт
- страната има голям
външен дълг и бюджетен
дефицит от 7 милиарда
долара. Корупционните
практики са всекидневие,
а след година предстоят
президентски избори. Ар-
жентинското ръководство
няма големи възможнос-
ти за избор. Военен път
за решаване на спора би
означавал катастрофа.
Солидарността на съсе-
дите не е достатъчна.
Остава разумният избор -
дипломацията.

таризацията на островите
поставя на изпитание
международната сигур-
ност и мира в района. Не
можем по друг начин да
тълкуваме  изпращането
на най-новия и свръхмо-
дерен ескадрен миноно-
сец “Безстрашний”. Както
и на ядрена подводница.
За Фолклендите замина
и престолонаследникът
принц Уилям, който ще
служи  там като пилот на
спасителен хеликоптер
шест седмици. Заради
назрелия скандал около
неговото участие в подго-
товката за война в Буе-
нос Айрес демонстранти
изгориха знамето пред
британското посолство.

Почти цяла Латинска
Америка обяви подкрепа-
та си за Аржентина с бло-
када за британската на-
вигация в района - Бра-
зилия, Венецуела, Еква-
дор, Чили, дори държави
от Британската общност
от Малките Антили - Ан-
тигуа и Барбуда и Сейнт
Винсент и Гренадини,
също Куба, Никарагуа и
Доминиканската републи-
ка, се присъединиха към
решението да прилагат

Три пъти по-бързоТри пъти по-бързоТри пъти по-бързоТри пъти по-бързоТри пъти по-бързо

Второ издание
на кризата за
Фолклендите

Трийсет години след войната от
архипелага в Южния Атлантик замириса
на петрол, а след това и на барут

Демонстранти в Буенос Айрес горят британското знаме

Престолонаследникът принц Уилям се сбогува
с кралицата, тръгвайки за Фолклендите

Снимки БГНЕС
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Интервю
Росица Янакиева:

Проблемите са общи,
трябва да работим заедно
Въпрос на политическа зрялост е местната и държавната власт да вървят в една
посока, за да подобряваме живота на хората, казва кметицата на община Перник

Интервю на
Георги АРГИРОВ

РОСИЦА ЯНАКИЕВА е родена на 7 юли 1954 г. в Перник. Завършила е химия
в СУ “Св. Климент Охридски”. Започва работа като технолог в “Пектин”. Била е
директор на Окръжния младежки дом, енергетик на цех в “Топлофикация”-Перник.
В продължение на три мандата е кмет на най-големия пернишки квартал “Изток”.
Депутат от БСП в 40-ото НС. Втори мандат е кмет на община Перник, издигна-
та от социалистическата партия.

Àêî âñè÷êè èçïúëíÿâàìå
çàäúëæåíèÿòà ñè, ùå èìàìå
ïî-ìàëêî ïîâîäè çà
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 Г-жо Янакиева, как
община Перник съумява в
условията на криза да създа-
ва условия за развитие на
икономиката, превръщайки
се в добро място за живее-
не на хората?

- Ще отговоря на въпроса
ви с конкретни примери. Не-
отдавна за 21-ви път Перник
бе домакин на превърналите
се в традиция Международни
маскарадни игри. Над 6000
участници и 100 000 зрители
посетиха града за два дни.
Имаше групи от Италия, Ма-
кедония, Сърбия, Словения,
Гърция, Китай. Всяка година
проявата е по-мащабна и по-
добре организирана. Това е
една възможност на Перник
да рекламира не само тради-
циите и фолклора, които са
част от живота на перничани,
но и начин да покажем об-
щината като място с възмож-
ности за развитие - на иконо-
мика, култура. Близостта до
столицата, както и своеобраз-
ният кръстопът, на който се
намира, също са предпостав-
ки за доброто ни самочувст-
вие.

Хората в Перник се гор-
деят, че са технически гра-
мотни, разбират от машини и
друга техника. С откриването
в града на Европейския по-
литехнически университет се
даде възможност за обуче-
ние на български и чуждест-
ранни студенти, както и за
квалификация и преквалифи-
кация на специалисти от тех-
нически специалности.

Не мога да не споделя
задоволството си, че от пред-
последното място, което за-
емахме през 2010 г., вече сме
втори в онлайн гласуването
на анкетата на Дарик радио
за най-добър град за живее-
не в България. Това е оценка
и за работата на местната
власт.

 С какви придобивки се
сдобиха перничани?

- Приключихме проекти,
финансирани директно от Ев-
ропейския съюз. Те са по Опе-
ративна програма “Околна
среда” и са свързани с из-
граждането на канализация
на три от кварталите в града,
както и на инфраструктурата
на старата индустриална
зона. Реализирахме и не тол-
кова мащабни проекти,
свързани с изграждането на
малки спортни площадки,
паркови и междублокови про-
странства. Във всяка част на
града има промяна към по-
добро и по-красиво, която се
отразява на стандарта на
живот на хората.

 Какво означава ди-
ректно финансиране от Ев-
ропейския съюз?

- Това са програми на ЕС
и проекти, по които сме кан-
дидатствали директно пред
Брюксел. Три са спечелените
проекти - два са реализира-
ни, а третият се изпълнява в
момента. Свързан е с ВиК-
сектора.

Община Перник е единст-
вената в България засега,
която ще кандидатства по
програма ELENA. Стойността
на проекта е около 120 млн.
евро и той е изцяло насочен

към енергийната ефективност.
Това е нова инициатива на
Европейската комисия и Ев-
ропейската инвестиционна
банка за безвъзмездно финан-
сиране на местни и регионал-
ни власти при подготовката на
инвестиционни програми за
енергийна ефективност и
възобновяеми енергийни из-
точници.

 Попитах ви неслучай-
но. Подтекстът на въпроса
ми е всъщност как работи-
те с управляващите от
ГЕРБ. На последните мест-
ни избори се преборихте за
нов мандат срещу Ирена
Соколова - депутат от уп-
равляващата партия. Изво-
ювахте трудна победа...

- На последните избори
получих 2500 гласа повече от
моя опонент, което не е мал-
ко. Перничани дадоха своя
вот кой да управлява града
през следващите четири го-
дини. Безкрайно благодарна
съм, защото на тези избори в
крайна сметка победи граж-
данското общество. Избирате-
лите не се поддадоха на мо-
тивацията с други средства,
освен чисто политически.

Всеки кандидат за кмет
имаше възможност да пред-
стави политики за развитие на
община Перник във всички
сфери на обществения живот.
Като кандидат на БСП имах
управленска програма, която
беше публикувана, за да
може всеки да се запознае с
нея. Това може би е една от
причините да ме изберат за
нов кметски мандат. Въпрос
на политическа зрялост е
местната и държавната власт
да вървят в една посока при
решаването на проблемите,
които са навсякъде, и за по-

добряване живота на хората.
 Налице ли е тази поли-

тическа зрялост между об-
щинската власт във ваше
лице и държавната - в лице-
то на правителството?

- Факт е, че след изборите
съм подписала три проекта по
различни оперативни програ-
ми, чиято реализация минава
и през правителството на
България. С други думи - гле-
даме в една посока, искаме

да подобрим условията за
живот в Перник.

Един от тези проекти е
за депото за твърди битови
отпадъци, което касае не
само община Перник, но и
останалите пет общини в
областта. Друг проект е
възможността за превръща-
нето на крепостта Кракра в
туристическа дестинация -
отдавнашна мечта на перни-
чани. Това е богатство, кое-
то сме длъжни да покажем
на туристите, които биха ид-
вали и идват в Перник.

Подписан е договор за
изграждане на защитени жи-
лища за деца в неравностой-
но положение. Подготвили
сме документи, които са вне-
сени в МОСВ, за втория етап
на ВиК-цикъла в Перник. Про-
ектът е на стойност около 6
млн. евро. Целим да подно-
вим ВиК-мрежата, както и да
реновираме пречиствателна-
та станция в града.

 Твърдите, че работи-

те добре с централната
власт. Какво е взаимодейст-
вието между отделните по-
литически сили на местно
ниво, в общинския съвет?

- На този етап взаимодей-
ствието с местните парламен-
таристи не е добро. Причина-
та е смяната на стария с нов
общински съвет и липсата на
достатъчно политически опит.
Може би и емоцията от избо-
рите все още не е отшумяла.
Но съм убедена, че тези хора
са достатъчно мъдри и трез-
ви, за да разберат, че заедно

носим отговорността за това
какъв ще бъде Перник след 4,
14 или 44 години. Вярвам, че
ще намерим пресечната точ-
ка с колегите от общинския
съвет, защото проблемите са
общи, на всички хора. Трябва
да работим заедно.

Сега трябва да се поста-
вят основните точки за разви-
тие на община Перник за
периода 2014-2020 г. Това се
налага заради следващия
програмен период на ЕС.
Така ще бъде и по-лесно за
хората, които ще дойдат след
нас и ще заемат нашите мес-
та. Затова отговорността ни е
голяма.

 Преди време освен за
университет, говорихте
още за Музей на миньора, за
нов театър в града. Докъде
стигнахте с тези намере-
ния?

- Университетът функцио-
нира. От две години имаме
подземен минен музей, кой-
то е 100% общинска собстве-
ност. В момента има отворе-
на експозиция и всеки, който
желае, може да я разгледа.
Все още работим по възста-
новяването на театъра. Надя-
вам се и с помощта на прави-
телството през пролетта той
да отвори врати. Извършени
са ремонтни дейности на те-
атралната сцена, предстои
да се доразплатим с фирми-
те. Перничани обичат Драма-
тичния театър, те знаят, че
той е център на различни
културни прояви. В Перник
има три ансамбъла, камерно-
симфоничен и духов ор-
кестър. С тези занимания се
ангажират много млади хора,
възпитават се по този начин.
И стават съпричастни с кул-
турно-историческото наслед-
ство в нашия град.

Както навсякъде, и в Пер-
ник има какво още да се же-
лае. Чувствам се некомфорт-
но, когато за града се гово-
ри с недобри думи, когато
някои се опитват да използ-
ват Перник като синоним на
нещо страшно, неособено
красиво.

Престъпления се случват
навсякъде в България, но ко-
гато се случат в Перник, се
реагира много остро. Веро-
ятно това се дължи на пер-
ничани и на техния дух -
хората тук са чувствителни
към всяко нещастие и под-
мятане по техен адрес. Не-
отдавна по едно и също вре-
ме се говореше за две убий-
ства - на Мирослава от Пер-
ник и на една жена от Вра-
ца. Без да подценявам тра-
гедията и на двете места,
случаят във Враца бе с по-
лек обществен отзвук. В Пер-
ник младите хора продължа-
ват да протестират и да ис-
кат справедливост. С осно-
вание, разбира се.

 Как местната власт
може да помогне не само на
близките на убитата Миро-
слава, но и на обществото
като цяло в борбата с
престъпността?

- Не сме полиция, следст-
вие или съд. Но общината
може да бъде координатор
на усилията на всички инсти-
туции, които имат контролни
функции. Дори работим в тази
насока. Ако всички изпълня-
ваме задълженията си, ще
имаме по-малко поводи за
трагедии като тази с убийст-
вото на Мирослава.
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Общество
10

Датата

За журналистическия
труд

Въпроси за девет
милиарда лева

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

СВЕТЛАНА
ВЕЛЕВА

ДЕН НА ПЧЕЛАРЯ. Отбелязва се на църков-
ния празник Св. Харалам-
пий - покровител на пчела-
рите. Този ден е особено
важен за тях. Носи се мед
за освещаване в църква-
та, за да има здраве и мед
през цялата година. Смя-
та се, че този мед е придо-
бил лековити сили, затова се пази за специални
случаи. Ако някой се разболее, му дават от него,
за да се възстанови по-бързо и да оздравее.
Пече се питка, която също се носи в църква за
освещаване. Осветената питка се раздава за
здраве и благополучие.

1867 - РАЖДА СЕ КОСТАДИН БАЙКУШЕВ,
ЛЕСОВЪД (УМИРА 1932 Г.).

Пръв открива и описва през
1897 г. вековната черна мура в
местността Бъндерица в Пирин,
наречена на него Байкушева
мура. Възрастта й се оценява
на повече от 1300 години, което
я прави най-старото иглолистно
дърво в държавата и едно от
най-старите в света. Приблизи-
телните й размери са: височина 26 м, диаметър
2,2 м и обиколка 7,8 м.

1879 - ОТКРИТО Е УЧРЕДИТЕЛНОТО СЪБРА-
НИЕ В ТЪРНОВО. В

работата му участват
229 депутати - 117 по
право (представители на
изборните администра-
тивни и съдебни съвети),
88 избрани и 24 назна-
чени от княз Дондуков.
Задачата на събранието
е изработване на конституция на Княжество
България. За председател е избран митрополит
Антим I Видински, а за подпредседатели Петко
Каравелов и Тодор Икономов. Представители от
Македония, Одринска Тракия и Източна Руме-
лия (45) участват в едномесечните частни засе-
дания на депутатите по въпроса за национално-
то обединение.

1890 - РАЖДА СЕ БОРИС ПАСТЕРНАК, РУС-
КИ ПОЕТ И ПИСАТЕЛ (УМИРА 1960 Г.). Носи-

тел на Нобелова награда за лите-
ратура през 1958 г., която отказва
с мотива, че е “незаслужено при-
знание”. Шведската академия обя-
вява, че този отказ не променя ва-
лидността на наградата. Пастернак
е известен най-вече с монументал-
ния си трагичен роман за съветска
Русия “Доктор Живаго”, издаден
за първи път в Италия през 1957 г. В Русия е
отпечатан през 1987 г.

1891 - УМИРА СОФИЯ КОВАЛЕВСКА, РУС-
КА МАТЕМАТИЧКА И ПИСАТЕЛКА (Р. 1850
Г.). Доктор на Гьотингенския

университет, професор на Сток-
холмския университет, където за
осем години разработва и изнася
лекции по 12 курса. Получава на-
гради за своите научни разработ-
ки по математически анализ, ме-
ханика и астрономия на Парижка-
та и на Шведската академия на науките. През
1889 г. е избрана за първата жена член-корес-
пондент на Академията на науките на Санкт
Петербург.

1898 - РАЖДА СЕ БЕРТОЛТ БРЕХТ, НЕМСКИ
ПОЕТ И ДРАМАТУРГ (УМИРА 1956 Г.). Увлича

се по Маркс, а след устано-
вяването на националсоциа-
листическа диктатура в Гер-
мания емигрира в Дания. По-
късно се преселва в САЩ,
където е разпитван от Коми-
сията за борба с антиамери-
канска дейност и набеден за
комунист, едва избягва затвора. Създава изве-
стния театър “Берлинер ансамбъл”. Най-значи-
телните му драматични произведения са “Опера
за три гроша”, “Майка Кураж и нейните деца” и
др.

1923 - УМИРА ВИЛХЕЛМ РЬОНТГЕН, НЕМ-
СКИ ФИЗИК (Р. 1845 Г.). Открива и докумен-

тира електромагнитно
излъчване, известно
днес като рентгеново.
Апаратът, създаден от
Рьонтген за тази цел, е
познат като рентгенов
апарат. За това си откри-
тие получава първата Нобелова награда за фи-
зика през 1901 г. Той нарича лъчението Х-лъчи,
тъй като тяхната природа е била непозната.

Понякога в медиите
се случват “красиви”
неща. На вестниците им
се налага например да
обясняват на някой на-
стойчив автор, че смятат
дадена тема за изчерпа-
на на своите страници и
няма да я продължават.
Завчера вечерта напри-
мер се наложи да позвъ-
ня на г-н Александър
Хайтов, син на известния
наш писател Николай
Хайтов. Човекът бе из-
пратил в редакцията ни

свой текст за прослову-
тия гроб на Апостола в
черквата “Св. Петка” в
София, молеше за право
на отговор да опровер-
гае публикация на Петър
Вълев в ДУМА от... 28
септември миналата го-
дина.

Във въпросната публи-
кация г-н Вълев твърде-
ше с факти и снимки, че
няма как Васил Левски
да е бил погребан на
това място и искаше си-
новете на писателя Хай-
тов да се извинят за оби-
дите, които постоянно
нанасят на поколения
археолози. ДУМА напъл-
но коректно пусна текста
на Петър Вълев, тъй като
той бе отговор на публи-
кация на Здравец Хайтов
(другия син) от 11 март
2011 г. - естествено с об-
ратната позиция. В ДУМА
и в предишните години са

излизали коректно текс-
тове, застъпващи двете
противоположни тези в
този спор, продължаващ
вече неприлично дълго.
Поради което след поме-
стването на текста на
Петър Вълев редакцията
ни смята темата за изчер-
пана на своите страници
и не желае да възобно-
вява на нови обороти
спора с всеизвестните
вече писания. Ето това
също тъй коректно се
заех да съобщя на Алек-
сандър Хайтов, когото -
слава Богу, нямам честта
да познавам.

За съжаление задоч-
ното запознанство се
оказа печално. След
първите ми думи, че не
смятаме да даваме пове-
че думата на двете стра-
ни по тази тема, след
като вече сме го прави-
ли нееднократно, отго-

ворът бе потрисащ:
- Я пак кажи как се

казваш!
- Вече ви казах, Ве-

лиана Христова ми е
името и завеждам отдел
“Общество”.

- Добре, утре ще
съобщя.

- Не ви разбирам.
Съобщете, където иска-
те. Но вестникът ни няма
да публикува вашия ма-
териал.

- А Дърева при вас
беше нещо... там...

- Тя е наблюдател във
вестника и със случая
няма нищо общо.

- Всичко е ясно. Ти
сега служебно ли ми се
обаждаш?

- Абсолютно служеб-
но.

- Я ми се обади след
15 минути, да си отида
вкъщи и да се обясним.

- Няма защо да се

обясняваме, аз вече ви
казах всичко, което тряб-
ва.

- Ти чуваш ли се, ма?
Ти знаеш ли какво ще ти
се случи! Изчерпана
тема! И след 20 години
няма да е изчерпана,
пак ще се бием, ще дой-
де ден, ще видят... Ама
ти тогава кой знае къде
ще си отвяна...

Не пожелах да разбе-
ра къде и кой ще ме от-
вява. Само се надявам, че
след 20 години в Бълга-
рия пошлостта няма да е
повсеместна. И ще има-
ме общество, в което
няма да е възможно жур-
налистите да бъдат руга-
ни и заплашвани от все-
киго и по всеки повод. А
името на Апостола и дру-
ги български светини
няма да бъдат омазвани
във вулгарни страсти и
личностни претенции.

Девет милиарда и по-
ловина. Не, това не е
външният ни дълг. Не са
и данните за чуждите ин-
вестиции у нас, каквито
цифри имаше преди годи-
ни - те вече паднаха под
критичния минимум от 1
млрд., давайки ясни сиг-
нали, че икономиката ко-
лабира. Тези 9,6 млрд. са
просрочените задълже-
ния на фирмите към НАП.
И ако мислите, че това са
фрапиращи цифри, нека
ви припомним междуфир-
мените задължения - те
вече надхвърлят 157
млрд., което само за го-
дина е ръст от 9 млрд. лв..
С това България оглавя-
ва поредната черна кла-
сация, този път по най-ви-

сок корпоративен дълг в
ЕС - борчовете на бизне-
са вече надхвърлят 2,3
пъти БВП, т.е. задължени-
ята на предприятията рас-
тат много по-бързо от при-
ходите. Какво означава
това? Намаляване на ин-
вестиции, на заплати,
съкращаване на произ-
водства, на персонал, от-
там - спад в потреблени-
ето. А то на свой ред ще
доведе до още фалити на
фирми. Вече над 2400
фирми са в процедура по
несъстоятелност, като
само през 2011-а са за-
почнали 1300 нови. Тази
апокалиптична картина
малко се различава от
розовото бъдеще, което
финансовият министър
вае вече две години.  То
не бяхме отличниците на
ЕС по ниски данъци, по
фискална дисциплина, по
макроикономически по-
казатели и какво ли още
не. Сигурно защото види-
ми резултати и ефекти от
тези словесно-числови
еквилибристики няма. И
докато дежурни икономи-
сти ги дъвчат удобно, за
да обясняват защо т.нар.

реформи са оздравител-
ни за икономиката, фир-
ми масово фалират, а хо-
рата все повече обедня-
ват. Защото народът не
може да бъде нахранен с
макроикономически по-
казатели и статистика.
Същата статистика, която
отчиташе дефлация, до-
като цените галопираха,
и “подобряване на бизнес
климата”, каквото и да
значи това. Както е казал
Дизраели, има три вида
лъжи - лъжа, нагла лъжа
и статистика. И вместо по-
пулистки да жонглират с
нея, управляващите могат
да приложат няколко про-
сти мерки за съживяване
на икономиката.

Първо, ако общините и
държавата искат бизнесът
да спазва техните прави-
ла - да работи на светло,
да плаща навреме данъ-
ци и осигуровки, трябва да
му отговорят със същото.
Например, като платят
навреме за поредния от-
крит с ритуално рязане на
лентички път. Защото по
данни на БСК държавата
продължава да е длъжник
на бизнеса, въпреки уве-

ренията на Симеон Дян-
ков в края на м.г., че се е
разплатила с него. Каква
е точната сума на бюджет-
ните задължения към
фирмите към днешна да-
та, не е маловажен въ-
прос, но е първостепенен.
Забавянето дори и на сто-
тина хиляди лева предиз-
виква лавина от дългове
по веригата - забавяне на
плащания към партньори,
на заплати. Общият раз-
мер на неизплатените
заплати вече достига
2 млрд. лв.

Друго искане на биз-
неса е, щом държавата
отлага плащанията си,
лихвите по забавените
данъчни и социални вно-
ски на фирмите да отпад-
нат. Крайно време е и
предложението за нама-
ляване на ДДС на 18%,
което се върти дежурно
от години, да бъде поста-
вено на дневен ред. Тези
мерки привидно мoже да
намалят приходите в бю-
джета, но в перспектива
ще ги умножат, защото
ще се задейства ефектът
на доминото и икономи-
ката ще живне.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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ко предлагате или
търсите чрез глобална-
та мрежа образовател-
ни или бизнес контак-
ти единствено на анг-

Китайският и испанският
език стават все по-изгодни
Японски и руски са другите перспективни езици, само с
английски губим две трети от възможностите за бизнес
контакти, показва изследване на езиковата агенция към ЕК

Прогноза за потенциала на езиците
в световните контакти през 2015 г.

Промяна в проценти на частта от пазарите,
които се падат на водещите 10 страни в света

за периода 2011-2015 г.

А
Велиана ХРИСТОВА

лийски език, вие рискувате да за-
губите две трети от успешните за
вас възможности. Това показва
току-що оповестеното от Евро-
пейската комисия проучване на
агенцията “Преводи” (Translated).

От 2005-а агенцията публику-
ва всяка година статистически
данни, които подреждат езиците
според потенциала им за делови
контакти чрез интернет. По този
признак агенцията публикува
т.нар. Т-индекс на езиците. Дан-
ните се използват и за ориенти-
ране на студентите и младите
мениджъри в изучаването на ези-
ци в университетите и в курсове
извън тях.

Пет езика водят класацията
по този признак, публикувана в
края на януари т.г. - английски,
опростен китайски, испански,
японски и немски. С използване
на първите три езика в класира-
нето - английски, китайски и ис-

пански, вие може да използвате
50 на сто от възможностите за
продажби, контакти и намиране
на партньори чрез интернет,
твърдят от агенцията.

Резултатите от изследването

на агенцията се комбинират с
анализите на Европейската ко-
мисия за състоянието на малки-
те и средните предприятия. Спо-
ред ЕК предприятията, които
имат езикова стратегия и се ори-

ентират по класацията на аген-
цията “Преводи”, са увеличили
показателите на оборота и пе-
чалбите си с 10 до 25%. Съчета-
ването например на избора
между потенциалните пазари за
вашите продукти с индекса на
езика показва къде е най-изгод-
но да се инвестират усилия и
средства, за да намерите чрез
интернет нови клиенти или парт-
ньори за проекти.

В класацията на езиците с Т-
индекс с 24,4% водят САЩ, къде-
то пазарът за продажби и за
образователни контакти е най-
широк, показва изследването.

САЩ събират в тази област през
интернет 245 млн. клиенти от цял
свят.

Интересни са данните за тем-
повете, с които смятаните доско-
ро за екзотични китайски и япон-
ски езици стават все по-търсени
в световните бизнес дела. В по-
следно време с бърз темп расте
изгодата и от владеенето на ру-
ски език в деловите контакти в
световен мащаб, което вече се е
изравнило с това на френския.
Традиционно използваните досе-
га западни езици английски,
френски и немски намаляват зна-
чението си, макар и бавно.

Радикални реформи
в университетите на Унгария

Въвеждат за пръв път такси за обучение,
намаляват държавната поръчка и субсидиите

С

Д-р Радко
ХАНДЖИЕВ,
Bulgarian Press
Pool-Budapest

лед напрегнати и продължи-
телни дебати унгарският
парламент прие реформа на
висшето образование. Но-
вовъведенията са радикал-

ни, гласи официалното съобщение. Не
по-малко радикални са и бюджетните
ограничения, които доминират, възра-
зиха преподавателите. Разходите за
издръжка на студенти например са
съкратени с около 40 млрд. форинта
или с 15% от общите разходи за обра-
зование. Университетите и колежите
ще трябва драстично да свият бюдже-
тите си, много от тях вероятно ще бъдат
закрити. В университетските среди смя-
тат, че това е истинската цел на зако-
на. Каквито и да са били първоначал-
ните намерения, реформата създава
неравенство в системата и значително
затруднява достъпа до висшите учеб-
ни заведения на младежи от семейст-
ва с ниски доходи. А такива са все
повече унгарски семейства в условия-
та на задълбочаваща се социалноико-
номическа криза. Този факт фактичес-
ки определя и цялостното отношение
към новия закон.

“Не се планират затваряния, но
някои висши училища може би ще тряб-
ва да се обърнат към частно финанси-
ране”, опита се да успокои студентски-
те организации и академичната общ-
ност премиерът Виктор Орбан. Това
изявление само засили съмненията.

Десетилетна традиция от времето
на социализма е обучението за първа-
та университетска диплома да бъде
безплатно. Нека припомним, че когато
преди пет години правителството на
Ференц Дюрчани предложи да се
въведе такса за обучение във вуз, по

инициатива на ФИДЕС се проведе ре-
ферендум. Тогава 82,2% от унгарците
казаха “не” и отхвърлиха предложение-
то.

Според наблюдателите, сега ФИДЕС
измъква от шкафа старата идея, поотуп-
ва я от прахта и чрез драстично нама-
ляване на академичните бюджети на
практика отнема на десетки хиляди сту-
денти възможността да продължат об-
разованието си, ако не могат да си
платят. Как другояче може да се обясни
фактът, че от досегашните 53 450 брой-
ки занапред не повече от 34 000 ще
бъдат държавно финансирани. Най-се-
риозно ще пострадат специалности в
областта на обществените науки (вклю-
чително икономика и право) и по-малко
- в областта на инженерните науки и

медицината.
Логиката на правителствените офи-

циози е, че докато в държавата, респек-
тивно в образователната система, има
недостиг на средства, много студенти
имат капацитет частично или напълно
да се самофинансират. Затова било
парадоксално държавата да се откаже-
ла от тези техни пари. Парадоксално
било също така студенти, които днес
учат безплатно, но могат да разчитат
на помощта на родителите или на за-
еми, утре, като завършат, потенциално
да получават много повече пари имен-
но благодарение на безплатното си
образование. Освен това безплатното
образование създало условия за при-
добиване на по-високи образователни
степени, които гарантират заетост за

цял живот и статус на средна класа,
докато днес тези научни дипломи има-
ли малка стойност, били девалвирани,
били пречка дори при наемането на
работа. Реформата във висшето обра-
зование, продължават официозите,
правела техническите дисциплини по-
привлекателни, а “по-малко полезни-
те” научни специалности - по-малко
привлекателни както за студентите,
така и за техните родители, които
държат кесията. Това трябвало да под-
тикне хората да мислят по-прагматич-
но: дали си заслужава да плащат цяло
състояние за една диплома?

Очевидно тази логика цели да оп-
равдае политиката на облагодетелст-
ване на деца от средната класа и най-
заможните слоеве. Но тази политика
създава тревожна неравнопоставеност.
Драстичното орязване на държавно
финансираните студенти плюс въведе-
ното вече снижаване на възрастта на
задължителното училищно образова-
ние от 18 на 16 години може да създа-
де проблеми през следващите няколко
години и в перспектива да доведе до
драматично нарастване на безработи-
цата в Унгария. Подобна политика е в
разрез със стратегията “Европа 2020”,
препоръчваща да се увеличава про-
центът на младите хора с университет-
ски дипломи и научни степени, а не да
се намалява.

Според наблюдателите повечето
от икономическите и социални мерки
на правителството обслужват средна-
та и най-вече горната средна класа,
докато спрямо мнозинството, изпитва-
що най-вече трудностите, и спрямо
хората с по-ниски или никакви доходи
ФИДЕС на практика не проявява осо-
бени грижи. Две от ключовите полити-
ки на правителството - плоският данък
и възможността за предсрочно пога-
сяване на ипотека - са насочени към
подпомагане на тези, които имущест-
вено са по-добре. Тенденцията в об-
разователната политика сочи същата
посока. Именно драстичното намаля-
ване на университетските бюджети и
бройките на студентите по държавна
поръчка се очертава като фокус на
академичните протести.

Университетът в гр. Печ
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Доверието в социалистическата партия се повиши, но тя
трябва да представи нови идеи и политики пред обществото
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след изборите

Чавдар
ДОБРЕВ

И
зминаха три месеца от избори-
те за местна власт и президент.
Най-общо ще подчертая някол-
ко характерни момента, които,
макар и вече обобщени, са ва-
лидни и за следизборния пе-

риод. Победител и на двата избора е пар-
тия ГЕРБ, която продължава да има влия-
ние върху по-голямата част от гласопода-
вателите. Вярно, по-слабо е в сравнение с
последните парламентарни избори, но за-
това пък ГЕРБ овладя кметската власт и
общинските съвети в осемте най-големи
града на България. ГЕРБ вече разполага
освен със законодателната и изпълнител-
ната власт и с президентската, слагайки
ръка върху съдебната власт.

Освен това ГЕРБ препотвърди, че е
партията, която изразява най-последова-
телно монополните интереси на олигарси
с комунистически произход и биография,
отдавна скъсали с БСП, и на олигархията,
оформила се в резултат на работно-ме-
ниджърската приватизация от времето на
Иван Костов, но и от приватизационните
процеси по време на управлението на Си-
меон Сакскобургготски. Оказва се три ка-
тегории капитал подкрепят с по-значима
интензивност властовите интереси на
ГЕРБ: банковият, енергийният и медийни-
ят. Тук имам предвид подкрепата, която
ГЕРБ получи още през 2002 г. от бизнес-
мени и банкери като Иво Прокопиев, Ле-
вон Харпарцумян, Валентин Златев, Кра-
симир Гергов, Цветелина Бориславова,
представители на бивши трибуквени бор-
чески групировки и др.

Изборите показаха още, че ГЕРБ е
политическа формация, предпочетена от
САЩ и западноевропейските “ястреби” на
атлантизма. Конкретно

чрез ГЕРБ Световната
банка ръководи

финансовата и икономическата политика
на България, а оттам - науката, образова-
нието, здравеопазването, културата и пр.
В този план би трябвало да стане докрай
ясно защо герберите, толкова безскрупул-
но фалшифицирали и двата избора, не по-
лучиха реални санкции от световната об-
щественост. И защо медиите се заеха с
такова настървение да оневиняват явните
изборни престъпления на ГЕРБ.

Какво направи ГЕРБ след изборите?
Не изпълни предизборните си обеща-

ния! Направи го арогантно, с незапомнен
цинизъм и бруталност.

Продължи още по-свирепо своята по-
литика срещу социалната държава и ра-
ботещата икономика. Разправи се, без де-
мократични сантименти, с пенсионерите,
железничарите, миньорите, със зърнопро-
изводителите - представители на единст-
вения реално функциониращ производи-
телен капитал - аграрния, и т.н. Активизи-
ра партийното превземане на съдебната
власт, демонстрирайки грубо насилие -
гръбнак на новата полицейска държава.
Обвърза България с такива финансови ан-
гажименти към ЕС, които могат да причи-
нят беди на страната.

Под диктата на чуждите си покровите-
ли ГЕРБ се включи в две мащабни акции
в полза на “новия цивилизационен избор”.
Да се разруши най-после единството в пра-
вославната ни църква чрез нарочно орга-
низирана вътрешна война в православна-
та общност. Целта е да се обезсили един
от неотменимите фактори на национална-
та държава и освободи терен за други ве-
роизповедания, адекватни на променена-
та геостратегическа ориентация. Досиета-
та на висшия църковен клир са повод, а не
причина за избухването на този деструк-
тивен процес.

Другият отродителен акт е приетата от
Народното събрание декларация за аси-
милиране на т.нар. “мюсюлманско малцин-
ство”. Тази декларация, която клевети
България за престъпления против човече-
ството и прокламира като реалност не-
приетото по конституция “мюсюлманско
малцинство”, стана факт в правното прост-
ранство с гласовете на мнозинството на
ГЕРБ в Народното събрание.

Единствено във връзка с проучването
и добива на шистов газ от американската
компания “Шеврон” ГЕРБ, изплашен от
уличния натиск на българската младеж,
самоорганизирала се чрез социалните
мрежи, направи отстъпка от досегашната
си политика.

Що се отнася до перспективите на
ГЕРБ за следващите парламентарни из-
бори през 2013 г., колкото и парадоксал-
но да звучи, те не са лоши. Би трябвало да
се очаква, че ГЕРБ и неговият водач Б.
Борисов ще стъпят отново
върху трите „кита” - криминал-
но формирания капитал,
създал и отгледал
партия ГЕРБ; САЩ,
които в лицето
на ГЕРБ
и м а т

най-предан съюзник на Балканите, наред
с управляващите Косово; дирижираната
отвън медийна мрежа. От друга страна,
през десетилетията на прехода, и най-вече
през последните две-три години, голяма
част от българите заживя с поведението
на тълпа, която, загубила надежда, разо-
чарована в обществения морал, позволя-
ва да я манипулират масово и направля-
ват тренирани демагози, неграмотни лум-
пени, набързо натрупали материално бо-
гатство. От това състояние на хората, както
се вижда, герберите се възползват
превъзходно. Сега засега ГЕРБ със завид-
на управленска техника отбива успешно
всяка атака на българите, вдигнали се да
отстояват своя жизнен интерес. Още пове-
че, че днес ГЕРБ едва ли има срещу себе
си солидно представена парламентарна и
извънпарламентарна опозиция.

Със своите четиридесет и няколко де-
путати БСП и да иска, не би могла да е
стожер в парламентарния живот.

Синята коалиция е джудже

което строи политиката си върху антико-
мунизъм и русофобия, пряк проводник е
на чужда политика върху българска поч-
ва. На тази коалиция, с главен персонаж
Иван Костов, е по възможностите да об-
лайва ГЕРБ, нищо повече. Според мен
ръководителите на парламентарната гру-
па на БСП не са прецизни в оценката си,
когато обявяват подобни миниформации и
минилидери с тяхното антибългарско по-
ведение за носители на демократически
ценности в отличие от ГЕРБ. От такъв по-
рядък е и заявлението на парламентарна-
та група на Коалиция за България, в което
се преекспонираха очакванията към но-
вия президент Росен Плевнелиев: пример
в този аспект е направеното сравнение
между Плевнелиев и Мартин Лутер Кинг,
както и речта на новия президент в “па-
мет” на жертвите на комунизма.

ДПС преднамерено изчаква изхода от
ситуацията: критикува изпълнителната
власт, осигурявайки й обаче най-ефикас-
но медийно оръжие - печатните издания и

телевизия, собственост на депутат от ДПС.
Такава политика би могла да изведе ДПС
по-скоро до партньорство с ГЕРБ, откол-
кото до радикална опозиция. Нужно ли е
да се спирам върху трите породи парла-
ментарни пудели, всеки един от които е
бил или е предан на мъжа от Банкя: РЗС,
“Атака” и “независимите” депутати?! През
оставащата година и половина до редов-
ните избори за НС парламентарната гру-
па на ГЕРБ няма как да се разцепи, на-
против, би могла да порасне с още други

“независими” депутати, жад-
ни за власт и облаги.

От извънпарламен-
тарната опозиция

интерес пре-
дизвиква

граж-

данското сдружение на Меглена Кунева,
получило на президентските избори око-
ло половин милион гласа. Но според мен
прибързано би било М. Кунева да се смята
автоматично за бъдещ съюзник на левите
сили. Самата тя държи да се дистанцира
по всеки повод от БСП. Не би ли могло да
се предположи, че Кунева ще участва в
коалиция анти ГЕРБ само след указание
на ЕС. Неслучайно Кунева, която рязко се
разграничава от БСП,

остава контингент
на олигархията от

кръга „Глобална България”

- гарант на герберите и Бойко Борисов.
Макар и да съзнавам до каква степен

управлението на ГЕРБ е пагубно за демо-
крацията и социалните права на гражда-
ните, как това управление е зависимо от
определени кръгове на Вашингтон и как
безцеремонно покосява интересите на на-
цията, понастоящем не виждам реална
възможност за стопиране на деградаци-
онните процеси.

В сравнение с останалите политичес-
ки партии в Народното събрание БСП про-
вежда най-ясно очертана опозиционна по-
литика. Нейните дейци са и най-безком-
промисни критици на ГЕРБ, на личности
като Бойко Борисов, Цветан Цветанов или
Симеон Дянков. На изборите за местна
власт и за президент соцпартията увеличи
видимо електоралното си влияние, което я
определи като най-силната опозиционна
партия у нас. В този план положителна
роля изигра председателят Сергей Стани-
шев, който отхвърли навреме опитите за
колаборация на левите сили и БСП с ГЕРБ.
Не е тайна, че в елита на БСП през по-
следния период действително има хора,
които се поддават на илюзията, че една
коалиция между ГЕРБ и БСП ще е спаси-
телна за отечеството и полезна за стаби-
лизиране на лявата партия. Без да разби-
рат, че това би бил най-прекият път за
маргинализиране и стопяване на БСП.

Но аз продължавам да мисля, че

на БСП тепърва
й предстои да се реформира

като лява сила

че за нея е задължително да доопредели
параметрите на своята национална и меж-
дународна политика, да преформулира ак-
туалните си стойности, да набележи от нов
ъгъл отношението си към собственото ми-
нало през ХХ в. Наред с това да погледне
далеч по-критично върху своята дейност
след 1989 г., както и на критериите, свърза-
ни с нейното преустройство през годините
на прехода. Не съм убеден, че БСП отго-
варя достатъчно адекватно на условията
за лява партия, необходима на широките
трудови маси. Реториката нерядко доми-
нира над делата. Това ме кара да акцен-
тувам върху въпроса как БСП би могла да
стане потребна, а и престижна, политиче-
ска сила за милиони българи, как би мог-
ла да съучаства в решаването на всекид-
невните им грижи и тревоги.

За съжаление БСП изостава от
очакваното обновяване. Според мен и
тя носи вини за неблагополучията през
прехода: заради криминалния му харак-
тер; заради неформулирани възражения
по повод “новия цивилизационен избор”;
заради самоизолацията си от медиите;
заради предлагането и гласуването на
лустрационния по същината си закон за
досиетата, който обозначи като
престъпни субекти стотици хиляди чле-
нове и симпатизанти на БСП; заради
това, че не успя да се противопостави
ефикасно на масово насажданото мне-
ние, че е партия на социалната неспра-
ведливост. Както не сполучи с обеща-
ната защита на няколко хиляди социа-
листи, уволнени от сегашния режим,
така ръководството на БСП “забрави” да
прочисти редиците си от кадри,
превърнали се в символ на незаконно
забогатяване. А неотдавна депутатите от
Коалиция за България преднамерено
напуснаха залата на парламента при

гласуване на антибългарската деклара-
ция за асимилиране на мюсюлманското
малцинство, вместо да защитят нацио-
налната кауза. Присъстваха само шес-
тима депутати, като трима от тях позор-
но гласуваха “за” приемане на деклара-
цията.

Защо депутатите от Коалиция за
България постъпиха по този начин във
връзка с гласуваната от НС декларация
за асимилиране на “мюсюлманско мал-
цинство”? Вероятно, за да се разграни-
чат от възродителния процес и солида-
ризират с тезата, че у нас е имало аси-
милиране на “мюсюлманско малцинст-
во” - подстъп към признаване на
извършен геноцид. Не мога да си обяс-
ня защо депутати от Коалиция за Бълга-
рия забравят, че през ХХ в. няма по-
асимилиран народ на Балканите от
българския! И как могат да се солида-
ризират с идеологемата, че през възро-
дителния процес е имало прочистване.
Такава позиция представлява пълно
разминаване с историческите факти. А
може би “лавират”, защото се надяват
на “демократична” коалиция в състав
БСП, ДПС и Синята коалиция срещу
ГЕРБ.

Обобщено: след изборите през юли
2009 г. в БСП се развиха оздравителни
процеси, като доверието в партията се
повиши след избора на С. Станишев за
председател на ПЕС. Станишев вече по-
мотивирано поднася своите послания към
българското общество, с по-внушителна
убедителност изразява съвременното
кредо на левицата. Само че С. Стани-
шев, както проличава, би трябвало да се
представи с нови идеи и политика пред
обществото, с нови инициативи за управ-
ление, за да може БСП да повиши своя
авторитет като партия, която е в състоя-
ние да преодолее крупните дефекти в
политиката на ГЕРБ. И най-вече да създа-
де условия за развой на икономиката и
преодоляване на масовата бедност. Пар-
тия, способна да отстоява активно наци-
оналните и европейските интереси.
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Позиция От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

два ли Стоянка
Мутафова щеше
да забележи, ако
не бях написал
тези похвални ре-

дове по случай широкото и
заслужено отпразнуване на
деветдесетия й рожден ден.
Всички електронни медии
(на живо и с чудесни архив-
ни записи) и всички перио-
дични издания подобаващо
го отбелязаха, но най-важ-
но според мен е още нещо - тя показа на зрите-
лите, че продължава да е “госпожа стихийно
бедствие” на сцената с участието си в едноимен-
ната пиеса и ни зарадва с информацията за
предстоящо свое участие в нова постановка.

Не вярвам на някого да му е минало през
ума, че голямата актриса не заслужава оказано-
то й от обществото внимание - тя сама си го е
спечелила - с талант и очарование, професиона-
лизъм и трудолюбие, както и с умението си да
бъде приятел на познати и непознати. Иска ми
се с две изречения да се присъединя към много-
то й почитатели и да й благодаря за радостта и
смеха, с които ни е дарила.

И още два повода имам. Единият е, че заедно
с Невена Коканова, Георги Парцалев, моята
състудентка Татяна Лолова и моя съученик и
състудент Никола Анастасов игра в комедията
ми “Щръклица”. Не пиша как е играла, защото
при нея празно няма. Вторият повод е човещина-
та и умението да бъде приятел извън сцената. В
момента си спомням дребни, но показателни слу-
чаи. Веднъж например упрекваше наша обща
приятелка, че отишла без нея в някакъв магазин
да си купи нещо сама. “Няма да ходиш без мен!
- караше й се Стояна. - На мен ми дават най-
хубавото”. В Созопол пък се беше запознала с
тамошни овчари и ни водеше при тях да опитаме
истинско мляко и сирене. Наистина дребни слу-
чаи, но те допълват с щрихите си големия й
портрет.

И друго ми дойде на ум, като я гледах в се-
гашни и предишни кадри по телевизията. Много
неща е изиграла, но не ни омръзва да ги гледа-
ме, ако ги показват. Напротив - радваме им се. И
веднага се обажда критикарят в мен: ...ако ги
показват вместо постоянните си “клиенти”, мом-
ченца и момиченца, изпели по две песни (и,
разбира се, заснели ги на клипове) или седнали
да пишат роман, ама са още в началото. А кога-
то не намерят такива бъдещи “гении”, водещите
интервюират колегите си, други водещи. И с това
запълват екранното време, вместо по-често да
показват Стояна и други истински артисти, ху-
дожници, писатели, композитори...

Съмнявам се, че дори пишещите (и то често
нелошо) млади хора (да не говорим за духовно
осакатените техни връстници!) познават наши
големи поети като Иван Пейчев или Веселин
Ханчев например. Не, имената им буренясват в
забрава. Случайно ми хрумват точно те. А да сте
виждали по телевизията медоносни пчелици като
продължаващите все още да живеят и да ни
радват с куплетите си (оригинални и преводни)
Първан Стефанов или Найден Вълчев? Пак слу-
чайно се сещам за тях. А макар и пренебрегнати
от явно тачещото други “идеали” наше общест-
во, те и творбите им съществуват.

Вестниците имат едни полезни рубрички, от
които разбираме кой има днес рожден ден. Тях
обикновено ги чета, но имам и забележки по
списването им. Пред мен са случайно взети из-
резки от разни вестници. В една от тях четем:
Цветана Манева, актриса, Димитър Бербатов,
футболист, 31 г. и по-надолу: Петър Попангелов,
многократен републикански шампион по ски, 53
г., проф. Юлиан Вучков, есеист, публицист, исто-
рик и критик, 76 г. С написаното за Манева и
Бербатов съм съгласен. Многото думи при По-
пангелов и Вучков обаче са излишни. Би било
достатъчно по едно определение - скиор и писа-
тел (или публицист). А за популярни лица като
Юлиан дори и определението е излишно, до-
статъчно е името. Излишно е и добавеното на
Хайгашот Агасян музикант към композитор. Само
едното върши работа, както и за проф. Жени
Захариева, че освен пианистка е композитор и
музикален педагог. За Хайго е по-важно, че е
композитор, а за Жени Захариева - че е пиани-
стка. По-добре повече да се пише за кръглите
юбилеи на рождениците, но за това е добре
вестниците да отделят цяла страница. Не е необ-
ходимо според мен да се споменават и разните
бивши депутати (познати само на майка си и на
леля си), освен ако са достатъчно известни с
професиите си преди да влезнат в парламента.
Това бивш депутат и дори бивш министър ми
напомня (без директна аналогия) остроумния
парадокс “бивш негър”.

Е
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Имаше България.
Забравете!
Американофилите облякоха дантели
за 5-часовата визита на Хилъри Клинтън
в София, а тя дойде заради
шистовия газ и военните бази

Васил
ПОПОВ

В

Снимка БГНЕС

В очакване на препоръките отвъд Океана...

цялата история на чове-
чеството, още откакто се
е появил интелект и мно-
го милиони години пре-
ди това, се подават сиг-

нали. Дали сигналът е за съвокуп-
ляване на мъжки и женски инди-
види или за нещо друго, не е тол-
кова важно. По-важното е, че и
днес се подават някакви сигнали
и ние просто трябва да гадаем към
кого са отправени. На такива мис-
ли ни навежда 5-часовото посе-
щение на държавния секретар на
САЩ Хилари Клинтън в България.
Още когато стана ясно, че тя идва
у нас, неколцина американозави-
сими политици се опитаха да й се
представят в най-дантелени одеж-
ди. Естествено дипломатическата
служба на Щатите събира цялата
информация по всички теми, които
касаят посещението на височай-
шата особа. Това и българското
правителство, и управниците, и
политиците, и цялата обществе-
ност го знаят. Ние вече сме много
зависими. Всяко идване откъм
Америка насам ни е като поредна
доза.

Общо взето, бедния български
народ това не го засяга. Българ-
ския народ го засяга неговата
беззащитност. Тези дни много се-
лища бяха залети от вода. Заги-
наха хора. На българска терито-
рия има американски военни час-
ти, които тук се обучават и използ-
ват наши военни бази. Не сме
чули някои от тях да са тръгнали
да спасяват българи в бедстващо
положение. Дали те само седят в
близката кръчма, за да ядат фа-
сул и да пият бира, не знаем.
Каква им е задачата тук - също
не знаем.

На този фон нека да си кажем
за какво дойде толкова високопо-
ставено лице в американската ад-
министрация, вторият човек след
президента. Посланията на г-жа

Клинтън касаят две неща - първо-
то е, че

губим още суверенитет

не само от собствената си консти-
туция, а и от участието си в Евро-
пейския съюз. Второто е, че амери-
канците ще ни диктуват всичко.
Както впрочем вече ни го диктуват.
Ако трябва да правим някакви по-
яснения - отдавна и в икономиката,
и в националната сигурност, и в
отбраната нямаме самостоятелност.
Вече нямаме и защита откъм Се-
верноатлантическия пакт.

След като държавното ни ръко-
водство посрещна Хилари Клинтън
както подобава, какво следва?
Резултатите най-вероятно ще са
няколко. Единият - след като бъдат
закрити поне две бази на САЩ в
Германия, къде ще отидат около 2-
3 хил. американски войници в из-
точно направление? Отговорът - в
България. Дали американците ще
продължават да ползват българ-
ските военни бази, отново без да
плащат? Очевидно да.

Не за първи път става ясно как
Вашингтон осъществява идеята за
глобализация на света. И не за
първи път става ясно защо опреде-
лено българско държавно ръковод-
ство се поддава точно на това вну-
шение. Въпросът е дали в нашата
страна има някакви сили - най-вече
политически, които да се противо-
поставят на такъв слугинаж.

Добре е да припомним, че пре-
ди 5-часовото посещение на г-жа
Клинтън в София неколцина поли-
тици се напънаха да й се харесат.
Доста необяснимо синият лидер
Иван Костов на висок глас поиска
да бъде свален мораториумът за
проучване и добив на шистов газ
на българска територия. Едва ли е
необходимо да припомним на чи-
тателите какво огромно обществе-
но противодействие срещу подоб-
на агресия върху българската еко-
логия предизвика решението на
управляващите в тази посока. Така
стигаме до единия резултат от по-
сещението на г-жа Клинтън.

Премиерът Борисов каза, че
няма да се дупчи Добруджа, дока-
то не е сигурно, че е безопасно.
Нека пак припомним мнението на
експертите, което Борисов доста
често подценява. Не е достатъчно
обаче само становището на жела-

ещите да проучват и добиват шис-
тов газ като американската фирма
“Шеврон”, защото мнението на ней-
ните експерти би било едностран-
чиво. Както предложи г-жа Клинтън
- да дойдат и да ни обяснят амери-
канските специалисти колко безо-
пасна е технологията. Нека преми-
ерът поиска подробна информация
за резултатите от голямото дупче-
не в щата Пенсилвания. Нека поис-
ка мотивите на френското държав-
но ръководство, което прие закон
за забрана на добив и проучване
за шистов газ на тяхна територия.
Нека попита холандците защо
изпъдиха “Шеврон”. Нека попита и
германците за земетръсите в райо-
ните, където се правеха такива
сондажи.

Другият сигнал, който Хилари
подаде, е повече от ясен.

Територията ни става
плацдарм

за изнасяне в източно направле-
ние на ударни бойни сили. Сега
няма да обсъждаме дали това ще
бъде преграда срещу световния
тероризъм, срещу иранска ядрена
заплаха и пр. Просто искаме да
попитаме: Защо Турция отказва да
приеме нови американски бази на
своя територия? Защо Гърция не
приема такива бази? Защо, след
като Полша и Чехия отказаха да
приемат елементи от американска-
та противоракетна отбрана, точно
България става най-подходящото
място? И още един важен въпрос:
По какви критерии е избрана
България - като географско място
или като подходяща държава по-
слушница?

Ако говорим за географско раз-
положение, Турция е по-подходя-
ща, ако намеренията на Вашинг-
тон са наистина споделени искре-
но. Ако говорим за другото, изво-
дите стават твърде неутешителни
за нас, българите. Ние нямаме
мнение, нямаме собствено лице,
нямаме желание да бъдем автори-
тетни. Каква е тази държава, която
не може да присъства в света със
собствения си национален облик,
със защитаване на собствените си
национални интереси, със свой
положителен имидж? Кой ще ува-
жава такова образувание, в което
държавността се размива като ме-
котело.

Още въпроси можем да поста-
вим за сигналите, които даде визи-
тата на г-жа Клинтън. Богомолката
също подава сигнали към мъжкия
и след като той я оплоди, тя го
изяжда... Има такива насекоми.
Дали България влиза в подобно
качество? И не е ясно дали сами
се даваме да ни изядат или ще се
самоизядем. И в двата случая фи-
налът е един - имаше държава
България. Забравете!
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Култура
очаквайте

“Задругата на легендите”
е озаглавено второто изда-
ние на създадената преди
няколко години във вели-
котърновското село Горна
Липница арт-резиденция
“Старото училище”. Интерес-
на, оригинална и в някаква
степен дори ексцентрична,
може да се стори някому иде-
ята на живеещия иначе в
София млад адвокат Димитър
Палов - в родното му село, на
мястото на закритото учили-
ще, да бъде създадена арт-
резиденция, където да се ка-
нят творци от различни стра-
ни в света - от областта на
живописта, скулптурата, фо-
тографията, визуалните изку-
ства, архитектурата, музиката,
иконописта, литературата и
пр. След предварителен под-
бор на кандидатите те полу-
чават покана за участие в
резиденцията, където им се
осигурява храна, преспиване
и условия за творчество в
продължение на няколко дни
веднъж през годината. По
време на пленера специално
жури определя темата, която
е свързана с бита, обичаите
и фолклора на селото. Досе-
га през 2010 г. се е състоял
първият “тур” на арт-резиден-
цията, озаглавен “Събирачи

Данис Танович
получава Наградата
на София

Босненският режисьор Данис
Танович, интервю с когото ДУМА
неотдавна публикува, ще госту-
ва на 16-ия международен “София
филм фест” и ще бъде отличен за
приноса си към киноизкуството с
Наградата на София. В програма-
та на фестивала, наред с “Цирк
“Колумбия”, е и най-новият филм
на Данис Танович - късометраж-
ният “Багаж” (2011). Ще бъде
представена и ретроспектива с
филмите на Танович, научи ДУМА
от Светлана Дамянова.

Предпролетни
ателиета в
Етнографския музей

Емблематични произведения на съвременни художници - “живи
класици”, както и на известни имена от близкото ни художест-
вено минало, са изборът на галерия “Лоранъ” за февруари,
научи ДУМА от Лаврен Петров. Забележителната композиция
“Митологичен мотив” (1972) на Румен Гашаров-Гашар, “Пейзаж
от Вършец” (1978) на акад. Светлин Русев, “Жена с птици”
(1962) на акад. Румен Скорчев, “Тясна улица в Несебър” на
Генко Генков са сред платната, които ще заинтригуват цените-
лите на “Оборище” 16. Един от акцентите в експозицията е
внушителна творба на Димитър Казаков-Нерон - фолклорният
сюжет на “Семейство” ни пренася в едно лирично пространство
на нежност и хармония. Интересни за посетителите са ранните
платна на Едмонд Демирджиян - фигуралните композиции
“Натюрморт” (1982) и “Дете” (1979), изпълнени в конструктивис-
тичен маниер. Политиката на галерията да представя оригинални
произведения на пазара от известни български художници ни
среща с много колекционери - водени освен от желанието за
придобиване на нови произведения, те се стремят и да продават
или разменят ценни оригинали. Тези истински ценители на
изкуството са в основата на настоящата ни експозиция с
прекрасните си творби. Радваме се, че до 5 март галерия
“Лоранъ” е дом на частните колекции, отбелязва Петров.

Николая ИВАНОВА

В Регионалния исторически музей в
Благоевград бе представена изложбата
“Безсмъртният апостол Гоце Делчев” по
повод 140-годишнината от рождението на
войводата. В нея са представени оригинал-
ни документи, печатни, снимкови и веще-
ствени материали, съхранявани във фондо-
вете на РИМ - Благоевград. Експонирани-
те материали разкриват моменти от лична-
та биография, революционния живот на
Гоце Делчев и мястото му в българското
национално съзнание на поколенията след
него. Особено място заемат оригиналните
писма и пощенски картички, изпратени от
Гоце Делчев до Никола Малашевски в
Дупница и др.  Гоце Делчев е роден на
4 февруари 1872 г. в Кукуш, в семейството
на Никола и Султана Делчеви. Братята му
Милан, Димитър и Христо също са револю-
ционери от ВМОРО. Гоце Делчев е един от
най-подготвените и решителни българи,
които си поставят за цел чрез създаването
на революционна организация да отвою-
ват освобождението на Македония.

Горна Липница превзе
Гьоте-институт
Изложба на творци от България, Германия, САЩ и Сърбия
организира създадената от предприемчиви млади хора
арт-резиденция „Старото училище” в романтичното селище

Директорът на Гьоте-институт в столицата д-р Рудолф Барч и
Димитър Палов откриват оригиналната изложба “Задругата на

легендите”, дело на творци от България, Германия, САЩ и Сърбия

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

на легенди”, в който участва-
щите творци е трябвало да
пресътворят легенди от мина-
лото на Горна Липница.

Участниците в “Задругата
на легендите” от 21 до
28 август 2011 г. е трябвало
да пресъздадат в своите твор-
би романтиката на миналото
и настоящето, да “почувстват”
обичаите и вярванията, тра-
дициите на Горна Липница.
Така в продължение на някол-
ко дни художниците Морган
Крайг и Кристин Кюн от САЩ,

Бисерка Петрович от Сърбия,
Ирене Антон от Германия;
фотографите Иван Манчев,
Венета Захариева, Юлий
Юлиев, архитектите Светла
Цонева и Анета Евтимова,
художниците Пламен Петров
и Мартин Петров от България
са създали свои творби, кои-
то са подредени в Гьоте-ин-
ститут в столицата. Сред тях
особено силно се открояват
абстрактните импресии на
Морган Крайг, “Гребените на
Лорелай” от Ирене Антон,

колоритните композиции на
Мартин Петров; оригинални-
те асоциативни търсения във
фотографията на Иван Ман-
чев и Венета Захариева, на
Юлий Юлиев, нестандартни-
те решения на Светла Цоне-
ва и Анета Евтимова, свърза-
ни с архитектурното оформ-
ление на самата арт-резиден-
ция “Старото училище”.

Тази изложба е интересна
преди всичко с това, че е плод
на една частна инициатива,
която показва, че и без помощ-
та на държавата могат да се
създават стойностни и интерес-
ни неща в изкуството - отбеля-
за директорът на Гьоте-инсти-
тут в София д-р Рудолф Барч.

Повече от 77 творци от
различни страни са участва-
ли в предварителната селек-
ция за участие в “Задругата
на легендите”, организирана
от арт-резиденцията в с. Гор-
на Липница. След Гьоте-ин-
ститут предстои изложбата да
бъде показана във Велико
Търново и Павликени, а от
началото на март ще започ-
не и организацията на трето-
то издание на интересната
инициатива, която е дело на
Сдружението за развитие на
с. Горна Липница и кметство-
то на селото.

Емблематични творби представя галерия „Лоранъ”

ЕКСПОЗИЦИЯ
ЗА ГОЦЕ ДЕЛЧЕВ
В БЛАГОЕВГРАД

Димитър Казаков-
Нерон, “Семейство”

Атанас Яранов,
“Мъж на стол”

Преди настъпването на про-
летта в Етнографския музей ще
се проведат ателиета за изра-
ботване на валентинки и марте-
ници - на 11 февруари (събота)
от 10.30 до 16.30 ч. Работилница
“Седянката” отново ще гостува
на музея. Младите майсторки по
совалкова дантела, фриволите и
кене ще помогнат на посетите-
лите сами да изработят декора-
ции за Св. Валентин или ориги-
нални мартеници по традицион-
ни технологии.

Концерт в
Музикалната академия

Академичният симфоничен
оркестър под диригентството
на Иван Янакиев, от класа на
проф. Пламен Джуров, ще изпълни
днес от 18 ч. Концерт за флейта
и оркестър от Карл Райнеке със
солистка София Василева, от
класа на проф. Лидия Ошавкова,
Концерт за кларнет и оркестър
2 от Карл Мария фон Вебер, со-
лист ще е Мартин Савелиев, от
класа на доц. Сава Димитров, и
“Павана за една покойна инфан-
та” от Морис Равел. Концерт-
майстор е Жорж Паликарски.
Концертът е в зала НМА на бул.
“Евлоги и Христо Георгиеви” 94 и
е с вход свободен.

Книжовна премиера

В навечерието на Св. Вален-
тин ИК “Кръгозор” и книжарници
“Хеликон” организират премиера
на “Сто сонета за любовта” от
Пабло Неруда, която ДУМА пред-
стави във вчерашния брой, на 13
февруари от 18 ч. в книжарница
“Хеликон” в Гранд хотел “Бълга-
рия” (бул. “Цар Освободител” 4),
научи ДУМА от Мирена Димитро-
ва. Ще провокираме сетивата ви
заедно с водещите на събитието
Елена и Даниел от радио Magic
FM, обещават организаторите,
ще чуете благозвучието на по-
езията на Неруда на испански
език, благодарение на Андрес
Сааведра - отговорен секретар
на Почетното консулство на
Чили в България. Ще видите стра-
стно аржентинско танго от
танцова двойка Мария Петрова и
Петър Гълъбов. Ще вкусите от
греховни шоколадови изкушения
от фабрика “Милмекс”. Ще опита-
те ароматно червено чилийско
вино. Същата вечер ще стане
известно коя е Романтичната
столица на България за 2012 г.
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Ернст Воллер:
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Интервю на Боряна ЙОСИФОВА,
Виена, Специално за ДУМА

Австрийската столица е градът
с най-високо качество на живот в
света, а културата е сред водещите
фактори, допринесли за това
признание, твърди депутатът от
парламента на федерална провинция
Виена и председател на комисията
за култура и наука в общинския съвет
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Ернст Воллер е
роден на 2 март
1954 г. във Виена.
Учил е информатика и
политология във Виен-
ския университет. От
1988 г. и понастоящем е
депутат от местния
парламент на федерална
провинция Виена и общински
съветник. От 1993 г. е пред-
седател на комисията за
култура и наука в общинския
съвет на Виена. Носител е на
почетното Златно отличие
на австрийската столица.

 Г-н Воллер, вие сте официа-
лен гост от австрийска страна на
Виенския бал в София тази година.
За първи път ли посещавате
България и какви са впечатления-
та ви от други Виенски балове в
чужбина, на които сте бил гост?

- Радвам се, че ще присъствам на
Виенския бал в София - идвам като
представител на кмета на Виена.
Преди седмица посетих Виенския бал
в Милано, предишни години съм бил
за това събитие в Рим и Монреал.
Факт е, че баловете са част от виен-
ската културна традиция и навсякъде
по света, където се провеждат, се
приемат с еуфория, превръщат се в
кулминация на културния афиш и до-
принасят за положителния имидж на
Австрия. Във Виена баловете са над
400 за сезон, а тези, които се орга-
низират в чужбина с подкрепата на
виенската община, са около 40. Ха-
рактерен за Виенските балове е и
техният благотворителен характер, в
духа на който те често подкрепят
болни и нуждаещи се хора. В Бълга-
рия идвам за втори път, но първото
ми посещение бе частно - гостувах
на мои приятели българи, с които се
познавам от Виена. Останах възхи-

тен от Рилския манастир, Стара Заго-
ра, Пловдив, Черноморието. Сега като
официален гост на Виенския бал с удо-
волствие ще се срещна с кмета на
София г-жа Фандъкова и ще посетя
софийското КомПРесс бюро за връзки
с община Виена, с което имаме много
хубаво сътрудничество.

 Културата винаги е била сред
водещите фактори, допринасящи
за престижа на австрийската сто-
лица, и приоритет в политиката на
управление на града. Бихте ли спо-
делили подробности за принципа на
финансиране на културните инсти-
туции във Виена?

- Културата действително винаги е
била визитна картичка на Австрия и в
частност на Виена. Повечето междуна-
родни публикации в медиите спомена-
ват Виена във връзка с културно съби-
тие, което се случва тук. Годишно в
нашата столица има около 11 милиона
нощувки на чуждестранни туристи и
според статистиката 70% от тях идват,
привлечени от огромното разнообра-
зие на културни забележителности. Но
не единствено имиджът пред света е
от значение. Приоритет в нашата стра-
тегия като местно управление е да
предложим висок стандарт на жители-
те на града и да задоволим техните
културни потребности. Във Виена има
театри и концертни зали с общо
40 000 места, които всяка вечер са
почти напълно разпродадени. Собст-
веният бюджет на община Виена за

култура и финансиране конкретно на
общински театри и институции през
2012 г. възлиза на 229 милиона евро,
като за последните 10 години между
2000 и 2010 г. той се е увеличил с 45%.
Допълнително с около 400 милиона
евро от републиканския бюджет се
субсидират 8 музея и 4 театъра, които
са 100% държавни и между които е
Виенската Щатсопер и драматичният
Бургтеатър. Има и театри със смесено
финансиране - 60% общински субси-
дии и 40% държавни. Въпреки актуал-
ната тема за световната икономическа
криза, във Виена не се предвиждат ра-
дикални съкращения в субсидирането
на културата, както в други градове.
Ще дам конкретен пример с Ню Йорк,
който, независимо от многократно по-
големите си мащаби, закри своята вто-
ра опера и в момента се играе само в
Метрополитен, а във Виена имаме 4
оперни театъра. Изцяло с общински
средства - 11 милиона евро, се финан-
сира и известният летен фестивал във
Виена “Wiener Festwochen”. Наред с го-
лемите културни институции в австрий-
ската столица има 50 малки театъра и
120 свободни трупи, които предлагат
годишно на зрителите над 200 преми-
ери и получават общо общински суб-
сидии в размер на 14 милиона евро. С

общински средства подкрепяме и т. нар.
Културен паспорт, който даваме на
граждани с ниски доходи и който оси-
гурява безплатно посещение на теат-
ри и музеи. Този проект съществува от
10 години и в момента във Виена има
22 000 раздадени такива документа.

 Холдингът “Обединени сцени
Виена” е 100% общинска собстве-
ност и обхваща три от водещите
театри на града - “Theater an der
Wien”, в който се представят опер-
ни заглавия, както и “Ronacher” и
“Raimund Theater”, в които се играят
мюзикъли. Репертоарната политика
на всеки от трите театъра е из-
ключително успешна, как възникна
идеята за тази концепция?

- Общото финансиране на трите
театъра възлиза на 36 милиона евро
годишно. В “Theater an der Wien” десе-
тилетия наред се играеше мюзикъл. Но
това е един от най-забележителните
театри във Виена - построен е през
1801 г., има фантастична акустика и на
негова сцена са поставяни за първи
път творби на Бетовен, Йохан Щраус,
Жак Офенбах. “Theater an der Wien” е
100% общинска собственост и през
2000 г. аз лично предложих на кмета
на Виена да преустроим тази сцена
отново като оперен театър. След ос-
новна реконструкция през 2006 г. това
стана факт и Виена се сдоби със своята
четвърта опера. Мислихме с какво про-
филът на този оперен театър да бъде
по-различен, а не просто да дублира-
ме заглавия от Щатсопер или Фолксо-
пер. Избрахме системата staggione,
според която всеки месец се играе
ново заглавие в рамките на 8-10 спек-
такъла. Тук се поставят барокови опе-
ри, съвременни заглавия, гостуват най-
големите имена сред певците като
Пласидо Доминго. В “Ronacher” и
“Raimund Theater” продължават да се
играят при огромен успех мюзикълни
спектакли - всяка вечер при продаде-
ни 90-95 на сто от местата в залите.
Годишно зрителите са около 650 000,
а приходите от билети са 29 милиона
евро. Виена, която традиционно е из-
вестна като оперна столица, през по-
следните години се етаблира и като
метропол на мюзикъла. На сцените на

“Ronacher” и “Raimund Theater” се про-
дуцират собствени мюзикълни творби,
композирани по поръчка и представе-
ни като световна премиера тук, след
което тези продукции се изнасят в
други държави - общо 17, сред които
Япония, Китай, Корея, Германия, Ита-
лия, Швейцария. Истински касов хит е
мюзикълът “Елизабет”, който за 20 го-
дини е гледан от почти 10 милиона
зрители по целия свят, а мюзикълът
“Ребека”, написан  по прочутия роман
на Дафни дю Морие, ще има през ап-
рил 2012 г. своята премиера и на Бро-
дуей. Но техният триумфален междуна-
роден успех започна именно от сцена-
та на виенския “Raimund Theater”.

 Виена е мултикултурен град.
Във визията за управление на ръко-
водената от вас комисия в община-
та е заложено да подпомага дей-
ността на много интеркултурни
дружества. Вие лично поддържате
близки контакти с Българския кул-
турен институт “Дом Витгенщайн”,
познавате български писатели, ху-
дожници, музиканти. Какво е усеща-
нето от общуване с творци, които
имат миграционен корен?

- Действително, според актуална
статистика 44 процента от жителите на
Виена имат миграционен корен - или
те самите, или техните родители са
чужденци. И ако партията на крайната
десница в Австрия интерпретира този
факт като заплаха за града, то аз, като
представител на управлението на Ви-
ена, смятам, че това обогатява нашата
култура. Голяма част от мигрантите са
много добре интегрирани в австрий-
ския начин на живот, но  поддържат и
своята етническа идентичност в раз-
лични интеркултурни дружества, което
в никакъв случай не е пречка. В мо-
мента община Виена подкрепя около
155 такива организации, както и теат-
рални групи на различни етнически
общности. С Българския културен ин-

ститут “Дом Витгенщайн” поддържам
чудесни контакти, откривал съм много
изложби там и смятам, че дължим бла-
годарност за това, че тази уникална -
и като архитектура, и като културно
наследство - къща е така добре опазе-
на и управлявана от българската
държава и институции. Впечатлен съм,
естествено, от големия брой български
творци, които живеят и правят кариера
във Виена. Близък приятел съм с писа-
теля Димитър Динев, който е много
успешен и познат автор във Виена.
Познавам големия художник Стоимен
Стоилов, забележителен е и фактът, че
първата цигуларка - концертмайстор на
Виенската филхармония, е българката
Албена Данаилова.

Министърката на културата
Клаудия Шмит връчва Златното

отличие на Виена на Ернст Воллер
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Съпрузи гледат филм на ужа-
сите. И двамата са вглъбени, ни-
кой не говори. В един момент на
екрана се появява едно чудови-
ще. Жената затваря очи от ужас и
прошепва:

- Майко, мила!
- Да-а-а, прилича - разсеяно

коментира мъжът.

АЛЕКСАНДЪР ВЛАДКОВ, журналист
Акад. АЛЕКСАНДЪР ДЕРЖАНСКИ,
физик
АЛЕКСАНДЪР ОБРЕШКОВ, режисьор
ВЕСЕЛА ГЕОРГИЕВА,
член на НС на БСП
ГЕОРГИ ТОДОРОВ-ЖОЗИ,
художник, сценограф
Проф. ДИМО ДИМОВ, цигулар
ИВАН ВАТЕВ, учредител на клуба
“Приятели на ДУМА” в Пазарджик
Проф. ИЛИЯ ДОБРЕВ,
актьор и преподавател
ИСКРА АНГЕЛОВА, тв водеща
КАТЕРИНА ЗЕХИРОВА,
учредителка на клуба
“Приятели на ДУМА” в Благоевград
КИРИЛ АВРАМОВ, учредител
на НД “Българско наследство”
КРАСИМИР ГЮЛМЕЗОВ,
композитор и певец
КЪНЧО МАРАНГОЗОВ, лекар
и учредител на клуба
“Приятели на ДУМА” в Бургас
ЛАЗАР СЕФЕРИНКИН, учредител
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Пазарджик
НАТАЛИЯ СИМЕОНОВА, тв водеща
ТАТЯНА ЛОЛОВА, актриса
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Св. свещеномъченик Харалампий Маг-

незийски Чудотворец († 198). Св. мъчени-
ци Енната, Валентина и Павла († 308).
Св. свещеномъченик Порфирий. Св. све-
щеномъченик Атанасий, патриарх Констан-
тинополски

Св. свещеномъченик Харалампий бил
епископ в Магнезия, Мала Азия, смел
проповедник на вярата. Изправен на съд,
напразно бил увещаван да се поклони на
идолите. Предаден на мъчения, стъргали
тялото му с железни куки. Раните по чуде-
сен начин заздравявали. Мнозина езични-
ци, като гледали твърдостта на вярата му
и чудесното оздравяване, повярвали и
били предадени на смърт. Осъден на поси-
чане, св. Харалампий издъхнал, преди
мечът да го докосне, по времето на Сеп-
тимий Север в 198 г. на 113 години.
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Когато мъжете изненадва-
що започнат да се изявяват
като романтици спрямо жени-
те, вместо да се наслажда-
ват, представителките на
нежния пол започват да се
съмняват. Това показват ре-
зултатите от запитване, на-
правено във Великобритания.

Съмненията започват да
се появяват, ако например
партньорът изведнъж се по-

Ðîìàíòè÷íèòå æåñòîâå
áóäÿò ñúìíåíèÿ ó æåíèòå
Ако пък дамата стане по-внимателна, мъжете не си задават излишни
въпроси, а просто се наслаждават на създалата се ситуация

ПОДОЗРИТЕЛНИТЕ
ПРОЯВИ

Жените най-често приемат за “съмнително поведение”
следните, на пръв поглед, невинни прояви:

 По-различен секс
 Готовност да се разговаря за чувствата
 Купуване на цветя, шоколади и секси бельо
 Самоинициативно организиране на романтичен

уикенд или вечеря
 Прекалена помощ в домакинството
 Неочаквани комплименти
 Спонтанно изразяване на любовта

яви на вратата с огромен
букет цветя. Фактът, че не
вижда лицето и очите му,
кара жената, вместо да из-
питва чувство на нежност, да
се пита за какво иде реч.
Често представителките на
нежния пол споделят, че ко-
гато мъжът стане “прекалено
любвеобилен”, обикновено
първото, което им идва наум,
е, че той нещо иска да скрие.

Според психолозите две
трети от жените веднага по-
дозират, че ако партньорът
им започне с “нови трикове в
леглото”, значи изневерява.
Близо 33% от запитаните сти-
гат до подобно заключение,
когато мъжът им подари
бижу, секси бельо, или пък
донесе закуската в леглото.
В “съмнителното” поведение
жените включват и опита на
мъжа да помогне в кухнята.
Онова, което най-вече изне-
надва психолозите, е наблю-
дението, че всяка трета жена,
участвала в анкетата, е гото-
ва да си “затвори очите” на

всеки “трик”, ако това озна-
чава, че партньорът им ще
стане по-добър съпруг, с ко-
гото е приятно да се живее.

В същото време, ако пък
дамата стане по-внимателна,
мъжете в никакъв случай
няма да мислят, че нещо се
крие зад това поведение, а
просто ще се наслаждават на
създалата се ситуация. “Алар-
мената система” при тях се
включва тогава, когато по-
красивата половинка изне-
надващо започне повече да

обръща внимание на себе си,
да се облича по-добре, да си
купува секси бельо и спре да
обръща внимание на парт-
ньора си.

И все пак анкетата показ-
ва още, че всяка пета жена,
като забележи промяна в
поведението на партньора
си, започва да мисли, че
връзката им става сериозна.
Повечето от тях обаче смя-
тат, че любимият им иска да
“прикрие” някое дребно пре-
грешение.

Истински мамут е бил заснет да пре-
сича река в Сибир, съобщи сензацион-
но британският таблоид “Сън”. За тези
животни се знае, че са измрели още
преди 4000 години. В Сибир редовно
биват откривани останки от тях, но за
пръв път става дума за жив мамут. Раз-
ходката на косматия гигант е докумен-
тирана от руски инженер в Чукотка бла-
годарение на видеокамера. На кадрите
се вижда същество с очертанията на
слон, с големи бивни и червеникава
козина... Но дали това наистина е ма-
мут? “Сибир е огромна територия, така
че не е изключено изчезнал вид все
пак да е оцелял”, коментира случката
експертът по паранормалното Майкъл
Коен. Видеото - автентично или не -
може да бъде видяно в YouTube на след-
ния линк: http://www.youtube.com/
watch?v=mM6azIwmfAY.

зпращането на любовно писмо от дълго
време се възприема като изключително
романтичен жест, но този начин на изра-
зявяне на чувствата вече е на изчезване.

Театрална група “Хит” при учи-
лище “Гео Милев” във
Варна спечели оспорва-
ния конкурс за кратка
пиеса в Деня за безопа-
сен интернет, който тази
година бе отбелязан на
7 февруари. Финалът на
надпреварата, организи-
ран от Националния
център за безопасен ин-
тернет при фондация
“Приложни изследвания
и комуникации” и Асоци-
ация “Родители”, се про-
веде в Столичния куклен
театър.

Трите най-добри пиеси,
определени от жури под
председателството на
зам.-министъра на обра-
зованието, младежта и
науката Милена Дамяно-
ва, бяха изиграни от техните

Членовете на група
“Metallica” организират
нов метъл фестивал под
наслов “Orion Music +
More”. Това става ясно от
съобщение, пуснато на
официалния сайт на бан-
дата. Фестът ще се
състои на 23-24 юни в
Атлантик Сити, щат Ню
Джърси. Досега участие-
то си в него са потвърди-

Любовните писма
са на изчезване

Варненци сътвориха най-добрата
пиеса за безопасен интернет

автори след подготовка с помощта
на Велислава Кирилова и Елица
Петкова - абсолвентки от класа на
доцент Петър Пашов по режису-
ра за куклен театър в НАТФИЗ.

На II място журито кла-
сира истинско интер-

нет-семейство от
София: 4-годишния
Боян, 8-годишна-
та му сестра Ели-
ца - автор на иде-
ята за сценария,
майката Катерина
и бабата Пенка Га-

нева. Те изиграха
своите роли с въоду-

шевление, с което спечели-
ха публиката и журито.
III място зае група ученици

от Природо-математическата
гимназия във Враца “Академик

Иван Ценов” с ръководител Ни-
колина Андонова.

Ернан Катанео - артистът, който е силно свързан с исто-
рията на “Ялта”, ще бъде там на 11 февруари, специално за
рождения ден на клуба, научи ДУМА от Яворка Петрова. Ар-
жентинецът се завръща в България за
осма поредна година. Той е един от
малкото интересни съвременни дид-
жеи, които стоят встрани от мейн-
стрийм сцената и масовия вкус. И
въпреки това повече от две десетиле-
тия е желан гост на най-добрите музи-
кални фестивали като “Coachella”,
“Creamfields”, “Moonpark”, “South West
Four (SW4)”. Eдин от най-силните мо-
менти в кариерата на Катанео е мик-
сираният албум за “Master Series” на
“Renaissance”, което го нарежда до
имена като Sasha, John Digweed, Deep
Dish и Danny Howells.

„Metallica” организира
собствен фестивал

ЕРНАН КАТАНЕО СЕ
ВРЪЩА У НАС ЗА ОСМА
ПОРЕДНА ГОДИНА

ли 16 групи, по-известните от
които са “Arctic Monkeys”,
“Avenged Sevenfold”, “Titus
Andronicus” и “Liturgy”. Банди-
те ще свирят едновременно
на 3 сцени, като кулминаци-

ята на форума, разбира се,
ще бъде появата на
“Metallica”. Продажбата на
билети за “Orion Music +
More”, по 150 долара едини-
ят, започва на 11 февруари.

$356 000 ОБЕЗЩЕТЕНИЕ ЗА НЕПРАВОМЕРНО
ИЗПОЛЗВАНЕ НА ИМЕТО МАРЛОН БРАНДО

Мебелната компания “Ashley Furniture
Industries” ще заплати 356 000 долара
обезщетение на “Brando Enterprise”, соб-
ственик на правата за използване на
името на Марлон Брандо, съобщава “Хо-
ливуд Рипортър”. С това решение се сло-
жи край на спора, който започна в нача-

лото на миналата година и даже влезе в
съда. Големият американски производи-
тел на мебели бе обвинен, че незаконно
използва името на прочутия актьор в на-
именованието на кушетките “Брандо”.
Обезщетението трябва да даде на всички
да разберат, че комерсиалната употреба

или препратка към образа на звездата
без съответния лиценз се преследва и
наказва с глоби, заявиха представители
на “Brando Enterprise”. Срещу “Ashley
Furniture Industries” се води и процес за
използването на името на Хъмфри Бо-
гарт, на когото са кръстили диван.

И
Въпреки че традицията датира от хиляди години,
мъжете напоследък се отказват да изливат мис-
лите си на хартия.

Близо 38% от 1000 британци, участвали в
проучване на “QVC”, заявили, че нито веднъж не
са изпращали любовно писмо, а 12 на сто при-
знали, че никога не са изразявали чувствата си
към партньорката си. Една четвърт от запитани-
те били склонни към романтични жестове само
по специални поводи, сочат още резултатите от
изследването.

Анкета сред британски жени пък установила,
че изпращането на любовно писмо е най-жела-
ният израз на чувства. Около 21% от дамите
заявили, че искат партньорите да им направят
епистоларно признание. Близо 18 на сто споде-
лили, че се надяват да получат цветя, всяка шеста
пък мечтае половинката й да приготви вечеря, а
някои участнички биха са зарадвали, ако им
посветят песен или стихотворение.
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нес ще има значителна облачност, в западните
райони на места ще прехвърча сняг. Ще бъде
предимно облачно, на места в низините преди
обяд мъгливо. Сутринта в отделни западни и в

крайните югоизточни райони все още е възможно да
прехвърча сняг. Разкъсвания на облачността ще има
след обяд над Източна България. Ще духа слаб до
умерен източен вятър. В планините ще бъде предимно
облачно с по-значителни намаления на облачността в
Родопите и Източна Стара планина. На места ще
прехвърча сняг. Ще духа умерен до силен югоизточен,
по най-високите части югозападен вятър. Максимална
температура на 1200 м около минус 5°, на 2000 около
минус 12°. В планините снежната покривка е много де-
бела и ПСС предупреждава, че тя е нестабилна, навята
на преспи и има много голяма лавинна опасност. По
Черноморието ще има променлива облачност. Ще духа
умерен север-североизточен вятър. Максимални темпе-
ратури между минус 6° и минус 2°. Температурата на
морската вода е около 1°. Вълнението на морето ще
бъде 3-4 бала. Атмосферното налягане ще бъде по-висо-
ко от средното за месеца и слабо ще се повиши.
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24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ-
‰ˇ˘ Ë Á‡ ÔÓ˜Ë‚-
Í‡, ÌÓ ‡ÍÚË‚Ì‡ Ë
Ò˙·ÛÊ‰‡˘‡ Û ‚‡Ò

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¡Î‡„ÓÔËˇÚÌËÚÂ
ÂÌÂ„ËË Ì‡ ‰ÂÌˇ
˘Â ‚˙Á‰ÂÈÒÚ‚‡Ú Ì‡
‡·ÓÚÓÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚ-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
“˙ÔÂÎË‚Ó ˘Â ËÁ-
ÔËÔ‚‡ÚÂ ‰ÂÚ‡ÈÎËÚÂ
‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒË Ë
˘Â ÔÓÒÚË„‡ÚÂ ÔÓ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
— ÔÓ‚Â˜Â ÛÒÔÂı
‰ÌÂÒ ˘Â Â¯‡‚‡ÚÂ
‡‰ÏËÌËÒÚ‡ÚË‚ÌË
Ë ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

¬ŒƒŒÀ≈…
ÕÓ‚ËÚÂ Ì‡˜ËÌ‡ÌËˇ
‰ÌÂÒ ˘Â ‚Ë Ò˙Á‰‡‚‡Ú
ÛÒÂ˘‡ÌÂ Á‡ ‰Ó·Â
Ò‚˙¯ÂÌ‡ ‡·ÓÚ‡,

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÂÌˇÚ ‚Ë ˘Â Â
ÛÒÔÂ¯ÂÌ, Á‡ ÚÓ‚‡
ÒÏÂÎÓ ÏÓÊÂ ‰‡
Á‡ÎÓÊËÚÂ Ì‡ ÌÓ‚Ë-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌË. œÓ‰ıÓ‰ˇ˘Ó ‚ÂÏÂ Á‡ Ì‡˜‡-
ÎÓ Ì‡ ÌÓ‚Ë ÔÓÂÍÚË Ë ÔÎ‡ÌÓ‚Â.

Ë ÔÓÏÓ˘ÌËˆË, Ò ÍÓËÚÓ ˘Â ‚Ë
·˙‰Â ÔÓ-ÎÂÒÌÓ ‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡.

Ì‡ ‚˙ÁÍËÚÂ Ò ·ÎËÁÍËÚÂ ‰Ó
‚‡Ò ıÓ‡.

ËÚÂ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ, Í‡ËÂ-
‡Ú‡, ·ËÁÌÂÒ‡ Ë ÊË‚ÓÚ‡ ÒË.

„‡‰Ë‚ÌË ÏËÒÎË. »ÁÌÂÌ‡-
‰‡ÈÚÂ ÔÓÎÓ‚ËÌÍ‡Ú‡ ÒË.

Ú‡ ‚Ë, ÓÚ ÍÓÂÚÓ ‚ Í‡ˇ Ì‡ ‰ÂÌˇ
˘Â Í‡ÎÍÛÎË‡ÚÂ ÔÂ˜‡Î·‡.

ÔÓ‚Ë¯ËÚÂ ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ Ë ‚
Í‡ÈÌ‡ ÒÏÂÚÍ‡ ÙËÌ‡ÌÒËÚÂ ÒË.

‡·ÓÚ‡Ú‡ Ò˙Á‰‡‚‡Ú ÛÒÎÓ‚Ëˇ Á‡
‰Ó·Ë ‚Á‡ËÏÓÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ.

‚Â˜Â ‚ Ó˜‡Í‚‡ÌËˇÚ‡ ÒË, ÔÓÎÛ-
˜‡‚‡ÈÍË ÔÓ‰ÍÂÔ‡ Ë Î˛·Ó‚.

ÚÂ Ì‡˜ËÌ‡ÌËˇ, ÍÓËÚÓ ÒÚÂ Ó·ÏËÒ-
ÎËÎË Ë Á‡ ÍÓËÚÓ ÒÚÂ ÔÓ‰„ÓÚ‚ÂÌË.

В събота облачността ще е предимно значи-В събота облачността ще е предимно значи-В събота облачността ще е предимно значи-В събота облачността ще е предимно значи-В събота облачността ще е предимно значи-
телна. На отделни места ще превали слаб сняг.телна. На отделни места ще превали слаб сняг.телна. На отделни места ще превали слаб сняг.телна. На отделни места ще превали слаб сняг.телна. На отделни места ще превали слаб сняг.
Ще духа слаб до умерен източен вятър. Мини-Ще духа слаб до умерен източен вятър. Мини-Ще духа слаб до умерен източен вятър. Мини-Ще духа слаб до умерен източен вятър. Мини-Ще духа слаб до умерен източен вятър. Мини-
мални температури между минус 17 и минус 12,мални температури между минус 17 и минус 12,мални температури между минус 17 и минус 12,мални температури между минус 17 и минус 12,мални температури между минус 17 и минус 12,
максимални между минус 8 и минус 3максимални между минус 8 и минус 3максимални между минус 8 и минус 3максимални между минус 8 и минус 3максимални между минус 8 и минус 3°. В неделя. В неделя. В неделя. В неделя. В неделя
и понеделник ще е облачно, ще вали сняг.и понеделник ще е облачно, ще вали сняг.и понеделник ще е облачно, ще вали сняг.и понеделник ще е облачно, ще вали сняг.и понеделник ще е облачно, ще вали сняг.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

-10°/-5°-10°/-5°-10°/-5°-10°/-5°-10°/-5°

11      12
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

-15°/-8°-15°/-8°-15°/-8°-15°/-8°-15°/-8°

‚˙ÔÓÒË, ‡ ÌÓ‚ËÚÂ Ì‡˜ËÌ‡ÌËˇ
Ó·Â˘‡‚‡Ú ·˙Á‡ Â‡ÎËÁ‡ˆËˇ.

˜Û‚ÒÚ‚‡ÈÍË ÒÂ ÔÓÎÂÁÌË ÌÂ Ò‡ÏÓ
Ì‡ ÒÂ·Â ÒË, ÌÓ Ë Ì‡ ÔÓ‚Â˜Â ıÓ‡.

�����

�����

����� �����

����� �����

�����

�����

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

Шпионски свалкиСватбен обет

Филмите до 9 февруари

Cinema City 17:10, 20:15, 22:20
Арена The Mall 19:50, 22:00
Арена Запад 13:30, 15:40, 17:50,
20:00, 22:10
Арена Младост 13:30, 15:40, 17:50,
20:00, 22:10

Cinema City 14 февруари, 19:50, 22:00
Арена The Mall 14 февруари, 19:00,
21:10, 23:15; Арена Запад 14 февру-
ари, 19:30, 21:40; Арена Младост
14 февруари, 19:30, 21:40

—ÎÂ‰ Í‡ÚÓ ‚ Â‰Ì‡ ÒÌÂÊÌ‡ ‚Â˜Â ÒÂÏÂÈÌ‡
‰‚ÓÈÍ‡ ÔÂÚ˙Ôˇ‚‡ Í‡Ú‡ÒÚÓÙ‡, ‰‡Ï‡Ú‡ „Û·Ë
˜‡ÒÚË˜ÌÓ Ô‡ÏÂÚÚ‡ ÒË. ΔË‚ÓÚ˙Ú È Ò ÌÂÈÌËˇ
Ò˙ÔÛ„ Â Ì‡Ô˙ÎÌÓ Á‡ÎË˜ÂÌ ÓÚ ÒÔÓÏÂÌËÚÂ È.
ÕÓ, Í‡ÍÚÓ ÔÓ‚ÂÎˇ‚‡ ËÒÚËÌÒÍ‡Ú‡ Î˛·Ó‚, ÓÚ‰‡-
‰ÂÌËˇÚ Ï˙Ê Â Â¯ÂÌ ‰‡ ˇ Ì‡Í‡‡ ÓÚÌÓ‚Ó ‰‡
ÒÂ ‚Î˛·Ë ‚ ÌÂ„Ó. «ËÚÂÎËÚÂ ˘Â ÔÓÒÎÂ‰ˇÚ
ÍÓÎÍÓ ÌÂÓıÓÚÌÓ Ò‚ËÍ‚‡ Ò Ì‡Ú‡ÔÂÌÓÚÓ Ûı‡Ê-
‚‡ÌÂ œÂÈ‰Ê, Ó˘Â ÔÓ‚Â˜Â ˜Â Ì‡ ÒˆÂÌ‡Ú‡ ÒÂ
ÔÓˇ‚ˇ‚‡ ÌÂËÌ ·Ë‚¯, ÍÓ„ÓÚÓ Úˇ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌÓ
ÒË ÒÔÓÏÌˇ...

Секретна квартира

Õ‡‰˙ı‡ÌËˇÚ, ÌÓ ÌÂÓÔËÚÂÌ ‡„ÂÌÚ Ã‡Í ”ÂÒÚ˙Ì
Â Û‚ÂÂÌ, ˜Â „Û·Ë Í‡ÍÚÓ ‚ÂÏÂÚÓ, Ú‡Í‡ Ë
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚËÚÂ ÒË Á‡ ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌÓ ‡Á‚Ë-
ÚËÂ Í‡ÚÓ Ì‡‰ÁÓÌËÍ Ì‡ Â‰Ì‡ ÓÚ Ú‡ÈÌËÚÂ Í‚‡-
ÚËË Ì‡ ÷–”. ΔÂÎ‡ÌËÂÚÓ ÏÛ Á‡ Ï‡ÎÍÓ ÂÍ¯˙Ì ÒÂ
Ò·˙‰‚‡ Í‡ÈÌÓ ËÁÌÂÌ‡‰‚‡˘Ó, ÍÓ„‡ÚÓ Ô˙‚ËˇÚ
ÏÛ ‡ÂÒÚ‡ÌÚ ÒÂ ÓÍ‡Á‚‡ ÌÂ ‰Û„, ‡ Ì‡È-ÓÔ‡ÒÌËˇÚ
ÂÌÂ„‡Ú ÓÚ ‡„ÂÌˆËˇÚ‡. «‡ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ 10 „Ó‰ËÌË
‚˙ÔÓÒÌËˇÚ Â ÔÂˆ‡Í‡Î ÷–” ÔÓ ÔÓ˜ÚË ‚ÒË˜ÍË
‚˙ÁÏÓÊÌË Ì‡˜ËÌË Ë ÒÂ Â Ò‰Ó·ËÎ Í‡ÍÚÓ Ò ÔË-
ÎË˜ÌÓ ·Ó„‡ÚÒÚ‚Ó, Ú‡Í‡ Ë Ò ÓÏ‡Á‡Ú‡ Ì‡ ·Ë‚¯Ë-
ÚÂ ÒË ‡·ÓÚÓ‰‡ÚÂÎË.

Арена The Mall 11:50, 13:10, 14:10,
15:30, 16:30, 17:50, 18:50, 20:10, 21:30,
22:30; Арена Запад 11:20, 12:30, 13:40,
14:50, 16:00, 17:10, 18:20, 19:40, 20:40,
22:00, 23:00; Арена Младост 11:20,
12:30, 13:40, 14:50, 16:00, 17:10, 18:20,
19:40, 20:40, 22:00, 23:00

≈Ù ƒË ¿ Ë “˙Í Ò‡ ÷–” ‡„ÂÌÚË, ÌÓ ÓÒ‚ÂÌ
‡·ÓÚ‡Ú‡, ÒÔÓ‰ÂÎˇÚ Ë ËÌÚÂÂÒ‡ ÒË Í˙Ï Â‰Ì‡ Ë
Ò˙˘‡ ÊÂÌ‡. fl·˙ÎÍ‡Ú‡ Ì‡ ‡Á‰Ó‡ Â ÀÓ˙Ì.
ÕÂÁÌ‡ÈÌÓ Í‡Í Úˇ Á‡ÔÓ˜‚‡ ‚˙ÁÍ‡ Ë Ò ‰‚‡Ï‡Ú‡
¯ÔËÓÌË Ë ÔÓÎÓÊÂÌËÂÚÓ ÒÚ‡‚‡ ‰ÓÒÚ‡ Ô‡Î‡‚Ó.
 ‡ÍÚÓ ÒÂ Ó˜‡Í‚‡, ÏÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ˘Â Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ
·ÓˇÚ, Á‡ ‰‡ ÓÒÚ‡ÌÂ Ò‡ÏÓ Â‰ËÌ. ‘ËÎÏ˙Ú Â ÓÚ-
ÍÓ‚ÂÌ‡ ¯Â„‡ Ò Ô‡ÁÌËÍ‡ Ì‡ ‚Î˛·ÂÌËÚÂ, Á‡-
˘ÓÚÓ ÚÛÍ Î˛·Ó‚Ú‡ Ì‡ÔÓÏÌˇ Ù‡Ò. ≈, ÔÓÌÂ Â
Í‡ÒË‚ Ù‡Ò...

ПРЕМИЕРАПРЕДПРЕМИЕРА ЕКСКЛУЗИВНО
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ВВС НА САЩ
ЩЕ ОТПИШАТ
286 САМОЛЕТА

Обективът се шегува

ВМС НА КОЛУМБИЯ
ПОЛУЧИХА ПЪРВИЯ
ПАТРУЛЕН КОРАБ OPV-80

КНДР ЗАПОЧВА
РАЗРАБОТКАТА НА
СОБСТВЕН БОЕН БПЛА

Не е леко да си в „леката пехота”, когато си
с пълно бойно снаряжение (Full metal jacket)...

С

В

В

US ФЛОТЪТ СИ КУПИ
ДВА ФЕРИБОТА

В РУСИЯ:

Модернизират тридесет
бомбардировача Ту-22М3
В Далечната авиация на Русия
в момента на въоръжение  се
намират от 93 до 150 такива машини

Д

Бомбардировач Ту-22М3

ИЗРАЕЛ ВЪЗОБНОВИ ПРОГРАМАТА
ЗА ОБНОВЯВАНЕ НА ВЕРТОЛЕТИТЕ
AH-64A APACHE

о 2020 года Далечната авиация на Русия има наме-
рение да проведе модернизация на 30 далечни бом-
бардировача Ту-22М3 до версия М3М, се говори в
прессъобщение на министерството на отбраната. При
това в Центъра за придобиване на боен опит и

ВВС на Израел са възобнови-
ли програмата за модернизация
на бойните вертолети AH-64A
Apache до версия AH-64D
Longbow, съобщава Flightglobal. В
момента в завода на компанията
Boeing в САЩ текат работи по
обновлението на три машини.
Както се очаква, вертолетите ще
бъдат предадени на Израел в
края на годината. Първоначално
страната планираше да закупи
няколко вертолета AH-64D
Longbow, но после бе взето ре-
шение да се модернизират купе-
ните по-рано машини. В средата
на 2010 г. програмата за модер-

преподготовка на летателния състав на Далечната авиация в
Рязан вече е започнало обучение на пилоти за експлоатация
на модернизираните бомбардировачи Ту-22М3М.

Обновеният самолет се отличава от Ту-22М3 с разширена-
та си номенклатура от въоръжения. Освен това на самолета е
установено оборудване на нова елементна база. Както се
отбелязва в прессъобщението, в Ту-22М3М също са „подобре-
ни ергономичните показатели на кабината на екипажа”. За
други отличия на Ту-22М3М от предишната версия на самоле-
та не се съобщава.

В момента на въоръжение в Русия стоят от 93 до 150 да-
лечни бомбардировача Ту-22М от различни версии. Ту-22М3
е способен да развие скорост до 2,3 хиляди километра в час,
а неговия боен радиус е 2,4 хиляди километра. Самолетът
може да носи въоръжения с обща маса до 12 тона.

Снимка ПРЕССЛУЖБА НА МИНИСТЕРСТВОТО НА ОТБРАНАТА НА РФ

Вертолет AH-64A Apache

Снимка IAF.ORG.IL

низация бе замразена заради недо-
стиг на средства. Общо, по данни на
Flightglobal, ВВС на Израел са въоръ-
жени с 50 вертолета Apache. Сред
тях са 18 нови и модернизирани AH-
64D Saraf, оборудвани с израелско
въоръжение. По данни на издание-
то, в момента така ще може да се
реши и въпросът за продължаване-
то на срока на ескплоатация на из-
раелските вертолети от серия AH-
64A. Но ако армията на САЩ, която
е куратор по този въпрос, откаже на
Йерусалим продължаване на срока
на служба на машините, вертолети-
те ще бъдат бракувани. По-рано се
съобщаваше, че Израел има наме-
рение също да продължи срока на

експлоатация на своите транспорт-
ни вертолети Sikorsky CH-53, дока-
то не бъде пусната по-съвършената
версия на този вертолет - CH-53K
Super Stallion.

В рамките на програмата  за мо-
дернизация на транспортните верто-
лети се планира срокът на тяхната
служба да бъде продължен до 2025 г.
Както се очаква, първият полет на про-
тотипа на CH-53K,  морската пехота
на САЩ ще проведе през 2013 г., а
през 2015-2016 г. ще започне достав-
ката на първите партиди вертолети за
американските морски пехотинци. Ек-
спортните контракти на Sikorsky ще за-
почнат да се изпълняват само след
завършване на американските.

оенновъздушните сили на САЩ
планират да се избавят от 286
единици авиационна техника в
рамките на съкращаване на во-

енните разходи, включвайки 123 бойни
и 133 военнотранспортни самолета. Това
съобщава Aviation Week, цитирайки ми-
нистъра на военновъздушните сили на
САЩ Майкъл Донли. По думите на Дон-
ли, ВВС имат намерение от 60 изтреби-
телни ескадрили да отпишат седем -
шест тактически и една учебна. По-рано
се съобщаваше за отписването на пет
ескадрили от щурмовите самолети A-10
Thunderbolt
II. Както е
уточнил ми-
нистърът, от
123 подле-
жащи на от-
писване са-
молети 102
се падат на
A-10C и 21 -
на остаряла
модифика-
ция на F-16 Fighting Falcon. След съкра-
щаването в строя общо ще останат 246
самолета A-10 Thunderbolt II. Военно-
транспортният парк на ВВС, по думите
на Донли, планира да остави в строя
222 C-17 Globemaster III, 52 C-5M Super
Galaxy и повече от 300 C-130 Hercules/
Super Hercules. За отписване отиват 27
C-5A Galaxy, 65 C-130 Hercules от стари
модификации, а също всичките 38 C-27
Spartan.

В хода на своето изказване във
Вашингтон Донли е посочил и съкра-
щаването на щата на военнослуже-
щи от ВВС. В близките години ВВС
ще се освободят от 9900 сътрудници,
включително 3900 военнослужещи
непосредствено от ВВС, 5100 служе-
щи във ВВС на Националната гвар-
дия и 900 резервисти. Освен съкра-
щенията ВВС ще проведат и струк-
турна реорганизация на подразделе-
нията, като ескадрилите ще нараснат
от 100 до 115 човека. Освен това ВВС
очаква съществено насищане със
съвременно оборудване и техника.

Общо през 2013 финансова година
Пентагонът разчита да похарчи за от-
бранителни нужди 525 милиарда дола-
ра, като не се смятат 88,4 милиарда за
продължаване на операциите зад гра-
ница. Както се очаква, на 13 февруари
с проект за бюджета за 2013 финансо-
ва година  пред Конгреса ще излезе
президентът на САЩ Барак Обама. В
близките десет години САЩ планират
да съкратят военните разходи с 487 ми-
лиарда долара, като от тях 259 милиар-
да ще бъдат икономисани до 2017 г.

F-16 от ВВС на САЩ

Снимка AF.MIL

Патрулен кораб OPV-80

оенноморските сили на Колумбия са получили първия от
четирите патрулни кораба OPV-80 (Offshore Patrol Vessel), които се
строят на стапелите на държавната компания COTECMAR по лиценз
на немската Fassmer, съобщава Infodefensa. По данни на изданието,

COTECMAR е получила лиценз за строителство на патрулни кораби по
проекта OPV-80 от Германия през 2007 г. Първият кораб е бил заложен
през 2009 г. Контрактът за строителството на втория, по данни на Navy
Recognition, е бил подписан на 20 октомври 2011 г. Останалите кораби
ВМС разчита да получи през 2019 г. Стойността на един кораб от проекта
OPV-80 се оценява на 67 милиона долара. Патрулните кораби OPV-80 за
ВМС на Колумбия са с водоизместване 1723 тона и са снабдени с два
двигателя Wartsila 6L26, което им позволява да развиват скорост до 19
възела. Оригиналните патрулни кораби Fassmer, по данни на Navy
Recognition, са снабдени с дви-
гатели Wartsila 12V26, което им
позволява да развива скорост
до 25 възела. Палубата на OPV-
80 е оборудвана с вертолетна
площадка. Основното оръжие
на патрулния кораб е 40-ми-
лиметрово оръдие, предпола-
га се, че е Bofors Naval MK-3.
Освен това OPV-80 е въоръжен
с шест картечници Browning
M2HB-QCB от калибър 12,7 ми-
лиметра. По-рано, по данни на
Navy Recognition, два патрул-
ни кораба от проекта OPV-80
от Fassmer са поръчали от
ВМС на Чили.

еверна Корея е започнала разработката на
боен безпилотен летателен апарат по образец
на американските дронове*. Това съобщава
Франс прес, цитирайки "Ренхап". Севернокорей-

ските военни са взели за образец американския безпи-
лотен самолет-мишена MQM-107D Streaker, използван
от САЩ и Южна Ко-
рея при тестване на
управляеми ракети. Те
са провели редица
изпитания със закупе-
ни, предполага се от
Сирия, апарати, но да
започнат собствено
производство на без-
пилотници засега не
успяват. Както е за-
явил анонимен източник от въоръжените сили на
КНДР, безпилотниците ще бъдат дислоцирани по край-
брежието на Жълто море, на границата с Южна Корея.
По думите на източника, бойните БПЛА могат да бъдат
използвани при атаки на южнокорейска територия.
Въоръжените сили на Южна Корея планират да раз-
работят собствен безпилотник, който да влезе в строя
през 2016 г. Съобщава се също, че Сеул е водил пре-
говори с американците за закупуване на няколко
RQ-4 Global Hawk, но не са се договорили за цената.

БПЛА самолет-мишена
MQM-107 Streaker

Снимка VECTORSITE.NET

ВМС на САЩ са придобили от хавай-
ския морски превозвач Hawaii Superferry два
ферибота от катамаранен тип, съобщава
Navaltoday. Сумата по сделката е 35 милио-
на долара. Тези средства военните са преве-
ли на Управлението на търговския флот към
Министерството на транспорта на САЩ, под
чието управление фериботите са били
предадени през 2009 г. след банкрута на
хавайската компания. ВМС имат намерение
да използват корабите за превоз на бойци и
оборудване. Всеки един от фериботите "Ху-
акай" и "Алакай" може да превозва по 288
автомобили и 866 пасажери на курс. Съглас-
но заявлението на командването на ВМС на
САЩ, благодарение на купените фериботи
военните ще могат да удовлетворят потреб-
ността от бързо транспортиране на хора и
техника без строителство на нови кораби.
Двата ферибота вече са предадени на
военните и в момента се намират в морска-
та база Ламбертс пойнт в Норфолк.

Фериботът
Hawaii Superferry
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*Дрон - БПЛА с военно назначение, разно-
видност на военен робот

Снимка FASSMER.DE
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Тя беше добър човек!
Мир на праха й!

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Днес се навършва ЕДНА ГОДИНА
от смъртта на непрежалимата ни

ДИПЛОМА №111965 издадена 1990 г.
от СУ “Св.Климент Охридски” - невалидна

Малка обява

ПОЗДРАВЛЕНИЕ
НА 10-ТИ ФЕВРУАРИ

ВЕНЕРА НАБАТОВА -
СЕКРЕТАР НА КЛУБ “ВРЕМЕ” И

НИКИТА НАБАТОВ -
СЕКРЕТАР НА КЛУБ “ЕНЕРГЕТИК”
НАВЪРШВАТ 50 ГОДИНИ

БРАЧЕН ЖИВОТ.
КЛУБ “ВРЕМЕ” И КЛУБ “ЕНЕРГЕТИК” ГИ

ПОЗДРАВЯВАТ ЗА ТЯХНАТА “ЗЛАТНА СВАТ-
БА” И ПОЖЕЛАВА НА ТЯХ
И БЛИЗКИТЕ ИМ ЗДРАВЕ,

ЩАСТИЕ И БЛАГОПОЛУЧИЕ.

ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ
НА

НАДЕЖДА
НИКОЛОВА ИЛИЕВА

дългогодишна
обществена и

педагогическа деятелка
Пожелаваме й още много

години
здраве, щастие, опти-

мизъм и вяра
в социалната

справедливост и
социалистическия

идеал!
Приятелски

семейства

Най-добрата българска сноубордистка Александ-
ра Жекова продължава със силното си представяне в
стартовете за Световната купа и завърши втора в Блу
Маунтийн (Канада) в коронната си дисциплина сно-
убордкрос. Първа финала пресече Доминик Малте
(Кан), а Сани изпревари олимпийската шампионка в
дисциплината от Ванкувър 2010 Маел Рикер (Кан).

 За Жекова това бе 82-ри старт за Световната купа,
в който спечели  12-и подиум в кариерата си. Този
сезон тя има 2 втори места, 1 трето и 1 пето. В подреж-
дането за Световната купа в дисциплината сноуборд-
крос след 4 старта води Малте с 3200 т., пред Линдзи
Джакобелис (САЩ) 3000, но тя претърпя тежка конту-
зия и няма да се състезава до края на сезона, а
Жекова е трета с  2600 т.

ървият българин -
световен шампион
по ски скокове Вла-
димир Зографски,
очаквано стана най-
добрият млад спор-

Влади Зографски е №1
сред младите спортисти

Зам. спортният министър доц. Лазар Каменов и Драгомир Панков
от Viasport.bg обявиха резултатите от първата анкета за най-

добрите млади спортисти на годината

Подгласници на световния шампион по ски скокове
са кануистът Боян Михайлов и тенисистът Димитър Кузманов

Георги АРГИРОВ

 1. Владимир Зографски (ски-скок) 639 т.
 2. Боян Михайлов (кану-каяк) 388
 3. Димитър Кузманов (тенис) 266
 4. Ангел Караньотов (мотоциклетизъм) 194
 5. Георги Цонов (лека атлетика) 170
 6. Борислава Дамянова (джудо/самбо) 157
 7. Стефани Стоева (бадминтон) 149
 8. Иван Йорданов (спортна стрелба) 145
 9. Георги Вангелов (борба) 145
10. Павлин Иванов (баскетбол) 110

но особено внимание обръща-
ме и към младите. Вече втора
година ние следим развитието
на 298 млади състезатели в 16
вида спорт (федерации, дока-
зали успешна методика за по-
стигане на призови класирания
на олимпийски игри), които се

готвят за Игрите в Рио де Жа-
нейро през 2016 г. За тях сме
отделили около 1 милион лева,
за да получат най-добрите ус-
ловия за подготовка. През
първата година целяхме да на-
правим добра първоначална
селекция за тях, за да ги под-

готвим пълноценно в един 6-
годишен цикъл. Смисълът е да
се обхванат подрастващите,
които да служат за пример на
своите връстници. Тяхната изя-
ва е притегателна сила, която
може да привлече много деца
в спортната зала, на плувния
басейн, на стадиона, в плани-
ната, за да се занимават със
спорт. А именно спортът е
едно от средствата за
задържането на децата в учи-
лище. Надяваме се, че такава
проява - избиране на 10-те
най-изявени млади състезате-

ли, ние да ангажираме още
повече широката обществе-
ност и младите таланти да по-
чувстват подкрепата и на
държавата, и на хората”, каза
зам.-министърът на спорта
доц. Лазар Каменов след обя-
вяване на резултатите.

Церемонията по награж-
даването на 10-те най-доб-
ри млади спортисти ще се
състои в Музея на спорта
през март, след края на зим-
ния сезон и завръщането на
победителя Владимир Зо-
графски в България.

НАЙ-ДОБРИТЕ МЛАДИ
СПОРТИСТИ ЗА 2011 Г.

П
тист за 2011 г. 71 спортни
журналисти от национални и
регионални, електронни, пе-
чатни и интернет медии из-
браха самоковеца за №1 в
първата анкета на специали-
зирания сайт за детско-юно-
шески спорт Viaspor t .bg с
партньорството на Министер-
ството на физическото възпи-
тание и спорта.

Подгласници на ски-скача-
ча станаха кануистът Боян
Михайлов, световен вицешам-
пион и европейски първенец
за кадети, и тенисистът Ди-
митър Кузманов, също евро-
пейски шампион. Точки полу-
чиха 63-ма състезатели от
31 вида спорт.

“Политиката на Министерст-
вото на физическото възпита-
ние и спорта не е насочена
само към спортистите, готвещи
се за Олимпиадата в Лондон,
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Жекова втора
за СК в Канада

Българската федера-
ция по ски направи даре-
ние от топли зимни еки-
пи (якета, клинове, пуло-
вери, ръкавици, анцузи)
за подпомагане на пост-
радалите от наводнения-
та в Харманлийско и за
спасителните екипи на
Българския червен кръст,
които работят в засегна-
тите райони. Дарението
връчи председателят на
централата Цеко Минев,
който обяви, че БФСки
ще дари на пострадали-
те чрез БЧК и 50 процен-
та от приходите от биле-
ти по време на 4-те стар-
та на Световната купа по
ски алпийски дисципли-
ни в Банско. Дарението
беше прието от предсе-
дателя на Българския
червен кръст Христо Гри-

БФСки направи дарение
за пострадалите

горов, който сподели, че
до момента по обявената
банкова сметка на БЧК са
постъпили 173 400 лв. В
тази сума не са включе-
ни постъпленията чрез
SMS.

Набраните средства
са предназначени за
подпомагане на засегна-
тите и възстановяване на
тяхното имущество. В
най-скоро време БЧК ще
учреди обществен съвет
с участието и на предста-
вители на медиите, който
според експертните
оценки,  направени от
екипите на БЧК и Нацио-
налния кризисен щаб, ще
разпредели дарените
средства по най-справед-
лив и прозрачен начин и
ще отговори адекватно
на нуждите на хората.

Кампанията на БЧК продължава. Организация-
та набира средства по обявената банкова
сметка:
 Български червен кръст
 Уникредит Булбанк АД
 BG64UNCR76301078660913
 UNCRBGSF
 Средства могат да се дарят и чрез празен
SMS на кратък номер 1255 за всички мобилни
оператори, както и онлайн на сайта на БЧК -
www.redcross.bg.
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ФУТБОЛ

гледайте

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.30 Волфсбург -

Фрайбург

ЗАРАДИ НАТРУПАНИЯ ДЖАКПОТ
ВЪВ II ТЕГЛЕНЕ НА „6 ОТ 49” 11-ИЯТ
ТИРАЖ НА ТОТО 2 БЕШЕ ПРОВЕДЕН
КЪСНО СНОЩИ. ЧИСЛАТА И
ПЕЧАЛБИТЕ ЧЕТЕТЕ В БРОЯ УТРЕ.!

абио Капело подаде ос-
тавка като селекционер
на националния отбор на
Англия. В основата на ос-
тавката на италианеца бе

Капело напусна!
Ф

Ексселекционерът на Англия Фабио Капело напуска
дома си в централен Лондон с багаж, преди да

отпътува за родината си

Снимки БГНЕС

взел след среща с председателя
на Футболната асоциация Дей-
вид Бърнстейн, на която двамата
са дискутирали текущите сканда-
ли. По време на разговора ита-
лианецът отново е подчертал, че
е против отнемането на капитан-
ската лента на Тери. “Това е
единственият начин да изразя
подкрепата си към Джон Тери”,
коментира 65-годишният Фабио
Капело при напускането на дома
си в централен Лондон.

Като футболист Капело е иг-
рал за Рома, Ювентус и Милан;
4-кратен шампион на Италия,
2-кратен носител на Купата на
страната и финалист за КЕШ
(Купа на европейските шампио-
ни - сега Шампионска лига).
През треньорската си кариера
италианецът е ръководил Милан,
Реал Мадрид, Рома и Ювентус, а
през 2008 г. става селекционер
на Англия, която класира на
Мондиала в ЮАР 2010 и за Евро
2012. Като треньор Капело е
5-кратен шампион на Италия,
3-кратен на Испания и един път
е печелил КЕШ.

Шави Ернандес получава поздравления от Сеск Фабрегас
за гола във вратата на бразилеца Диего Алвеш при успеха
на Барселона с 2:0 над Валенсия в реванша от полуфинала

за Купата на краля на “Камп Ноу”. Фабрегас вкара
първия гол и с 3:1 общ резултат Барселона се класира за

трети финал през последните 4 години. За трофея
“блаугранас” ще срещнат на 25 май Атлетик Билбао,

отстранил нискоразредния Мирандес. Реал М пък отказа
категорично стадионът му “Сантяго Бернабеу” да бъде

арена на спора за купата

отнемането на капитанската лен-
та на Джон Тери заради расист-
кия скандал, в който играчът на
Челси се забърка. Тери бе “раз-
жалван” от Английската футболна
асоциация, което предизвика не-
доволството на Капело. През ок-
томври 2011 г. в мач от първенст-
вото на Висшата лига Тери наре-
че футболиста на Куинс Парк
Рейнджърс Антон Фърдинанд
“шибана черна п—ка”, което вло-
ши отношенията му не само с
Асоциацията, но и с друг нацио-
нал - Рио Фърдинанд, защитник
на Манчестър Юнайтед и брат на
Антон. Капело се видя в чудо, тъй
като вече не можеше да използ-
ва и двамата по едно и също вре-
ме на терена.

Всичко това дошло в повече
на Дон Фабио и той предпочете
да се оттегли от горещия пост на
национален селекционер. Ре-
шението да подаде оставка той е

ЦСКА чака играл
в Милан

У

ЛЕВСКИ ГОНИ АЛИ

ругвайският халф Мати-
ас Кардасио се очаква
до часове да пристигне
в лагера на ЦСКА в Тур-

„Червените” връщат на пожар
и неоценен мароканец

ция. 24-годишният играч ще
изкара пробен период при
“червените”. Най-големият
връх в кариерата на Кардасио
е, когато през лятото на 2008
година, след добрите му изяви
с уругвайския Насионал в Копа
Либертадорес, световният

гранд Милан подписва 4-годи-
шен контракт с него, опреде-
ляйки го като голям талант. Той
обаче взема участие само в
два мача с екипа на “росоне-
рите” - срещу Лацио за Купата
и срещу Палермо за Серия “А”.
По-късно кариерата на Карда-
сио преминава отново през
родината му, играе в мекси-
канския Атланте, а за послед-
но е в Гърция в тима на Олим-

пиакос Волос. Както е извест-
но обаче, през миналото лято
този тим бе уличен в “черно
тото” и изхвърлен от професи-
оналния футбол, като в момен-
та реално не съществува. След
санкцията на клуба Кардосо е
със статут на свободен агент и
по всяко време може да пре-
мине в друг отбор, стига да го
поискат.

Той е роден на 2 октомври
1987 в Монтевидео, висок е
175 см.

Щабът на ЦСКА взе реше-
ние да покани на втори про-
бен период мароканеца Или-
ас Хадад. 22-годишният цент-
рален бранител вече изкара
част от подготовката, като бе
на лагера в Гърция, след това

започна като титуляр в първа-
та контрола за годината сре-
щу Свиленград, но след нея
бе освободен заедно със
сънародника си Юсеф Секур.

Хадад, който притежава и
холандски паспорт, за послед-
но игра в шотландския Сейнт
Мирън, но в края на миналата
година бе освободен. Той е
привикан по спешност и нищо
чудно дори да подпише вед-
нага договор с ЦСКА, без да
бъде тестван много дълго.
Хадад се очаква също да се
появи в лагера на “червените”
в Турция днес заедно с уруг-
ваеца Матиас Кардасио. Очак-
ва се и двамата да вземат
участие в утрешната контрола
на ЦСКА с Рапид Букурещ.

Нападателят на Ланс Али Матлути напусна безславно ла-
гера на Левски. Същото се случи и с неговия адаш Мохамед
Али, когото “сините” пробваха преди няколко дни. Матлути не
тренира вчера с Левски, а предишния ден не бе изпробван в
двубоя с руския елитен Краснодар, въпреки че бе записан
сред резервите на Николай Костов. След привличането на
Рамос Левски определено няма нужда от подобен флангови
нападател. На този етап “сините” имат достатъчно крила. На
“Герена” през пролетта ще разчитат на Тони Калво, Кристовао
Рамос, Симеон Райков, Даниел Младенов и Антонио Вутов,
който може да играе на няколко поста.

Н
аставникът на Локомотив (Пд) Емил Велев се отказа от
услугите на конгоанския нападател Тернанд Бакубула,
съобщиха от лагера на “смърфовете” в Анталия. Афри-
канецът не успя да впечатли с изявите си Кокала в

Жан Жак Госо
се прегръща

със
съотборниците

си Макс
Градел и

Еманюел Ебуе,
след като
тимът им

надигра Мали
с 1:0 в

Либървил,
Габон и се
класира за
финала за
Купата на

африканските
нации срещу

Замбия,
надиграла

със същия
резултат Гана

Кокала пъди конгоанец

контролата с руския втородивизионен Луч Енергия (Владиво-
сток), спечелена от пловдивчани с 2:1. Бакубула буквално
игра изолирано от съотборниците си и нито веднъж не създа-
де голова опасност пред вратата на руснаците.

Почти е сигурно, че Велев ще предложи договори на
младите Любо Цеков и Христо Спасов. Талантите от школата
на Локо (Пд) играха като резерви, но наставникът на тима е
доволен от старанието им на терена и в тренировките.

Срещу руския тим много силен дебют направи бившият
вратар на ЦСКА Иван Караджов. Дошлият от Любимец
Илиян Йорданов (35) откри след пас отдясно на Йордан
Тодоров. Резервата Ушанин (55) изравни с далечен шут, но
младокът Цеков (75) донесе успех на “смърфовете” с удар с
глава след центриране от фаул на влезлия току-що Мала-
мов.  Контролата бе наблюдавана от спортно-техническия
щаб на лидера в “А” група Лудогорец, който гостува на
“черно-белите” в ХVI, първи пролетен кръг.

Подариха шах и кама
на Стоичков за ЧРД

Футболистите и треньорите
на Литекс зарадваха рожденика
Христо Стоичков с интересни по-
даръци. Най-успелият български
футболист получи от отбора шах
и кама. Христо отпразнува скромно
46-ия си рожден ден с почерпка в
един от ресторантите на хотел
“Риксос Премиум” в турския курорт
Белек. Всички пиха по чаша вино за
здравето на Стоичков и му поже-
лаха здраве, късмет и много успехи
начело на шампионите. Христо
Стоичков е роден на 8 февруари
1966 година в Пловдив.

Наказаха бивш
левскар за 2 години

Бившият защитник на Левски
Давид Бистрон бе наказан с 2 годи-
ни лишаване от състезателни пра-
ва заради употреба на допинг, съоб-
щиха от настоящия клуб на играча
Виктория Пилзен. Бранителят бе
уличен в употреба на забранени
стимуланти при тест след мача на
Виктория от Шампионската лига
срещу БАТЕ Борисов през ноември
в Минск. Чехите спечелиха мача с
1:0. Наказанието на Бистрон тече
от 3 януари. От клуба не назоваха
какво забранено вещество е из-
ползвал Бистрон. Виктория про-
дължава в турнира Лига Европа и
в четвъртък играе с Шалке 04.

Черноморец бие
Сливен с 2:0

Черноморец надви с 2:0 Сливен в
контрола, която беше отложена с
един ден заради тежките атмо-
сферни условия. Двубоят се игра на
градския стадион в Поморие на
перфектно подготвен терен. Род-
ригес Асис (17) и Венцислав Христов
(76) с далечни удари донесоха успех
на “акулите”, които утре пак в
Поморие ще мерят сили с Добруджа.

Миньор прави 0:0 с
Газ Метан в градушка

Миньор Перник завърши 0:0 с
11-ия в румънското първенство Газ
Метан Медиаш в поредната си
проверка от лагера в Турция. Дву-
боят в Сиде бе прекъснат за
5 минути заради градушка.
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ЦСКА
чака
играл в
Милан

гледайте

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.25 ЦСКА - Марек
Юнион Ивкони

ПО ЕВРОСПОРТ
БИАТЛОН
11.15 СК в

кратки

Контиолахти 10 км (мъже)
14.00 7.5 км (жени)

СПУСКАНЕ С ШЕЙНи
12.30 Световно първенство

(двойки)
ТЕНИС

15.30 Турнир в Париж (жени)
СКИ СКОКОВЕ

19.00 СК във Вилинген
(квалификация)

ЛЕКА АТЛЕТИКА
20.00 Гран при Дюселдорф

ПО ЕВРОСПОРТ 2
ФРИЙСТАЙЛ СКИ

10.00, 12.00 СК в Дийр вали
СКИ

11.00 СК (жени), гигански слалом
в Солдеу  I манш, 15.00 II манш

КОЛОЕЗДЕНЕ
14.00, 18.00 Обиколка на Катар

(VI етап)
СНОУБОРД

15.30 СК в Блу маунтин
ТЕНИС

Турнир в Париж

частието на Цветана Пиронкова
на силния турнир за жени “Па-
риж Оупън” (“Газ де Франс
Сюез”, награден фонд 637 000

Цвети губи в Париж
Пловдивчанката
печели само 3 гейма на
чехкинята Закопалова,
тръгва си с $8800

долара) приключи. Пловдивчанката
претърпя тежка загуба във II кръг от
чехкинята Клара Закопалова с 0:6, 3:6.
Съпротивата на 24-годишната пловдив-
чанка в тенис залата “Пиер дьо Кубер-
тен” продължи едва един час и 3 мину-
ти. Въпреки че е с една позиция по-
напред в световната ранглиста от съпер-
ничката си, петдесетата тенисистка в
света Пиронкова не показа стабилната
игра от срещата си с Ли На (Кит, №9)

преди три дни. Пловдивчанката проби
само веднъж съперничката си, която
стори това цели 5 пъти.

Поражението означава, че Цвети ще
трябва да почака поне година, за да
направи следващия си опит да достиг-
не до четвъртфиналите в престижната
надпревара. От френската столица
първата ни ракета си тръгва с 60 т. за
ранглистата, като обогати банковата си
сметка с $8800.У

Двукратният световен шампион във
Формула 1 Себастиан Фетел прави

първа обиколка по време на
тестовете на пистата “Херес” в

Испания с новия болид на Ред Бул RB8

Боксов клуб “Русе” взе
купата при жените и второ-
то място при юношите на
републиканското лично от-
борно първенство, похвали
се изпълнителният директор
на клуба Илия Сяров. При
жените Русе спечели първо-
то място със 75 т. Втори се
нареди отборът на Нацио-
налната спортна академия,
а трети останаха момичета-
та от ЦСКА. При момчетата
отборни първенци са състе-
зателите на Пловдив с 29 т.,
като изпревари само с 1 т.
русенския тим, а трети оста-
на Черно море. “В състеза-
нието взеха участие 180 чо-
века - това е едно от най-
масовите надпревари за мо-
мента”, уточни Сяров и
допълни, че финалните ма-
чове са били изключително
оспорвани.

Боксьорките
от Русе
най-добри

Руснакът Хабиб Аллахвердиев нокаутира колумбиеца Игнасио “Начо”
Мендоса в VII рунд на мача за вакантната титла в лека-полусредна

категория на Световната боксова асоциация (WBA) в Москва

Снимка ГОНГ

60 000 лв. струва на Самоков и Рил-
ски спортист домакинството на финалния
турнир за Купата на България по баскет-
бол за мъже. Пет лева пък ще струва
билетът, за да се гледат всички мачове
от един ден в турнира. В първия ден (15
февруари) са 4-те четвъртфинала, а във
втория - полуфиналите. Мачът за 3-о мя-
сто е следващия петък, а в събота е фи-
налът. За тях ще има единични билети на
цени от 3 лева в “Арена Самоков”.

Ямбол, Черноморец, Левски, Балкан,
Рилски спортист, Черно море Евроинс,
шампионът ЛУКойл Академик и Спартак

ъководството на Националната
волейболна лига отложи целия
13-и кръг от шампионата на
Висшата лига. Предвид лошите

Ян Улрих хванат
с кръвен допинг

Шампионът от колоездачната
обиколка на Франция за 1997 г. Ян
Улрих беше признат за виновен от
Спортния арбитражен съд по об-
винение в употреба на кръвен
допинг. Случаят на германеца е
свързан с операция Пуерто, в ко-
ято е замесен испанският доктор
Еуфемиано Фуентес. Третото
място в крайното класиране в Тур
дьо Франс от 2005 г., спечелено
от Ян Улрих, ще бъде отнето от
спортните постижения на бившия
състезател. От Спортния арбит-
ражен съд съобщиха, че имат до-
статъчно доказателства, за да
накажат 38-годишния германец.

Черно море завърши
2:2 с Гомел

Черно море завърши 2:2 в тре-
тата си контрола в Турция срещу
беларуския Гомел. Беларусите
откриха в 8-ата мин. Вратарят
Колев спаси 2 шута, но капитули-
ра при третия. Росен Колев (38)
изравни с глава след пас на Божи-
лов. Беларусите отново поведоха
с гол в 58-ата мин., а Георги Илиев
(86) изравни, след като се пребори
мъжки за спорна топка и я прати
в мрежата на Гомел.

Петима напуснаха
управата на Аякс

Петима членове на Надзорния
съвет на Аякс напуснаха посто-
вете си и засилиха поводите за
спекулации около проблемите в
ръководството на холандския
гранд. Президентът на Надзор-
ния съвет на амстердамския клуб
Стивън тен Хаве, Пол Румер,
Едгар Давидс, Мариан Олферс и
легендата Йохан Кройф са взели
решение да напуснат. Преди дни
съдът не позволи на Луис ван
Гаал да започне работа като
изпълнителен директор в Аякс.
Тен Хаве, Румер, Давидс и Олферс
желаеха Ван Гаал да бъде назна-
чен на работа в Аякс, но Кройф
беше против това и заведе дело
в холандския съд.

60 000 лв. извади Самоков за Купата на България
Плевен ще оспорват трофея. БНТ ще
излъчва най-интересните срещи, а оста-
налите могат да се гледат по интернет.

“Дано купата да остане в Самоков”,
каза кметът на града под Рила Влади-
мир Георгиев. За тази година местният
бюджет за спорта като цяло е над поло-
вин милион лева, допълни кметът на Са-
моков. Президентът на БК Рилски спор-
тист Петър Георгиев заяви, че общината
вече помага на местния баскетбол. “До-
сега правехме баскетбол въпреки общи-
ната, вече сме заедно, заяви Георгиев.
Община Самоков ще подпомогне финан-
сово турнира за купата, но конкретната
сума още не е определена. Президентът

на БФБаскетбол Георги Глушков съоб-
щи, че са изпратени оферти за реклама
на различни компании по време на ку-
пата, но засега няма заявен интерес от
страна на бизнеса. Федерацията вече
успя да подпише първия договор за
спонсорство, но Глушков се надява да
има и други такива.

 В подкрепа на спортния журналист
Рачо Колев на входовете на “Арена Са-
моков” ще се продават вувузели, с цена
от 5 лева, а ще има и места, където да се
правят дарения.

Купата на България стартира на 15
февруари в Самоков, а финалът е на 18
февруари.

Георги АРГИРОВ

РРРРР

Отложиха
кръга на
волейболистите

метеорологични условия, ниските
температури и прогнозите за нов
обилен снеговалеж, който ще затруд-
ни придвижването на отборите, бе
решено първенството да бъде изме-
стено с една седмица.

Ще се играе само дербито ЦСКА
– Марек Юнион Ивкони от Суперли-
гата днес от 17.30 часа в зала „Ва-
сил Симов“. Феновете от Дупница
имат организирана екскурзия с цена
10 лв. до София. “Няма смисъл да
форсираме шампионата в групата, да
рискуваме здравето на играчите и да
създаваме излишно главоболия на
клубовете с придвижването. В цяла-
та страна има проблем в това отно-
шение. Разговаряхме с всички клу-
бове, за да чуем и тяхното мнение
все пак, и приветстваха със задовол-
ство предложението на ръководство-
то. Програмата се измества с една
седмица и продължаваме от 18 фев-
руари по програма”, обявиха от НВЛ.

Носителят на Световната купа по ски-алпийски дисциплини за 2011 г. и лидер в
генералното класиране Ивица Костелич (Хърв) прави тренировъчно спускане по

пистата в Красна поляна на 50 км от Сочи, където в събота ще се проведе
официалното спускане, а в неделя е суперкомбинацията


